

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၅၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

ကမ်းတစ်ဖက်သို့ ရောက်ကုန်

လူအပေါင်းတို့သည် ကာမဂုဏ်၊ ဒေါသ၊ မာန၊ ထိနမိဒ္ဓ၊ ဥဒိစ္စတရား တို့ကပ်ငြိမ်းခံရလျှင် သေခြင်းကင်းရာ နိဗ္ဗာန်သို့ မရောက်နိုင်ချေ။ ကောင်းစွာဟောကြားအပ်သော တရားတို့ကို တရားအားလျော်စွာ ကျင့်ကြံကုန်သော သူတို့သည် ကူးမြောက်နိုင်ခဲ့သော သေမင်း နေရာ သံသရာကို ကူးမြောက်၍ နိဗ္ဗာန်တည်းဟူသော ကမ်းတစ်ဖက်သို့ ရောက်ကုန်လတ္တံ့။

ပဏ္ဍိတဝင် (၈၅၀၃ - ၈၆)

၁၃၈၆ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လဆန်း ၂ ရက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်၊ တနင်္လာနေ့

အတွဲ (၆၄)၊ အမှတ် (၀၆၃)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားဖြင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ထုတ်ကုန်တစ်ရပ်လုံး၏ လှူစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များ အတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် နိုင်ငံစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမူမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။

(၇၅)ကြိမ်မြောက် စိန်ရတုအမျိုးသားစာပေဆုအထိမ်းအမှတ် ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆု၊ အမျိုးသားစာပေဆုနှင့် စာပေပိမာန်စာမူဆု ဆုနှင်းသဘင်အခမ်းအနားကျင်းပ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ တက်ရောက်ချီးမြှင့်ပေးအပ်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁
(၇၅)ကြိမ်မြောက် စိန်ရတုအမျိုးသား စာပေဆုအထိမ်းအမှတ် ၂၀၂၃ ခုနှစ် အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာ ဆု၊ အမျိုးသားစာပေဆုနှင့် စာပေပိမာန် စာမူဆု ဆုနှင်းသဘင်အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်း ဗဟိုဌာန - ၁ ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ နိုင်ငံ တော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့ တက်ရောက်၍ စာပေဆုများ ပေးအပ် ချီးမြှင့်သည်။

အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အတူ ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ ကောင်စီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဗိုလ်ချုပ် ကြီးရဲဝင်းဦး နှင့် ဇနီး၊ ကောင်စီဝင်များနှင့် ဇနီးများ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့်ပုဂ္ဂိုလ်များ နှင့် ဇနီးများ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ အဆင့်မြင့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ နှင့် ဇနီးများ၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ် ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ စာပေဆုစိစစ်ရွေးချယ်ရေး ကော်မတီဝင် စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ ၂၀၂၃ ခုနှစ် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆုရ စာပေညာရှင် ဆရာကြီး ဒေါက်တာမင်းတင်မွန် (ပါရဂူမင်းနန္ဒာ) အား ဆုတံဆိပ်၊ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေနှင့် အမှတ်တရဂုဏ်ပြုလက်ဆောင် ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

ယနေ့ ဖတ် စ ရာ

ဂုဏ်ယူနွဲ့ပျော် အမျိုးသား အားကစားပွဲတော် ...

စုပေါင်းကာကွယ် မီးခိုးမြှူငွေ ညစ်ညမ်းမှုအန္တရာယ်

ရွေးကောက်ခံသမ္မတ ထရမ်နှင့် ကနေဒါဝန်ကြီးချုပ်ထရူးဒိုတို့ အတူတကွပူးပေါင်းဖြေရှင်းရန် လိုအပ်သော ကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေး

ဆောင်းပါး ၁၁

ဆောင်းပါး ၁၁

ဆောင်းပါး ၁၁

ဆောင်းပါး ၁၁



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ စိန်ရတုအမျိုးသားစာပေဆုအထိမ်းအမှတ်ပြခန်းအား စက်ဝလုတ်နှိပ် ဖွင့်လှစ်ပေးစဉ်။

၂ ရှေ့ဖိုးမှ

ဆရာကြီး၊ ဆရာမကြီးများ၊ ဆရာပုဂ္ဂိုလ်များ၊ စာပေပညာရှင်များ၊ အနုပညာရှင်များ၊ စာပေဝါသနာရှင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့က စိန်ရတုအမျိုးသားစာပေဆုအထိမ်းအမှတ်ပြခန်းအား စက်ဝလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

လှည့်လည်ကြည့်ရှု

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးအဖမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများသည် စိန်ရတုအမျိုးသားစာပေဆုအထိမ်းအမှတ်ပြခန်း ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် ဆုရရှိသူများ၏ အတ္ထုပ္ပတ္တိ၊ ဓာတ်ပုံ၊ ဆုရစာအုပ်များ၊ စာအုပ်စာစောင်များနှင့် အင်းဝခေတ်မြန်မာစာပေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုပြခန်း၊ စာပေဆိုင်ရာပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။

ယင်းနောက် အခမ်းအနားကို စတင်ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများသည် မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြားမှ အနုပညာရှင်များ၏ “စိန်ရတုမှသည်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ စိန်ရတုအမျိုးသားစာပေဆုအထိမ်းအမှတ်ပြခန်း ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် ဆုရရှိသူများ၏ အတ္ထုပ္ပတ္တိ၊ ဓာတ်ပုံ၊ ဆုရစာအုပ်များ၊ စာအုပ်စာစောင်များကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။

ရာထောင်ချီ” စာပေဆုနှင်းသဘင်ဂုဏ်ပြုသီချင်းဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မှုနှင့် “နိုင်ငံ့ဂုဏ်၊ လူမျိုးဂုဏ်ကို စာပေဂုဏ်ဖြင့် မြှင့်တင်မည်” မှတ်တမ်း Video Clip ကို

ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် မြန်မာ

နိုင်ငံ၌ နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း နုတ်တော်လဆန်း ၁ ရက်တွင် မိမိနိုင်ငံနှင့် အများပြည်သူတို့၏ ကောင်းကျိုးအပြုအကြံကို စာပေကလောင်ဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည့် စာပေပညာရှင်ကြီးများ၊ စာဆိုတော်ကြီးများ၏ စာပေဂုဏ်ကျေးဇူးကို စာအုပ်မြတ်ဂုဏ်ပြုလျက် စာဆိုတော်နေ့အခမ်းအနားကို ၁၉၄၄ ခုနှစ်မှစတင်ပြီး စာအုပ်စာပေသည် လူသားများအတွက် မိတ်ဆွေကောင်းဖြစ်ပြီး စာပေမြင့်လာသည်နှင့်အမျှ လူမျိုးလည်းတင့်တယ်ဝင့်ကြွားလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စာပေသည် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ ယဉ်ကျေးမှုအဆင့်အတန်းကို ထင်ဟပ်နေခြင်းဖြစ်သဖြင့် မြန်မာတို့၏ ဂုဏ်ယုဖွယ်ရာ စာပေနှင့်ပတ်သက်သည့် အစဉ်အလာကောင်းများလေး၏ အင်းဝခေတ်၊ တောင်ငူခေတ်၊ ညောင်ရမ်းခေတ်၊ ကုန်းဘောင်ခေတ်၊ ကိုလိုနီခေတ်များမှ ယနေ့ခေတ်ကာလအထိ မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှု အနုပညာအပြုအကြံ ပင်စည်မလှုပ်ကြိုးဖြစ်သည့် စာပေနယ်ပယ်ကြီးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ခဲ့သည့် အစဉ်အလာကောင်းကို ပိုမိုခိုင်မာတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသဖြင့် လေးစားဂုဏ်ယူပါကြောင်း။

ထုံးစံ၊တာသာတရား၊ ပေါင်းသင်းဆက်ဆံရေးစသည့်ကိစ္စများအပြင် ယဉ်ကျေးမှုအနုပညာအပေါင်းတို့၏ အစပြုရာဖြစ်ကြောင်း၊ စာပေသည် လူမျိုး၏ယဉ်ကျေးမှုမဏ္ဍိုင်ဖြစ်ပြီး စာအုပ်မျိုးစုံသည် လူသားများ၏ ခေတ်ကြေးမုံများပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ စာအုပ်စာပေသည် လူသားများအတွက် မိတ်ဆွေကောင်းဖြစ်ပြီး စာပေမြင့်လာသည်နှင့်အမျှ လူမျိုးလည်းတင့်တယ်ဝင့်ကြွားလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စာပေသည် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ ယဉ်ကျေးမှုအဆင့်အတန်းကို ထင်ဟပ်နေခြင်းဖြစ်သဖြင့် မြန်မာတို့၏ ဂုဏ်ယုဖွယ်ရာ စာပေနှင့်ပတ်သက်သည့် အစဉ်အလာကောင်းများလေးကို စာပေပညာရှင်များ၊ စာပေကိုတန်ဖိုးထားသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့်မျိုးဆက်သစ်များက ဆက်လက်ပြီးလက်ဆင့်ကမ်း ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ကြရန်လည်း မှာကြားလိုကြောင်း။

စိန်ရတုသက်တမ်းသို့ ရောက်ခဲ့ပြီ နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူများ၏ ကောင်းကျိုးအတွက် အားထုတ်ရေးဖွဲ့ထုတ်ဝေခဲ့ကြသည့် စာဆိုကြီးများ၏ စာကောင်းပေမွန်လက်ရာများကို နိုင်ငံတော်အဆင့်အမျိုးသားစာပေဆုအဖြစ် ရွေးချယ်ပြီး စာမျက်နှာ ၄ သို့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ အင်းဝခေတ်မြန်မာစာပေဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုပြခန်း၊ စာပေဆိုင်ရာပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် (၇၅)ကြိမ်မြောက် စိန်ရတုအမျိုးသားစာပေဆုအထိမ်းအမှတ် ၂၀၂၃ ခုနှစ် အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆု၊ အမျိုးသားစာပေဆုနှင့် စာပေဗိမာန်စာမူဆု ဆုနှင်းသဘင်အခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြာကြာလှ ၂၀၂၃ ခုနှစ် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆုရ စာပေပညာရှင် ဆရာကြီး ဒေါက်တာ တိုးလှအား ဆုတံဆိပ်၊ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေနှင့် အမှတ်တရဂုဏ်ပြုလက်ဆောင် ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြာကြာလှ ၂၀၂၃ ခုနှစ် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆုရ စာပေပညာရှင် ဆရာကြီး ဦးညွန့်ဆွေ (မောင်ဆွေဘွား)အား ဆုတံဆိပ်၊ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေနှင့် အမှတ်တရဂုဏ်ပြုလက်ဆောင် ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

❖ စာပေသည် လူ့အဖွဲ့အစည်း၏ အကြံအစည်၊ အပြုအမူ၊ အနေအထိုင်၊ ဓလေ့ထုံးစံ၊ ဘာသာတရား၊ ပေါင်းသင်းဆက်ဆံရေးစသည့်ကိစ္စများအပြင် ယဉ်ကျေးမှုအနုပညာအပေါင်းတို့၏ အစပြုရာဖြစ်၊ စာပေသည် လူမျိုး၏ယဉ်ကျေးမှု မဏ္ဍိုင်ဖြစ်ပြီး စာအုပ်မျိုးစုံသည် လူသားများ၏ ခေတ်ကြေးမုံများပင်ဖြစ်၊ စာအုပ်စာပေသည် လူသားများအတွက် မိတ်ဆွေကောင်းဖြစ်ပြီး စာပေမြင့်လာသည်နှင့်အမျှ လူမျိုးလည်း တင့်တယ်ဝင့်ကြားလာမည်၊ စာပေသည် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ ယဉ်ကျေးမှုအဆင့်အတန်းကို ထင်ဟပ်နေခြင်းဖြစ်သဖြင့် မြန်မာတို့၏ ဂုဏ်ယူဖွယ်ရာ စာပေနှင့်ပတ်သက်သည့် အစဉ်အလာကောင်းများကို စာပေပညာရှင်များ၊ စာပေကိုတန်ဖိုးထားသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် မျိုးဆက်သစ်များက ဆက်လက်ပြီး လက်ဆင့်ကမ်း ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြာကြာလှတို့အား ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက (၇၅)ကြိမ်မြောက် စိန်ရတုအမျိုးသားစာပေဆု အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ပြုလက်ဆောင်အား ဂရုပြုပေးအပ်စဉ်။

စာမျက်နှာ ၃ မှ စာဆိုတော်နေ့ရောက်တိုင်း နှစ်စဉ် ချီးမြှောက်ဂုဏ်ပြုခြင်းသည် နိုင်ငံ၏ ကောင်းမြတ်သည့် အစဉ်အလာပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ ကောင်းမွန်သည့်အစဉ်အလာကောင်းကို ၁၉၄၈ ခုနှစ်က စတင် ကျင်းပခဲ့သည်မှာ ယခုဆိုပါက (၇၅) ကြိမ်မြောက်ရှိပြီဖြစ်သဖြင့် စိန်ရတုသက်တမ်း သို့ ရောက်ခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း။

နိုင်ငံတော်၏ လွတ်လပ်ရေးစီမံကိန်းကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ လမ်းညွှန်မှုဖြင့် ၁၉၄၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လတွင် တည်ထောင်ခဲ့သည့် စာပေဗိမာန်သည် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ နိုင်ငံတကာ

ဗဟုသုတတိုးပွားရေးအတွက်ဘာသာပြန် စာပေများ ထုတ်ဝေခဲ့သကဲ့သို့ မြန်မာစာပေဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ၁၉၄၈ ခုနှစ်တွင် “စာပေဗိမာန်ကာလပေါ် ဝတ္ထုဆု” ကို စတင်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း။

“စာပေဗိမာန်ကာလပေါ်ဝတ္ထုဆု” ကို “စာပေဗိမာန်ဆု”၊ “အနုပညာစာပေဆိုင်ရာဆု”၊ “အမျိုးသားစာပေဆု” စသည်ဖြင့် ဆုအမည်ကို အဆင့်ဆင့်ပြောင်းလဲခဲ့ပြီး ဆုချီးမြှင့်မည့်ဘာသာရပ်များ၊ ဆုငွေများကိုလည်း အခါအားလျော်စွာ တိုးချဲ့၊ တိုးတက်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း။ ယခု ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေဆုတွင် ဆုချီးမြှင့်မည့် ဘာသာရပ်(၁၉)

မျိုးအထိ ရှိလာခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း။ ဘာသာရပ် ၁၉ မျိုး ဆုချီးမြှင့်မည့် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခြင်းမပြုနိုင်သေးသည့် ကလောင်ရှင်တို့၏ကောင်းမွန်သည့် လက်ရာစာမူများကို စာအုပ်အဖြစ် ထုတ်ဝေဖြန့်ချိနိုင်ရန်ရည်ရွယ်ပြီး “စာပေဗိမာန်စာမူဆု” ကိုလည်း နှစ်စဉ်ရွေးချယ်ပြီး ချီးမြှင့်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း၊ ယခုနှစ်အတွက် စာပေဗိမာန်စာမူဆုတွင် ဘာသာရပ် ၁၃ မျိုး ဆုချီးမြှင့်မည်ဖြစ်ကြောင်း။ ထို့ပြင် မိမိတို့မြန်မာနိုင်ငံတွင် မြန်မာစာပေနှင့် နိုင်ငံနှင့်လူမျိုးအကျိုးကို တစ်သက်တာလုံး စာအုပ်စာပေများ

အားထုတ်ရေးသားပြုစုခဲ့ပြီး ထူးချွန်ပြောင်မြောက်စွာ တာဝန်ကျေခဲ့ကြသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ၏ ဆောင်ရွက်ချက်များကို နိုင်ငံတော်က အသိအမှတ်ပြုသည့်အနေဖြင့် “အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆု” ကို ၂၀၀၁ ခုနှစ်ကစပြီး နှစ်စဉ် ချီးမြှင့်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း။

ယခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေဆုများ ရွေးချယ်ရာတွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်း ပထမအကြိမ် ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခဲ့သည့်

စာအုပ်ပေါင်း ၁၀၅၀ အတွင်းမှ အမျိုးသားစာပေဆုအတွက် သတ်မှတ်ထားသည့် ဘာသာရပ် ၁၉ မျိုးအနက် ဘာသာရပ် ၁၅ မျိုးကို ရွေးချယ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ စာပေဗိမာန်စာမူဆုတွင် ပြိုင်ပွဲဝင် စာမူ ၂၈၄ စောင်အတွင်းမှ ဘာသာရပ် ၁၃ မျိုးအနက် ဆုချီးမြှင့်ရန်ထိုက်တန်သည့် စာမူပေါင်း ၃၀ ကို ရွေးချယ်ခဲ့ပြီးဖြစ်သဖြင့် ယနေ့အခမ်းအနားတွင် ဆုများချီးမြှင့်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၅ သို့

စာမျက်နှာ ၄ မှ

အမျိုးသားစာပေဆုနှင့် စာပေဗိမာန် စာမူဆုရရှိခဲ့သည့် စာရေးသူများနှင့် စာအုပ်များ၊ စာမူများကို ကြည့်မည်ဆိုပါကလည်း ကလောင်နာ၊ ကလောင်လတ်၊ ကလောင်ရင့်များပါဝင်ပြီး ခေတ်အတွေး၊ ခေတ်အမြင်များကို ထင်ဟပ်ဖော်ကျူးပြီး စေတနာစိတ်နှင့် စာနာစိတ်ထားများ ပွားများစေနိုင်သည့် ရသစာပေများ၊ နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ဆည်းသင့်သည့် ပြည်တွင်းပြည်ပ ဆိုင်ရာ ခေတ်မီနည်းပညာများ၊ သိပ္ပံပညာ ရပ်များကို လူအများနားလည်လွယ်အောင် ရေးသားထားသည့် သုတစာပေများကို စာပေအဆင့်အတန်းမီစွာ ရေးသားထား ကြသည်ဟု ဆုရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့က သုံးသပ်ထားကြောင်း။

ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်

အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆုကို ချီးမြှင့်ရာတွင်လည်း စာပေပညာရှင်ကြီး များကို အလေးအမြတ်ထားသည့်အနေ ဖြင့် တစ်နှစ်ထက် တစ်နှစ်အရေအတွက် တိုးပြီး ချီးမြှင့်ရန်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ စတင်ခဲ့သည့် ၂၀၀၈ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၁ ခုနှစ် အထိ တစ်နှစ်လျှင် (၁)ဦးသာ ချီးမြှင့်ပြီး နောက်ပိုင်းတွင် တစ်နှစ်ကို (၂) ဦး၊ (၃) ဦး ရွေးချယ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း၊ မိမိတို့ တာဝန်ယူခဲ့သည့်ကာလတွင် တစ်နှစ်လျှင် (၄) ဦးအထိ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း၊ ယခုနှစ်တွင်လည်း စာပေပညာရှင်ကြီး (၆) ဦးအထိ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ စာပေပညာရှင်ကြီးများ အားလုံးကို အမျိုးသားစာပေ တစ်သက် တာဆုရှင်များအဖြစ် နိုင်ငံတော်က ထိုက်တန်စွာ ချီးမြှောက်ခွင့်ရသည့် အတွက် အတိုင်းမသိ ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက် မိပါကြောင်း။

ကောင်းကျိုးများစွာရရှိနိုင်မည်

မိမိတို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်နှင့် တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများအားလုံး၏ ငြိမ်းချမ်းသာယာဝပြောသည့် အနာဂတ်၊ ကောင်းမွန်သည့်ပစ္စုပ္ပန်ကို ကြိုးစား တည်ဆောက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် စာပေပညာရှင်ကြီး များ၏အားသည် အလွန်အရေးပါပြီး ကောင်းကျိုးများစွာ ရရှိနိုင်မည်ဟုလည်း ယုံကြည်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် လည်း စာပေအနုပညာကဏ္ဍအသီးသီးမှ ပညာရှင်များ မိမိတို့၏ အနုပညာကို အရည်အသွေးမြင့်မားစွာ၊ လွတ်လပ်စွာ ဖန်တီးပုံဖော်နိုင်ရေး တတ်စွမ်းသမျှ အားပေးကူညီ ပြည့်ဆည်းပေးလျက်ရှိ ကြောင်း၊ ယခုအခါ စာပေပညာရှင်များနှင့် စာပေလောကအကျိုးကို ပြည့်ဆည်းပေး မည့် “စာဆိုဗိမာန်” အဆောက်အအုံကြီး ကိုလည်း အိန္ဒိယနိုင်ငံအစိုးရနှင့်ပူးပေါင်း ပြီး အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် နေပြီဖြစ်ကြောင်း။

ချီးမြှင့်အပ်နှင်းလျက်ရှိ

စာအုပ်စာပေထုတ်ဝေရေးကဏ္ဍတွင် လည်း နိုင်ငံတကာနှင့် ချိတ်ဆက်ပြီး စာပေယဉ်ကျေးမှု အပြန်အလှန်လှယ် နိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီအစိုးရက တတ်နိုင်သည့် ဘက်မှ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ စာပေဆိုင်ရာထူးချွန်ဆု များသာမက စာပေနှင့် အနုပညာပညာ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး ၂၀၂၃ ခုနှစ် အမျိုးသားစာပေဆု ဝတ္ထုရှည်ဆုရ စာရေးဆရာ ကြည်မင်းဝေ အား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး ၂၀၂၃ ခုနှစ် အမျိုးသားစာပေဆု ကလေးစာပေဆုရ ဆရာ ပုလောစိုးနံ့သာ အား ဆုပေးအပ် ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်း ၂၀၂၃ ခုနှစ် အမျိုးသားစာပေဆု သုတပဒေသာ(အသုံးချသိပ္ပံ)ဆုရ ဆရာ ဒေါက်တာ တင်ထွန်းဦး အား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေး ၂၀၂၃ ခုနှစ် စာပေဗိမာန်စာမူဆု ဝတ္ထုရှည်ပထမဆုရ ဆရာညိုမိုးညို အား ဆုပေးအပ် ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် စာပေဗိမာန်စာမူဆု ကဗျာပေါင်းချုပ်ဒုတိယဆုရ ဆရာမ ရွှန်းညို(တာချီလိတ်) အား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ညိုစော ၂၀၂၃ ခုနှစ် စာပေဗိမာန်စာမူဆု သုတပဒေသာ (ရိုးရိုးသိပ္ပံနှင့် အသုံးချသိပ္ပံ) ဒုတိယဆုရ ဆရာ ဒေါက်တာကောင်းစံ အား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

ရပ်များတွင် ထူးခြားကောင်းမွန်စွာ တတ်မြောက်သည့်ပုဂ္ဂိုလ်များကိုလည်း ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့တံဆိပ်များ ချီးမြှင့် အပ်နှင်းလျက်ရှိကြောင်း။

လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များရှိရန်နှင့် မိမိတို့နိုင်ငံ၏တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုနှင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုအရှိန်အဟုန်ကို သတင်းအတု အယောင် များ၊ အမှန်းစကားများ၊ ကျင့်ဝတ်တိကျမှု သတင်းအချက်အလက် များကဟန်တားဖျက်ဆီးလျက်ရှိကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားညီညွတ်မှုကိုလည်း ပျက်စီး စေနိုင်ကြောင်း၊ မိမိတို့အားလုံး မျှော်မှန်း

ထားသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးတိုင်းကိုလည်း အနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေကြောင်း။

အနာဂတ် ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော်သစ် တည်ထောင်ရာတွင် ပြည့်ထောင်စုကြီး ကို အဘက်ဘက်မှ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ထာဝရ ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေး၊ ဒီမိုကရေစီ နှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုစနစ် တည်ဆောက်ရေးတို့ တွင် စွမ်းရည်ပြည့်စုံထက်မြက်သည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များရှိရန် လိုအပ် ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ယနေ့အချိန်တွင် အနာဂတ်၏ အင်အားများဖြစ်သည့်

လူငယ်များကို ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေး၊ ကိုယ်စွမ်းကိုယ်စား မြှင့်တင်ပေးရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းအတွက် လိုအပ်သည့် အာဟာရမှာ စာပေလေ့လာဖတ်ရှုခြင်း ဖြစ်ပြီး စာပေပညာရှင်၊ စာဆိုတော်များ၏ စာကောင်းပေမွန်များကို လေ့လာဖတ်ရှု နှင့် ဖတ်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း။ ပြန်လည်ထုတ်ဝေသော စာအုပ်စာပေဟူသည်မှာ မည်မျှပင် ကာလကြာရှည်က ထုတ်ဝေခဲ့သည့်ဖြစ်စေ မဖတ်ရ၊ မလေ့လာရသေးပါက အသစ်ပင် ဖြစ်သည့်အတွက် ယခင်ကထုတ်ဝေခဲ့

သည့် စာကောင်းပေမွန်များကို မျိုးဆက် ကိုယ်စွမ်းကိုယ်စား မြှင့်တင်ပေးရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းအတွက် လိုအပ်သည့် မိမိအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဘာသာပြန် စာပေအသင်းကြီးက ထုတ်ဝေခဲ့သည့် လူထုသိပ္ပံကျမ်းတွဲများနှင့် အခြား သိပ္ပံကြော့မည်ဖြစ်ကြောင်း။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၊ ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆုရရှိသူများနှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၊ ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေဆုရရှိသူများနှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

စာမျက်နှာ ၅ မှ

မိမိတို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်ကို ပြည်သူ များ လိုလားချက်နှင့်အညီ တည်ဆောက် နိုင်ရေး ရှေ့လှုပ်ငန်းစဉ်များ၊ ဦးတည်ချက် များ ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ အဆိုပါလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်ရေး အတွက် အသိပညာ၊ အတတ်ပညာကြွယ်ဝ သည့် လူသားအရင်းအမြစ်ကောင်းများ ပေါ်ထွက်လာစေရေးနှင့် အသိပညာ ကြွယ်ဝသည့် လူပတ်ဝန်းကျင်အသိုက် အဝန်းကို ပုံဖော်တည်ဆောက်ပေးရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ထိုသို့တည်ဆောက်ရာ တွင် စာအုပ်စာပေများ၏ အသိပညာပေး မှု လမ်းညွှန်မှုများက သာယာဝပြောသည့် လူ့ဘောင်အဖွဲ့အစည်း ဖြစ်ပေါ်လာစေ ရေးကို များစွာအထောက်အကူပြုနိုင် မည်ဟု ယုံကြည်ကြောင်း။



ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန် ၂၀၂၃ ခုနှစ် စာပေဗိမာန် စာမူဆု ကလေးစာပေ ဒုတိယဆုရ ဆရာမ အင်ကြင်းမေ အား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း ၂၀၂၃ ခုနှစ် စာပေဗိမာန်စာမူဆု နိုင်ငံရေး စာပေ ပထမဆုရ ဆရာ ကိုတိုး(ရန်ကင်း) အား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

ဆက်လက်ပါဝင်ကူညီပေး
မြန်မာ့သမိုင်းတစ်လျှောက် စာပေ စွမ်းအားနှင့် မြန်မာ့ဂုဏ် မြင့်မားအောင်၊ အကျိုးစီးပွားတိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက် ခဲ့သည့် ရဟန်းစာဆို၊ လူပုဂ္ဂိုလ်စာဆို၊ စာဆိုတော်ပညာရှင်ကြီးများကို ချီးကျူး ပူဇော်ဂုဏ်ပြုခြင်းသည် မြန်မာတို့၏

ဂုဏ်ပုဒ္ဓယ်ရာ အစဉ်အလာတစ်ရပ်ဖြစ် ကြောင်း၊ အစဉ်အလာကောင်းကို ဝါရင့် စာပေပညာရှင်ကြီးများက ထိန်းသိမ်း ပြီး မျိုးဆက်သစ်ကလောင်ရှင်များကို လက်ဆင့်ကမ်းပေးကြရန် တိုက်တွန်း လိုကြောင်း၊ မျိုးဆက်သစ် ကလောင်ရှင် များကလည်း စာပေဆိုင်ရာကျင့်ဝတ်၊

နိုင်ကြပါစေဟု ဆန္ဒပြုတိုက်တွန်းမှာကြား လိုကြောင်းနှင့် မြန်မာစာပေလောက ခိုင်မြဲစည်ပင်ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ဆက်လက် ပါဝင်ကူညီပေးကြရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါ ကြောင်း ပြောကြားသည်။

မြန်မာ့သမိုင်းတစ်လျှောက် စာပေစွမ်းအားနှင့် မြန်မာ့ဂုဏ် မြင့်မားအောင်၊ အကျိုးစီးပွားတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ရဟန်းစာဆို၊ လူပုဂ္ဂိုလ်စာဆို၊ စာဆိုတော်ပညာရှင်ကြီးများကို ချီးကျူးပူဇော် ဂုဏ်ပြု ခြင်းသည် မြန်မာတို့၏ ဂုဏ်ပုဒ္ဓယ်ရာ အစဉ်အလာတစ်ရပ်ဖြစ်၊ အစဉ်အလာကောင်းကို ဝါရင့်စာပေပညာ ရှင်ကြီးများက ထိန်းသိမ်းပြီး မျိုးဆက်သစ်ကလောင်ရှင်များကို လက်ဆင့်ကမ်းပေးကြရန် တိုက်တွန်းလို၊ မျိုးဆက်သစ် ကလောင်ရှင်များကလည်း စာပေဆိုင်ရာကျင့်ဝတ်၊ နှိတ်များကို ထိန်းသိမ်းပြီး ခေတ်ကို ထင်ဟပ်စေသည်။ အမျိုးဘာသာ သာသနာကောင်းကျိုးသယ်ပိုးဆောင်ရွက်နိုင်သည်။ နိုင်ငံပုံရိပ်ကို မြှင့်တင်နိုင်သည်။ စာဖတ်ပုဂ္ဂိုလ်အတွက် စာဖတ်မှုအရည်အသွေးတိုးမြှင့်စေပြီး ကောင်းကျိုးပြုစေသည့် စာကောင်းပေမွန်များကို ရေးသားဖွဲ့ဆို

နှိတ်များကို ထိန်းသိမ်းပြီး ခေတ်ကို ထင်ဟပ်စေသည့် အမျိုးဘာသာ သာသနာ ကောင်းကျိုးသယ်ပိုးဆောင်ရွက်နိုင်သည်။ နိုင်ငံပုံရိပ်ကို မြှင့်တင်နိုင်သည်။ စာဖတ်ပုဂ္ဂိုလ်အတွက် စာဖတ်မှုအရည်အသွေးတိုးမြှင့်စေပြီး ကောင်းကျိုးပြုစေသည့် စာကောင်းပေမွန်များကို ရေးသားဖွဲ့ဆို

လက်ဆောင်များ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။
ဂါရဝပြုပေးအပ်
ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် နှင့် ဇနီးတို့အား ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း က (၇၅)ကြိမ်မြောက် စိန်ရတုအမျိုးသား စာပေဆုအထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ပြု လက်ဆောင်အား ဂါရဝပြုပေးအပ်သည်။ ဆက်လက်၍ ကောင်စီတွဲအတွင်း ကောင်စီဝင် များဖြစ်ကြသည့် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး၊ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်း၊ ဗိုလ်ချုပ် ကြီး မောင်မောင်အေး၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ် ကြီးရာပြည့်၊ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ညိုစော၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ ဖြစ်ကြသည့် ဦးဝင်းရှိန်နှင့် ဦးမောင်မောင်အုန်းတို့က အမျိုးသားစာပေဆုရရှိသူများနှင့် စာပေ ဗိမာန်စာမူဆုရရှိသူများကို ဆုများပေးအပ် ချီးမြှင့်ကြသည်။
စာမျက်နှာ ၇ သို့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၊ ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် စာပေဗိမာန်စာမူဆုရရှိခဲ့ကြသူများနှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကူးခြင်း

စာမူကံဇာ ၆ မှ
 ထို့နောက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆုရရှိ ဆုကျေးဇူးတင်စကား (သမိုင်း ပါမောက္ခ-ငြိမ်း)က ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားပြီး မြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားမှ အနုပညာရှင်များက “စာပေ စေတနာစာပေဆု” ယမ်းအကဖြင့်လည်း ကောင်း၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာန အနုပညာဦးစီးဌာနမှ အနုပညာရှင်များက “စာပေဂုဏ်ရောင် ထွန်းပြောင် တန်ဆောင်ဆီမီး” ကဇာတ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ကပြဖျော်ဖြေတင်ဆက် ကြသည်။
 ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် နှင့် ဇနီးနှင့် အခမ်းအနားတက်ရောက်လာ ကြသူများသည် ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆု၊ အမျိုးသားစာပေဆုနှင့် စာပေဗိမာန်စာမူဆု ရရှိကြသူများနှင့် အတူ မှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။
 အခမ်းအနားအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆု၊ အမျိုးသားစာပေဆုနှင့် စာပေဗိမာန်စာမူဆုရရှိခဲ့ကြသူများ၊ အနုပညာရှင်များ၊ စာပေပညာရှင်များနှင့် အတူ ဂုဏ်ပြုနေ့လယ်စာကို အတူတကွ သုံးဆောင်ကြသည်။
 နေ့လယ်စာသုံးဆောင်အပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့သည် ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆု၊ အမျိုးသားစာပေဆုနှင့် စာပေဗိမာန်စာမူဆု ရရှိခဲ့ကြသူများ၊ အနုပညာရှင်များ၊ စာပေပညာရှင်များကို ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သတင်းစဉ်

ပဉ္စမအကြိမ် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်တွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်မည့် ဝန်ကြီးဌာနအားကစားအဖွဲ့များထံသို့ အောင်နိုင်ရေးအလံပေးအပ်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁
 ပဉ္စမအကြိမ် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်တွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်မည့် ဝန်ကြီးဌာန အားကစားအဖွဲ့များ ထံသို့ အောင်နိုင်ရေးအလံ ပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းက စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန စုဝေးဆောင်ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းနောင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ အားကစားအသင်းခေါင်းဆောင်များနှင့် အားကစားမောင်မယ်များ တက်ရောက်ကြသည်။
 အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အားကစားနည်းအလိုက် လေ့ကျင့်မှုနှင့် စိတ်ဓာတ်ခံယူချက်ဖြင့်မားရေး၊ အကောင်းဆုံးသည် ပထမဆောင်ပုဒ်အတိုင်း အားကစားအောင်နိုင်ရေး အမှာစကားပြောကြားပြီး အားကစားအသင်းများ၏ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်ကို အားကစားအောင်နိုင်ရေးအလံပေးအပ်ကာ အားကစားမောင်မယ်များအတွက် အဟာရဖြည့်စွက်



ကျောင်းကုန်းမြို့၌ အခြေခံစားသောက်ကုန် ကြက်ဥစက်လုံးလျှင် ငွေကျပ် ၃၀၀ ဖြင့် ရောင်းချပေး

ကျောင်းကုန်း ဒီဇင်ဘာ ၁
 ကျောင်းကုန်းမြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် ကြက်မွေးမြူရေး ခြံပိုင်ရှင်များ ပူးပေါင်း၍ ယနေ့နံနက်က အမှတ် (၂)ရပ်ကွက် မြို့မဈေးကြီးအနီး၌ ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည်။
 အဆိုပါ အခြေခံစားသောက်ကုန် ကြက်ဥရောင်းချပေးရာသို့ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးဥက္ကဋ္ဌ ကိုယ်စား ဒုတိယမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးခင်မောင်သန်း၊ မြို့နယ် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးမှူး ဒေါက်တာ ကြည်ကြည်မြင့်၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ အမှုဆောင်အရာရှိ ဦးကျော်စွာ လင်းနှင့် မြို့နယ်စားသုံးသူရေးရာ ဦးစီးဌာနတာဝန်ခံ ဦးတင်ကိုတို့ က ကြီးကြပ်၍ ရောင်းချပေးခဲ့သည်။ (အပေါ်ပုံ)
 ဒေသခံပြည်သူများ စားဝတ်နေရေး သက်သာချောင်ချိစေရေးအတွက် ကြက်ဥစက်လုံးလျှင် ငွေကျပ် ၃၀၀ ဖြင့် နေ့စဉ်ရောင်းချပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
 ဝင်းကြိုင်(ပြန်/ဆက်)

အင်းစိန်၌ လွတ်လပ်ရေးနေ့အကြို စာပေဟောပြောပွဲ၊ စာဖတ်စွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲနှင့် စာအုပ်လှူဒါန်းပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကင်း ဒီဇင်ဘာ ၁
 ခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် (၇၇) နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အကြို စာပေဟောပြောပွဲနှင့် စာဖတ်စွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက်က အ.လ.က(၆) အနော်ရထာခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အဖွဲ့ဝင် (၂) ဦးတို့ကြည့်၊ ခရိုင်အရာရှိ ဒေါ်ခင်ခင်ကြည်တို့က (၇၇)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အကြို စာပေဟောပြောပွဲ၊ စာဖတ်စွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲနှင့် စာအုပ်လှူဒါန်းပွဲ ပြုလုပ်ရခြင်းအကြောင်း ပြောကြားပြီး ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်ဟန်သိထွန်းက ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် အင်းစိန်မြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်းဝင်များ ဖြစ်ကြသည့် ရန်မိုးအောင်(အင်းစိန်)၊ စိန်ညိုမင်း(ထန်းတပင်)၊ မောင်ရွှေမန်း(အင်းစိန်)၊ ကိုကို(ကဗျာ-အင်းစိန်) နှင့် ဦးမျိုးဟန် (ရုပ်ရှင်) တို့က ကျောင်းသားလူငယ်များအတွက် ဗဟုသုတရဖွယ် စာပေအကြောင်း



အရာများကို စိတ်ဝင်စားဖွယ် ဆွေးနွေးပြောကြားကြပြီး စာဖတ်စွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲတွင် ကျောင်းသားကျောင်းသူ ငါးဦးတို့က ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြကာ ဆုရရှိသူများကို တာဝန်ရှိသူများက ဆုများချီးမြှင့်

သထုံမြို့နယ်၌ နဝမအကြိမ်မြောက် ပအိုဝ်းနှစ်သစ်ကူးနေ့ အခမ်းအနားကျင်းပ

သထုံ ဒီဇင်ဘာ ၁
 ပအိုဝ်းသက္ကရာဇ် ၂၇၁၆ ခုနှစ်နှစ်တော်လဆန်း ၁ ရက်နေ့၌ ကျရောက်သည့် နဝမအကြိမ်မြောက် ပအိုဝ်းနှစ်သစ်ကူးပွဲတော် အခမ်းအနားကို မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့နယ် နောင်ကုလားကျေးရွာရှိ ပအိုဝ်းအမျိုးသားဗိမာန်တော်၌ ပြည်နယ်ပအိုဝ်းစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့မှ ဦးဆောင်၍ ယနေ့ နံနက်က စည်ကားစွာ ကျင်းပသည်။
 ရှေးဦးစွာ မွန်ပြည်နယ် ပအိုဝ်းစာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ နာယက ဘီးလင်းမြို့နယ်ခဲမောက်စင်ကာပူကျောင်း ဆရာတော်မဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ ဘဒ္ဒန္တဓန္ဒာသိတမှ နှစ်သစ်ကူးသြဝါဒစကား နာကြား

ကျောင်း ပအိုဝ်းသမိုင်းသုတေသီ ဦးခွန်ထွန်းရှိန်က ပအိုဝ်းအမျိုးသားတို့၏ နှစ်သစ်ကူးနေ့ဖြစ်ပေါ်လာပုံကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။
 ယင်းနောက် ပြည်နယ်တိုင်းရင်းသား အခွင့်အရေးများကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး ဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်သန္တာလင်းက ထောက်ပံ့ရန်ပုံငွေကျပ် သိန်း ၁၀၀ ကို ပေးအပ်ရာ တာဝန်ရှိသူတို့က လက်ခံရယူပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့သည်။
 ဆက်လက်၍ ကျေးရွာအသီးသီးမှ တိုင်းရင်းသားရိုးရာယမ်းအဖွဲ့တို့က ယဉ်ကျေးမှုအကများဖြင့် ဧည့်ခံဖျော်ဖြေကြရာ တက်ရောက်လာသူတို့က ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြသည်။
 ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

(၇၅)ကြိမ်မြောက် စိန်ရတုအမျိုးသားစာပေဆုအထိမ်းအမှတ် ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆု၊ အမျိုးသားစာပေဆုနှင့် စာပေဗိမာန်စာမူဆု ဆုနှင့်သဘင် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲ အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁ (၇၅) ကြိမ်မြောက် စိန်ရတု အမျိုးသားစာပေဆု အထိမ်းအမှတ် ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆု၊ အမျိုးသားစာပေဆုနှင့် စာပေဗိမာန်စာမူဆု ဆုနှင့်သဘင် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ညပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန - ၁ ၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက် ချီးမြှင့်သည်။

အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အတူ ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ ကောင်စီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦးနှင့်ဇနီး၊ ကောင်စီဝင်များနှင့်ဇနီးများ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့်ပုဂ္ဂိုလ်များနှင့်ဇနီးများ၊ ကာကွယ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့အား (၇၅)ကြိမ်မြောက် စိန်ရတုအမျိုးသားစာပေဆုအထိမ်းအမှတ် ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆု၊ အမျိုးသားစာပေဆုနှင့် စာပေဗိမာန်စာမူဆု ဆုနှင့်သဘင် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့ ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ ဂုဏ်ပြုညစာကို အတူတကွ သုံးဆောင်ကြစဉ်။

နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့ ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ ဂုဏ်ပြုညစာကို အတူတကွ သုံးဆောင်ကြစဉ်။

ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ အဆင့်မြင့် တပ်မတော် အရာရှိကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ စာပေဆုစီစစ်ရွေးချယ်ရေးကော်မတီဝင် ဆရာကြီး၊ ဆရာမကြီးများ၊ ဆရာပုဂ္ဂိုလ်များ၊ စာပေပညာရှင်များ၊ အနုပညာရှင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးအခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသူများက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးအခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများသည် ဂုဏ်ပြုညစာကို အတူတကွ သုံးဆောင်ကြသည်။

ဂုဏ်ပြုညစာ မသုံးဆောင်မီ နှင့် သုံးဆောင်နေစဉ်အတွင်း သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန၊ အနုပညာဦးစီးဌာနမှ အနုပညာရှင်များ၊ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားမှ အနုပညာရှင်များ၊ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေး ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးကွပ်ကဲမှုအောက် မြဝတီတေးဂီတအဖွဲ့မှ အနုပညာရှင်များက တေးသံသာများဖြင့် သီဆို ကပြဖျော်ဖြေကြသည်။

ဂုဏ်ပြုညစာသုံးဆောင်အပြီးတွင် သီဆိုတီးမှုတ် ဖျော်ဖြေခဲ့ကြသည့် အနုပညာရှင်များအား နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့က ဂုဏ်ပြုပန်းခြင်းကို အပ်နှံခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့ သီဆိုတီးမှုတ် ဖျော်ဖြေခဲ့ကြသည့် အနုပညာရှင်များအား ဂုဏ်ပြုပန်းခြင်း ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ ခူးမားလွတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ ခူးမားလွတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ မစ္စတာ ရှာလ်ဘန်း ကာရာ အော်လ် ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့သည် ယနေ့မုန်းလွဲပိုင်းတွင် ရန်ကုန် မြို့သို့ရောက်ရှိရာ ပြည်ထောင်စု ကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ ဗဟိုအလုပ် အမှုဆောင်နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေး ပါတီ၏ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်စိုး၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ ရုရှားသံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Iskander Azizovi နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး

ဌာန၊ မဟာဗျူဟာ လေ့လာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန၏ ညွှန်ကြားရေး များချုပ် ဦးဇော်ဖြိုးဝင်း၊ ရန်ကုန်မြို့ နိုင်ငံ ခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ညနေပိုင်း တွင် သီတဂူကျောင်းတိုက်ရှိ ဆရာတော် သံဃာတော်များနှင့် ရွတ်ဂိုဏ်းတော် ပါတီတို့သို့ သွားရောက်ကြည့်ညှိပြီးမြောက်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



(၇၅) ကြိမ်မြောက် စိန်ရတုအမျိုးသားစာပေဆုအထိမ်းအမှတ် စာပေစကားပိုင်း ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁ (၇၅) ကြိမ်မြောက် စိန်ရတု အမျိုးသားစာပေဆု အထိမ်းအမှတ် “စာပေဖြင့် လူငယ်ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး” စာပေစကား ပိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့မုန်းလွဲ ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ အပြည် ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟို ဌာန(၁) Ruby Hall ၌ ကျင်းပ သည်။ (ယာဝုံ) အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲသို့ ဦးဆောင် ပါဝင်ဆွေးနွေးကြမည့် ဆရာ စာပေပညာရှင်ကြီးများ၊ ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီး ဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြည်ထောင်စု တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုး ရေးတက္ကသိုလ် (စစ်ကိုင်း)၊ ပြည် ထောင်စု တိုင်းရင်းသားလူငယ်များ စွမ်းရည်ဖွံ့ဖြိုးရေး ဒီဂရီကောလိပ် (ရန်ကုန်)နှင့် သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာ ကျောင်းများမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် စာပေကို ချစ်မြတ်နိုးကြသူများ တက်ရောက် ကြသည်။ ဦးစွာ စာရေးဆရာကြီး ဒေါက်တာ မောင်သင်း (မောင် သင်း-သပြေ)က စာပေစကား ပိုင်းတွင် ပါဝင်ဆွေးနွေးကြမည့် စာပေပညာရှင်ကြီးများ၏ အတ္ထု ပတ္တိအကျဉ်းအား ရှင်းလင်းပြော



ကြား၍ တစ်ဦးချင်းမိတ်ဆက် မေးသည်။ ထို့နောက် စာရေးဆရာမ မနှင်းဖွေးက လူငယ်ကဏ္ဍ တိုးတက်ရေးအတွက် နေထိုင် ပြုမူရမည့် အကြောင်းအရာများ၊ အနာဂတ် ခေါင်းဆောင်များဖြစ် သည့် လူငယ်များအနေဖြင့် ပညာ ရည်ပြည့်ဝ၍ အသိပညာဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် သူတို့ ရသစာပေများကို ဖတ်ရှုလေ့လာ ရန် လိုအပ်မှု စာပေလေ့လာဖတ်ရှု မြင်းမှတစ်ဆင့် ရရှိသည့်အသိပညာ ဗဟုသုတများအား နိုင်ငံတော် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် ပြန်လည် အသုံးချသင့်မှုများကို လည်းကောင်း၊ စာရေးဆရာ ပါမောက္ခ ကိုကိုအောင်က ငယ်စဉ်

ကင်စာပေပညာရပ်ကိုစနစ်တကျ လေ့လာ ဆည်းပူးခဲ့မှုကြောင့် ထူးချွန်ထက်မြက်ပြီး ကမ္ဘာသိ သိပ္ပံပညာရှင်များ၏ အကြောင်း၊ အဆိုပါပညာရှင်များ၏ စာပေ လေ့လာခဲ့မှု ဗဟုသုတအကြောင်း အရာများ၊ သိပ္ပံပညာရပ်ဖြင့် မိမိ တို့နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆောင်ရွက်နိုင်မှုများကို လည်း ကောင်း ဟောပြော ဆွေးနွေး ကြသည်။ ယင်းနောက် စာရေးဆရာ ဒေါက်တာ တင်ဘုန်းကျော်က ယနေ့ခေတ် AI နည်းပညာနှင့် စာဖတ်ခြင်း ဆက်နွှယ်မှုများ၊ စာပေဖတ်ရှုခြင်းဖြင့် ရရှိစေမည့် AI နည်းပညာ အတွေးအခေါ်များ နှင့် အကျိုးကျေးဇူးများ၊ AI

ဆောင်များဖြစ်သည့် လူငယ်များ သိသင့်သိထိုက်သည့် နိုင်ငံသား ကျင့်ဝတ်များနှင့် ခေါင်းဆောင်မှု ဆိုင်ရာ အရည်အသွေးများ၊ လူငယ်ဘဝတွင် ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာနှင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ တိုးတက် ကောင်းမွန်စေရန် ပြုမူနေထိုင် ရမည့် နည်းလမ်းများနှင့် စိန်ခေါ် မှုများ၊ ထူးချွန်ထက်မြက်သည့် စွယ်စုံလူငယ်များ ဖြစ်စေရေး အတွက် ကြိုးစားဆောင်ရွက် ရမည့် အကြောင်းအရာများနှင့် စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း ဟော ပြော ဆွေးနွေးကြသည်။ ယင်းနောက် စာပေပညာရှင် များ၏ ဟောပြောဆွေးနွေးချက် များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စာရေးဆရာ ကြီး ဒေါက်တာ မောင်သင်း (မောင်သင်း-သပြေ)က ပြန်လည် ရှင်းလင်းဆွေးနွေး၍ တက်ရောက် လာကြသူများက စာပေနှင့်လူငယ် ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်း ဆွေးနွေးကြရာ စာပေပညာရှင် ကြီးများက အသေးစိတ်ပြန်လည် ရှင်းလင်းဖြေကြားကြသည်။ ထို့နောက် ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ်က ဟောပြောဆွေးနွေး ခဲ့ကြသည့် စာပေပညာရှင်ကြီး များအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေများ

မြန်မာနှင့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတို့၏ SMEs ထုတ်ကုန်များပြပွဲ ကုန်သည်စက်မှုအသင်းချုပ်၌ ခင်းကျင်းပြသ



ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁ မြန်မာနှင့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတို့၏ SMEs လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် စေရေးအတွက် ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများ ခင်းကျင်းပြသပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်က လမ်းမတော်မြို့နယ် မင်းရဲကျော်စွာလမ်းရှိ မြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ် မင်္ဂလာ ခန်းမ၌ကျင်းပရာ နှစ်နိုင်ငံမှ ကုမ္ပဏီပေါင်း ၂၁ ခုမှ ပြခန်းပေါင်း ၁၉ ခန်း ပါဝင်ပြသကြသည်။ အဆိုပါပြပွဲတွင် လူသားကုန်သွင်းရေထည်ပစ္စည်းများ၊ ဆေးဝါးများ၊ အထည်အလိပ်များ၊ စားသောက်ကုန်များ၊ မြန်မာ့လက်မှုအနုပညာ ပစ္စည်းများ၊ ကျောက်မျက်ရတနာအထည်များ၊ သစ်ထွင်းလေဆာပန်းချီ ကားများ၊ မော်ဒန်ရိုဘော့ကားများ၊ မြန်မာ့လက်ဖက်အစစ်ကိုအသုံးပြုထား သည့် Collective mark ရရှိထားသည့် လက်ဖက်ထုတ်ကုန်များကို

စိတ်ဝင်စားဖွယ်ပြသထားသည်။ မြန်မာ့စွန့်ဦးတီထွင်လူငယ်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၊ မြန်မာစီးပွား ရေးလုပ်ငန်းရှင်အမျိုးသမီးများကွန်ရက်၊ မြန်မာနိုင်ငံ လက်ဖက် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်တင်ပို့ရေးအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဆီစက်ပိုင်းရှင်များအသင်းဝင် လုပ်ငန်းရှင်များအားက ပူးပေါင်းပါဝင်ပြသရေးအဖွဲ့ကြားသည်။ ပြပွဲတွင် SMEs ထုတ်ကုန်များ မြှင့်တင်ရေးအတွက် စကားပိုင်း ဆွေးနွေးပွဲကိုပြုလုပ်ရာ ကုန်သည်စက်မှုအသင်းချုပ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးရဲမင်းအောင်နှင့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတို့မှ စီးပွားရေးပညာရှင်တို့က ပါဝင်ဆွေးနွေးကြပြီး ပြပွဲဖွင့်ပွဲသို့ကုန်သည်စက်မှုအသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးဝင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသံရုံးမှ တာဝန် ရှိသူများ တက်ရောက်ကြကာ ပြပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်မှ ၃ ရက်အထိ နေ့စဉ် နံနက် ၉ နာရီ၌ ညနေ ၅ နာရီအထိ ပြသထားမည်ဖြစ်သည်။ မျိုးမင်းသူရ

ဂုဏ်ယူနှံ့ပျော် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် ...

ရန်ကင်းကိုကိုလေး



ဧည့်သည်ရိုက်ကူးမှုအမှတ်(၈)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းတွင် ပွဲစတင်ပွဲအဖြစ် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်သို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာနကိုယ်စားပြု အားကစားသမားများ လေ့ကျင့်နေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

ပဉ္စမအကြိမ်မြောက် နိုင်ငံတော်အဆင့်အမျိုးသား အားကစားပွဲတော်ကြီးကို နေပြည်တော်တွင် ခမ်းနားသိုက်မြိုက်စည်ကားစွာ ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီး အသီးသီးမှ အားကစား မောင်မယ်များသည် မိမိတို့ပြိုင်ပွဲဝင်ကြမည့် အားကစားကဏ္ဍအသီးသီးတွင် အနိုင်ယူဖို့လုံခြုံစွာ ရန် စိတ်အားထက်သန်စွာ အားကြိုးမာန်တက် လေ့ကျင့်နေကြသည်ကို လည်းကောင်း၊ သက်ဆိုင် ရာ ပြည်နယ်တိုင်းအစိုးရအဖွဲ့အစည်းများက စနစ် တကျစနစ်သွင်းကာ လိုအပ်သည်များကို ပံ့ပိုး ကူညီ ဖြည့်ဆည်းအားပေးနေကြသည်များကို လည်းကောင်း၊ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား၊ ပိတ်ပွဲအခမ်း အနားများကို နိုင်ငံတော်အဆင့်ခမ်းနားတည်ဝါစွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များ၊ အားကစားအဖွဲ့အစည်းများ၊ နည်းပြဆရာ၊ ဆရာမများ၊ အနုပညာရှင်များ၏ လေ့ကျင့် ပြင်ဆင်နေမှုများကို လည်းကောင်း၊ နေ့စဉ်ထုတ် သတင်းစာများ၊ မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြားအစီအစဉ် များတွင် ဖတ်ရှု၊ တွေ့မြင်နေရသည့် မြင်ကွင်းများ သည် နိုင်ငံတော်အစိုးရက အားကစားလောက မြင့်မားတိုးတက်ရေးအတွက် အလေးထား ဆောင်ရွက်နေသည်ကို ထင်သာမြင်သာလျက် ရှိပါသည်။

အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်များကို ၁၉၉၂ ခုနှစ်တွင် ရန်ကုန်မြို့၌ ပထမအကြိမ်အဖြစ် စတင် ကျင်းပခဲ့ပြီး ၁၉၉၄ ခုနှစ်တွင် ဒုတိယအကြိမ်နှင့် ၁၉၉၇ ခုနှစ်တွင် တတိယအကြိမ်အဖြစ် ရန်ကုန်မြို့ ၌ပင် ကျင်းပခဲ့ပါသည်။ စတုတ္ထအကြိမ် အမျိုးသား အားကစားပွဲတော်ကို ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် နေပြည်တော် ၌ ကျင်းပခဲ့ပြီး ယခု ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် ပဉ္စမအကြိမ် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်ကြီးကို ပြည်နယ်၊ တိုင်းဒေသကြီးများနှင့် အစိုးရဝန်ကြီး ဌာနအသီးသီးက အားကစားမောင်မယ်များ ပါဝင် ကာ နေပြည်တော်တွင် ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်ပါ သည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက မြန်မာ တစ်မျိုးသားလုံးကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့ အားလုံးအကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ပြီး အားကစားကဏ္ဍတွင် ပြည်သူ့အားလုံးပါဝင်နိုင် အောင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ပြည်တွင်း၌ အားကစားပြိုင်ပွဲအမျိုးမျိုးကို ရာသီအလိုက် ဖော်ဆောင်ပေးလျက်ရှိပြီး အစိုးရဝန်ကြီးဌာန အသီးသီးနှင့် တက္ကသိုလ်များ၊ ကျောင်းများတွင် လည်း အားကစားပြိုင်ပွဲများကို အခါအားလျော်စွာ ကျင်းပလေ့ကျက်ရှိပါသည်။

နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း ဒီဇင်ဘာလတွင် ပြည်သူ့လူထု တစ်ရပ်လုံးပါဝင်နိုင်သော လမ်းလျှောက်ပွဲများကို

ကျင်းပလျက်ရှိရာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ လူငယ် များ၊ လူကြီးမိဘဘိုးဘွားများ တပျော်တပါး လမ်းလျှောက်ကြပြီး ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားလေ့ကျင့် ခန်းများ ပြုလုပ်ကြသည်။

အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်ကြီးကို အားကစား ပွဲတော်အဖြစ်သာ မရှုမြင်ဘဲ နိုင်ငံတော်အဆင့် အဓိပ္ပာယ်ရှိရှိ အရည်အသွေးမြင့်မြင့်၊ စနစ်တကျ အောင်မြင်အောင်ဆောင်ရွက်ရမည့် အမျိုးသားရေး တာဝန်ဖြစ်ပြီး မျိုးချစ်စိတ်၊ တိုင်းချစ်ပြည်ချစ်စိတ် ရှိမှု၊ စည်းလုံးညီညွတ်မှုရှိမှု၊ ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုနှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို ဖော်ထုတ် ပြသနိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းတစ်ရပ်ဖြစ်ပါသည်။

တစ်ခေတ်တစ်ခါက မြန်မာ့အားကစား လောကတွင်သာမက အရှေ့တောင်အာရှကျွန်းဆွယ် အားကစားပြိုင်ပွဲ၊ အရှေ့တောင်အာရှအားကစား ပြိုင်ပွဲနှင့် ပြည်ပဖိတ်ခေါ် အားကစားပြိုင်ပွဲများတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဂုဏ်ကိုဆောင်ကာ မြန်မာနိုင်ငံတော် အလံကို ထိပ်ဆုံးတွင် လွှင့်တင်ပြီး နိုင်ငံတော်သီချင်း ကို သီဆိုလျက် ပြိုင်ဘက်အားကစားအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံ အသီးသီးက မတ်တတ်ရပ်ကာ အလေးပြုရအောင် စွမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့ကြသော မြန်မာအားကစားသမား ကြီးများပေါ်ထွန်းကာ ရွှေရောင်လွမ်းခဲ့သည်များကို အမှတ်ထင်ထင်ရှိလှပါသည်။

မြန်မာနှင့်အာရှ အလေးမချန်ပီယံ ဗိုလ်ကြီး ထွန်းမောင်၊ တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကို မောင်နှမများ ဖြစ်ကြသည့် မြန်မာနှင့် အရှေ့တောင်အာရှ (ဆီးဂိမ်း) ပြေးခုန်ပစ်ချန်ပီယံ ရွှေတံဆိပ်ဆုရင် များလည်းဖြစ်ကြသော ဦးတန်းနော်၊ ရှင်ဗွေခန်း၊ ဂရစ်စိကား၊ ခင်ခင်ထွေး၊ မခင်ပု၊ မေသူ၊ ဂျင်နီဗာ တင်လေး၊ ကြက်တောင်ရိုက်အားကစားမယ် ခင်သန်းနွယ်၊ လက်ဝှေ့ချန်ပီယံဗိုလ်အေးကို၊ ရေကူး တင်မောင်နီ၊ သေနတ်ပစ်ကဦး၊ ကျွမ်းဘား

မြင့်အောင်၊ ဘောလုံးချန်ပီယံများဖြစ်ကြသော ဗိုလ်ကြီးဗဟာဒူး၊ ကိုကိုကြီး၊ လှဌေး၊ ဘုပု၊ ခင်မောင် ထွန်း၊ (အခြားအခြားသော မြန်မာ့ဂုဏ်ဆောင် အားကစားမောင်မယ်များစွာ ကျန်ရှိနေပါသေး သည်) စသည့် မြန်မာနှင့် အရှေ့တောင်အာရှ အာရှ အားကစားလောကတွင် စွမ်းရည်မြင့်မားသော မြန်မာတိုင်းရင်းသား အားကစားလူရည်ချွန်များစွာ ပေါ်ထွန်းခဲ့သည်။

ယခုဆောင်းပါးကို ရေးနေစဉ်မှာပင် မော်လမြိုင်စီမံခန့်ခွဲရေး ကျင်းပလျက်ရှိသော (၁၅) ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘာ့ကာယစလနှင့် ကာယကြံ့ခိုင်မှု အားကစားပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စား ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သော ရဲထွန်းနောင်သည် အမျိုးသားကာယစလပြိုင်ပွဲ (၇၅) ကိုလိုတန်းတွင် နိုင်ငံတကာပြိုင်ဘက်များစွာကို ဖြတ်ကျော်ကာ ပထမဆုံးအဆင့် ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံဆုရရှိကြောင်း သတင်းကို တွေ့မြင်လိုက်ရသဖြင့် လွန်စွာမှပင် ဝမ်းသာပီတိဖြစ်ကာ ရဲထွန်းနောင်ကို ဂုဏ်ပြုပါ သည်။ “ဂုဏ်ပြုပါသည် ရဲထွန်းနောင်”

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအစိုးရက ပြည်ပအားကစားပြိုင်ပွဲများတွင် ထူးချွန်စွာ စွမ်းဆောင်ပြီး ရွှေ၊ ငွေ၊ ကြေး ဆုတံဆိပ် ဆွတ်ခူး ရရှိသူများကို နိုင်ငံတော်အဆင့် ထိုက်ထိုက်တန်တန် ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ပေးလျက်ရှိသည့်အပြင် ယခင်အစိုးရ များလက်ထက်က ထူးချွန်ခဲ့သော အာရှနှင့် အရှေ့ တောင်အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲများ အပါအဝင် နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲများတွင် ဆုတံဆိပ်များ ရရှိခဲ့ သော အားကစားသမားဟောင်းကြီးများကိုလည်း ထိုက်ထိုက်တန်တန် နိုင်ငံတော်အဆင့်နှင့်အညီ ဂုဏ်ပြုပေးခဲ့သည်။

ပဉ္စမအကြိမ်မြောက် နိုင်ငံတော်အဆင့် အမျိုး သားအားကစားပွဲတော်ကြီးကို ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ

၉ ရက်မှ ၂၀ ရက်အထိ ကျင်းပတော့မည်ဖြစ်ရာ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအသီးသီးမှ တိုင်းရင်း သားညီအစ်ကိုမောင်နှမများ ဆုံတွေ့ကြကာ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးခင်မင်စွာ အားကစားစိတ်ဓာတ် ပြည့်ဝစွာ အားကစားသမားကောင်းများ ပီသစွာနှင့် အားသွန်ခွန်စိုက် အပြိုင်အဆိုင် အားကစားစွမ်းရည် များ ယှဉ်ပြိုင်ကြပါတော့မည်။

အားကစား တိုးတက်အောင်မြင်ခြင်းသည် နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားများ၏ ရုပ်ပိုင်းနှင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ စွမ်းဆောင်ရည်များကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်ခြင်းဖြစ်ပြီး လူသားအရင်းအမြစ်များ တိုက်ရိုက်ဖွံ့ဖြိုးစေနိုင် သလို အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ခြင်း သည် မိမိတို့နိုင်ငံနှင့် လူမျိုး၏ဂုဏ်ကို မြှင့်တင် ပေးခြင်းဖြစ်ပြီး တိုင်းချစ်ပြည်ချစ်စိတ်များနှင့် အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်များ နိုးကြားတက်ကြွစေ နိုင်သည့်အတွက် အားကစားကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် အောင် ကျောင်းသားအရွယ် ငယ်စဉ်ကပင် ပညာ ရေးတွင်သာမက အားကစားတွင် စိတ်ပါဝင်စား မှုရှိအောင် သက်ဆိုင်ရာ မိဘဆရာများက ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ပေးရပါမည်။

ပဉ္စမအကြိမ်မြောက် အမျိုးသားအားကစား ပွဲတော်ကြီး အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး၊ အမျိုးသား အားကစားပွဲတော်ကြီးတွင် တက်ကြွစွာ ပါဝင် ယှဉ်ပြိုင်ပြီး အောင်မြင်မှုရရှိနိုင်ရေးအတွက် ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးအသီးသီးမှ ပြိုင်ပွဲဝင် အားကစားမောင်မယ်များက အဆင်သင့်ပြင်ဆင်ပြီး ပြိုင်ပွဲများကျင်းပမည့်နေ့ရက်များကို စောင့်ကြို နေကြသကဲ့သို့ အခမ်းအနားကြီး ခမ်းနားတည်ဝါစွာ နိုင်ငံတော်အဆင့် ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် လုပ်ငန်း အဖွဲ့အသီးသီးကလည်း အားကြိုးမာန်တက် ပြင်ဆင်လျက်ရှိကြပါသည်။

အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်ကြီး ဖွင့်ပွဲအခမ်း အနား၊ ပိတ်ပွဲအခမ်းအနားများကို နိုင်ငံတော်အဆင့် ခမ်းနားတည်ဝါစွာကျင်းပရာတွင် ပါဝင်သရုပ်ဖော် ကြမည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ အနုပညာ ရှင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာမှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များက ကြိုတင်ပြင်ဆင် လေ့ကျင့်လျက်ရှိကြသည့် နည်းတူ နိုင်ငံတော်အလံ၊ ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးများ ကိုကိုယ်စားပြုသည့်အလံများကို အားကစားပွဲတော် ဖွင့်ပွဲကျင်းပမည့် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်းကြီး အတွင်းသို့ ဝေဟင်ယံမှ ရဟတ်ယာဉ်များနှင့် သယ်ဆောင်ဆင်းသက်ကြမည့် အဖွဲ့ကလည်း ကြိုးစားလေ့ကျင့်လျက်ရှိကြပါသည်။

နိုင်ငံတော်အဆင့် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် ကြီး ကျင်းပပြီးစီးသည့်အခါတွင်လည်း ဝန်ကြီးဌာန များ၊ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများအနေဖြင့် မိမိတို့ဌာနနှင့် ဒေသအလိုက်ကိုယ်စားပြုပြီး စွမ်းစွမ်းတစ်ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကာ ဆုတံဆိပ်များ ရရှိခဲ့ သည့် အားကစားသမားများကို ထိုက်ထိုက်တန်တန် ဆုချီးမြှင့်ပေးခြင်း၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ တိုးမြှင့်ပေးခြင်းစသဖြင့် စီစဉ်ဆောင်ရွက် အားပေး ကာ နိုင်ငံလက်ရွေးစင်များအဖြစ် စွမ်းရည်တိုးတက် လာအောင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်အားပေးသွားရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားခြင်းများကလည်း အားကစား မောင်မယ်များ မျှော်မှန်းထားသည့် နိုင်ငံလက်ရွေး စင်များအဖြစ် ရပ်တည်နိုင်ရေးအတွက် အခွင့် အလမ်းကောင်းများ ဖြစ်ပါသည်။

ယခုကျင်းပသည့် ပဉ္စမအကြိမ်မြောက် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်ကြီးသည် ၂၀၂၅ ခုနှစ် တွင် ကျင်းပမည့် (၃၃) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင် အာရှအားကစားပွဲနှင့် စတုတ္ထနှစ် ၁၂ သို့

“အားကစားတိုးတက်အောင်မြင်ခြင်းသည် နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားများ၏ ရုပ်ပိုင်းနှင့်စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ စွမ်းဆောင်ရည် များကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်ခြင်းဖြစ်ပြီး လူသားအရင်းအမြစ်များ တိုက်ရိုက်ဖွံ့ဖြိုးစေနိုင်သလို အားကစားကဏ္ဍမြှင့်တင် ဆောင်ရွက်ခြင်းသည် မိမိတို့နိုင်ငံနှင့်လူမျိုး၏ဂုဏ်ကို မြှင့်တင်ပေးခြင်းဖြစ်ပြီး တိုင်းချစ်ပြည်ချစ်စိတ်များနှင့် အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်များ နိုးကြားတက်ကြွစေနိုင်သည့်အတွက် အားကစားကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ကျောင်းသား အရွယ် ငယ်စဉ်ကပင် ပညာရေးတွင်သာမက အားကစားတွင် စိတ်ပါဝင်စားမှုရှိအောင် သက်ဆိုင်ရာမိဘဆရာများက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးရပါမည်”

စုပေါင်းကာကွယ် မီးခိုးမြူငွေ့ညစ်ညမ်းမှုအန္တရာယ်

— — — ကျော်နိုင်ဦး(ပတ်ဝန်းကျင်) — — —

ပွင့်လင်းရာသီ ခြောက်သွေ့ကာလသို့ ရောက်ရှိလာပါပြီ။ တောမီးနှင့် အခြားမီးလောင်ကျွမ်းမှုများကြောင့် အန္တရာယ်ကြီးမားလှသော မီးခိုးမြူငွေ့ညစ်ညမ်းမှုများ ဖြစ်ပွားလာနိုင်သည့်ကာလ ဖြစ်ပါသည်။ မီးခိုးမြူငွေ့များသည် တစ်နေရာမှ တခြားတစ်နေရာ၊ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံမှ အခြားတစ်နိုင်ငံသို့ လေတိုက်ခတ်မှုနှင့်အတူ အလွယ်တကူ ရွေ့လျားပျံ့နှံ့ ရောက်ရှိနိုင်ပါသည်။ လေထုညစ်ညမ်းမှုကို ဆိုးရွားစွာ ဖြစ်စေနိုင်ပါသည်။ သက်ရှိလူသားများ၊ အပင်နှင့်တိရစ္ဆာန်များအပေါ် အလွန်အန္တရာယ် ဖြစ်စေနိုင်ပါသည်။

အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများ အချင်းချင်း နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် မီးခိုးမြူငွေ့ညစ်ညမ်းမှုများ ဖြစ်စေနိုင်ပါသည်။ မီးခိုးမြူငွေ့ညစ်ညမ်းမှုသည် အာဆီယံနိုင်ငံများတွင်သာမက အခြားကမ္ဘာ့နိုင်ငံများတွင် ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရသော ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ ပြဿနာတစ်ရပ် ဖြစ်လာပါသည်။ ထို့ကြောင့် မီးခိုးမြူငွေ့ညစ်ညမ်းမှု အန္တရာယ်ကို ကမ္ဘာပေါ်ရှိနိုင်ငံများသည် အလေးထား တားဆီးကာကွယ်နေကြပါသည်။ ဒေသတွင်းနိုင်ငံများနှင့် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများသည် မီးခိုးမြူငွေ့ညစ်ညမ်းမှုကို ကြိုတင်ကာကွယ်ရန် အရှိန်အဟုန် မြှင့်၍ လက်တွဲပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်လာကြပါသည်။



မီးခိုးမြူငွေ့

မီးခိုးမြူငွေ့ဆိုသည်မှာ လေထုအတွင်း၌ ဖုန်အမှုန်များ၊ ရေခိုးရေငွေ့များ၊ အမှုန်အမွှားများ၊ အငွေ့ပြန်စေနိုင်သည့် အရာများနှင့် အခြားဓာတ်ငွေ့များ ပေါင်းစပ်ရောနှော ဖြစ်ပေါ်နေသည့် ဖြစ်စဉ်တစ်ခု ဖြစ်ပါသည်။ မီးခိုးမြူငွေ့တွင် ပါဝင်သော အရာများမှာ အလွန်သေးငယ်သော အမှုန်အမွှားများ Particulate Matter (PM_{2.5}, PM₁₀)၊ ကာဗွန်ဒိုင်အောက်ဆိုက်(CO₂)၊ ကာဗွန်မိုနိုဆိုက်(CO)၊ နိုက်ထရိုဂျင်ဒိုင်အောက်ဆိုက်(NO₂)၊ ဆာလဖာဒိုင်အောက်ဆိုက်(SO₂)၊ မြေပြင်အလွှာရှိ အိုဇုန်း(Ground Level O₃)နှင့် အခြားအဆိပ်ဓာတ်ငွေ့များ ဖြစ်ပါသည်။

ဖြစ်ပေါ်စေသည့် အကြောင်းရင်းများ
ရွှေ့ပြောင်းတောင်ယာ စိုက်ပျိုးရန် တောခုတ်မီးရှို့ရာမှ ထွက်ရှိလာသော မီးခိုးငွေ့များ၊ ရိုးပြတ်များ/ကောက်ရိုးများကို မီးရှို့ရာမှ ထွက်ရှိလာသော မီးခိုးများ၊ မြေဩဇာရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် စပါးခွဲ၊ ပြောင်းရိုးစသည်တို့ကို မီးရှို့ရာမှ ထွက်ရှိလာသော မီးခိုးများ၊ မော်တော်ယာဉ်ဟောင်းများနှင့် စက်ရုံ/အလုပ်ရုံများမှ ထွက်ရှိလာသော မီးခိုးများ၊ ကျောက်မီးသွေးနှင့် ထင်းလောင်စာသုံးစွဲမှုများမှ

ထွက်ရှိလာသော အခိုးအငွေ့များ၊ အမှိုက်ပုံကြီးများ မီးလောင်ခြင်းနှင့် စွန့်ပစ်အမှိုက်များကို မီးရှို့ရာမှ ထွက်ရှိလာသော အခိုးအငွေ့များ၊ သစ်တောများအတွင်း မဆင်မခြင်မီးသုံးစွဲမှု (သို့မဟုတ်) သဘာဝအလျောက်တောမီးလောင်ကျွမ်းမှုမှ ထွက်ရှိလာသော အခိုးအငွေ့များ စသည်တို့သည် မီးခိုးမြူငွေ့ညစ်ညမ်းမှုကို ဖြစ်စေသည့် အဓိကအကြောင်းရင်းများ ဖြစ်ပါသည်။

ဆိုးကျိုးသက်ရောက်မှုများ
မီးခိုးမြူငွေ့ညစ်ညမ်းမှု ဖြစ်ပေါ်နေသော ပတ်ဝန်းကျင်တွင် လူ၊ အပင်နှင့် တိရစ္ဆာန်များ ကောင်းစွာအသက်ရှင်သန်နိုင်ရန် ခက်ခဲလှပါသည်။ မီးခိုးမြူငွေ့ ဖြစ်ပေါ်ချိန်တွင် နေအိမ်အတွင်း၌သာ နေထိုင်ကြရပြီး ကျောင်းများ၊ ရုံးများ၊ ဈေးများ ပိတ်ထားရသည့်အတွက် ပညာရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးတို့ကို များစွာ ထိခိုက်ရပါသည်။ တောမီးလောင်ကျွမ်းသည့်အခါ တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ၏ နေရင်းဒေသများ ပျောက်ဆုံးလာရပါသည်။ ထိုအခါ ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများ မျိုးသုဉ်းပျောက်ကွယ်ကာ သဘာဝဂေဟစနစ်ကို ထိခိုက်စေရုံသာမက စားနပ်ရိက္ခာများလည်း ရှားပါးလာမည်ဖြစ်ပါ

သည်။ ထို့အပြင် မီးခိုးမြူငွေ့များသည် လေထုညစ်ညမ်းမှုကို ဖြစ်ပေါ်စေနိုင်ပြီး ထိုမှတစ်ဆင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုကို တိုက်ရိုက် အကျိုးသက်ရောက်စေပါသည်။ မီးခိုးမြူငွေ့တွင် ပါဝင်သည့် မျက်စိဖြင့်မြင်နိုင်သော အမှုန်အမွှားများ (PM_{2.5})သည် အသက်ရှူလမ်းကြောင်းမှ တစ်ဆင့် သွေးကြောများအတွင်းထိ ရောက်ရှိပြီး ခန္ဓာကိုယ်တစ်ခုလုံးသို့ ပျံ့နှံ့ရောက်ရှိနိုင်ပါသည်။ မီးခိုးမြူငွေ့ညစ်ညမ်းမှုကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့လူသားများတွင် ကျရောက်စေနိုင်သော ရောဂါများမှာ အဆုတ်နှင့် အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာရောဂါများ၊ ပန်းနာရင်ကျပ်ရောဂါ၊ မျက်စိကျိန်းစပ်ပြီး မျက်ရည်ယိုသည့် ဝေဒနာ၊ အရေပြားယားယံခြင်း၊ မွေးရာပါ ကိုယ်လက်အင်္ဂါ ချို့ယွင်းသည့်ရောဂါ၊ နှလုံးသွေးကြောဆိုင်ရာရောဂါ၊ အသည်းကင်ဆာနှင့် အခြားကင်ဆာရောဂါ၊ အာရုံကြော ထိခိုက်ပျက်စီးခြင်း၊ ဉာဏ်ရည်ချို့ယွင်းခြင်း၊ အရွယ်မတိုင်မီ အိုမင်းရင့်ရော်ခြင်းနှင့် အသက်သေဆုံးခြင်းတို့အထိ ဖြစ်ပေါ်စေနိုင်ပါသည်။

ကမ္ဘာ့မီးခိုးမြူငွေ့ညစ်ညမ်းမှု ပြဿနာများ အိန္ဒိယနိုင်ငံ နယူးဒေလီမြို့၌ ၂၀၂၃

ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလအတွင်း မီးခိုးမြူငွေ့များ အုံ့ဆိုင်နေသဖြင့် အသက်ရှူရခက်ခဲနေခဲ့ကြရပြီး အိမ်အပြင်ထွက် အလုပ်လုပ်ကိုင်နိုင်မှုမရှိဘဲ ကျောင်းများ၊ ဈေးများ ပိတ်ထားခဲ့ကြရပါသည်။ ဖြစ်ပေါ်ရသည့် အကြောင်းရင်းမှာ တောင်ယာမီးရှို့မှုများကြောင့်ဖြစ်ပြီး အိန္ဒိယနိုင်ငံ ဗဟိုတရားရုံးချုပ်အနေဖြင့် တောင်ယာမီးရှို့မှုများကို ဥပဒေအရ အရေးယူမှုများ လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြရပါသည်။ အိမ်နီးချင်း ထိုင်းနိုင်ငံတွင်လည်း ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများ၊ တောင်ယာလုပ်ငန်းများနှင့် တောမီးလောင်ကျွမ်းမှုများကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသော မီးခိုးမြူငွေ့များကြောင့် ကျန်းမာရေးထိခိုက်မှုများ ဖြစ်ပေါ်လာသည့်အတွက် စာသင်ကျောင်းများ ပိတ်ထားရသည့်ဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရဖူးပါသည်။ ဩစတြေးလျနိုင်ငံတွင် ၂၀၁၉ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလမှ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မတ်လအထိ လောင်ကျွမ်းခဲ့သော တောမီးကြောင့် အဆိုပါနိုင်ငံ၌သာမက အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများ၏ လေထုအရည်အသွေးများ ကျဆင်းလာပြီး ရောဂါဘယဖြစ်ပွားမှုများနှင့် လူ့အသက်သေဆုံးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရပါသည်။ အဆိုပါတောမီးကြောင့် နို့တိုက်သတ္တဝါများ၊ တွားသွားသတ္တဝါများ၊ ငှက်များ စသည့် တောရိုင်းတိရစ္ဆာန် အကောင်ရေ သုံးဘီလီယံခန့် သေဆုံးခဲ့ကြရပါသည်။

မီးလောင်ကျွမ်းမှုဖြစ်စဉ်များ
တောမီးနှင့် မီးခိုးမြူငွေ့များကို စောင့်ကြည့်အကဲဖြတ်ရန် အာဆီယံဒေသတွင်းဗဟိုဌာနအဖြစ် ASEAN Specialised Meteorological Centre (ASMC)ကို ဖွဲ့စည်းထားရှိပြီးဖြစ်ပါသည်။ အာဆီယံဒေသတွင်း နိုင်ငံများအတွင်း မီးလောင်ကျွမ်းမှုဖြစ်စဉ်များကို အဆိုပါ ASMC ၏ Website မှတစ်ဆင့် စောင့်ကြည့်၍ ပုံမှန်သတင်းထုတ်ပြန်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ မီးလောင်ကျွမ်းမှုဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပေါ်မှုသည် သစ်တောဧရိယာများအတွင်း၌သာမက

စိုက်ပျိုးမြေများနှင့် မြို့၊ ရွာ၊ ကျေးလက်များတွင်လည်း ဖြစ်ပေါ်တွေ့ရှိရသည့်အတွက် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာနအပါအဝင် သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့ရင်းများအနေဖြင့် မီးလောင်ကျွမ်းမှုဖြစ်စဉ်များအရေအတွက် လျှော့ချရေးအတွက် အလေးထားကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြပါသည်။ နယ်စပ်ဒေသများတွင် မီးလောင်ကျွမ်းမှုဖြစ်စဉ်များ ပိုမိုများပြားလာပါက နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် မီးခိုးမြူငွေ့ညစ်ညမ်းမှုများ ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့်အတွက် မီးလောင်ကျွမ်းမှုဖြစ်စဉ်များဖြစ်ပေါ်မှု အရေအတွက် လျော့နည်းစေရန် အထူးအလေးထားဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ မီးခိုးမြူငွေ့ညစ်ညမ်းမှု အခြေအနေ

ဂြိုဟ်တုသတင်းအချက်အလက်များအရ မြန်မာနိုင်ငံတွင် မီးလောင်ကျွမ်းမှုနှင့် မီးခိုးမြူငွေ့များသည် ပွင့်လင်းရာသီကာလဖြစ်သည့် နိုဝင်ဘာလတွင် စတင်ဖြစ်ပေါ်လေ့ရှိပြီး ဖေဖော်ဝါရီလ၊ မတ်လနှင့် ဧပြီလတို့တွင် အများဆုံးဖြစ်ပွားလေ့ရှိပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၌ မီးခိုးမြူငွေ့ညစ်ညမ်းမှုများ ဖြစ်ပေါ်ရခြင်း၏ အဓိကအကြောင်းရင်းများမှာ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများမှ ထွက်ရှိသော အမှိုက်များ၊ ရိုးပြတ်များနှင့် စပါးခွဲများ စသည်တို့ကို မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်းနှင့် တောင်ယာစိုက်ပျိုးရန် တောခုတ်၊ မီးရှို့ခြင်းများကြောင့် ဖြစ်ပါသည်။ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ပွင့်လင်းကာလအတွင်း၌ ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်မြို့ပေါ်တွင် တောမီးလောင်ကျွမ်းမှုကြောင့် မီးခိုးမြူငွေ့များပြားလာပြီး မြို့သူမြို့သားများသည် မျက်စိစပ်ခြင်း၊ ယားယံခြင်း စသည့် မီးခိုးမြူငွေ့၏ လက္ခဏာများ ခံစားခဲ့ရဖူးပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ နှစ်အလိုက် မီးလောင်ကျွမ်းမှုဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပေါ်မှုအရေအတွက်မှာ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ၅၅၄၁၉ ခု၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ၅၄၀၀၀၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် ၃၇၉၇၇ ခုနှင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် ၅၅၅၀၄ ခု ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပါသည်။ မဲခေါင်နိုင်ငံများတွင် ကျွန်ုပ်တို့မြန်မာနိုင်ငံသည် မီးလောင်ကျွမ်းမှုဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပေါ်မှုအရေအတွက် အများဆုံးဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် မြန်မာနိုင်ငံသည် မဲခေါင်ဒေသခွဲနိုင်ငံများအနက် ဧရိယာအကျယ်ပြန့်ဆုံးနိုင်ငံဖြစ်သဖြင့် နိုင်ငံဧရိယာအချိုးဖြင့် မီးလောင်ကျွမ်းမှုဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပေါ်မှုအရေအတွက်မှာ အခြားနိုင်ငံများနှင့် တန်းတူအနေအထားသာဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။ နိုင်ငံတကာနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြန်မာနိုင်ငံသည် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် မီးခိုးမြူငွေ့ညစ်ညမ်းမှုဆိုင်ရာ အာဆီယံသဘောတူညီချက် (ASEAN Agreement on Transboundary Haze Pollution) ကို ၂၀၀၃ ခုနှစ်က သဘောတူလက်မှတ်

စာမျက်နှာ ၁၂ သို့

❖ **မီးခိုးမြူငွေ့ညစ်ညမ်းမှုကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့လူသားများတွင် ကျရောက်စေနိုင်သော ရောဂါများမှာ အဆုတ်နှင့် အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ရောဂါများ၊ ပန်းနာရင်ကျပ်ရောဂါ၊ မျက်စိကျိန်းစပ်ပြီး မျက်ရည်ယိုသည့် ဝေဒနာ၊ အရေပြားယားယံခြင်း၊ မွေးရာပါ ကိုယ်လက်အင်္ဂါ ချို့ယွင်းသည့်ရောဂါ၊ နှလုံးသွေးကြောဆိုင်ရာရောဂါ၊ အသည်းကင်ဆာနှင့် အခြားကင်ဆာရောဂါ၊ အာရုံကြော ထိခိုက်ပျက်စီးခြင်း၊ ဉာဏ်ရည်ချို့ယွင်းခြင်း၊ အရွယ်မတိုင်မီ အိုမင်းရင့်ရော်ခြင်းနှင့် အသက်သေဆုံးခြင်းတို့အထိ ဖြစ်ပေါ်စေနိုင်**

တိုင်းပြည်အတွက် ခေတ်အဆက်ဆက်မှ အသက်ပေးလှူသွားသော သူရဲကောင်းစစ်သည်များအတွက် (၁၁) ကြိမ်မြောက် အောက်မေ့ဖွယ်ဂါရဝပြုဆုတောင်းပွဲနှင့် အလေးပြုခြင်းအခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁
နိုင်ငံတော်လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးတို့အတွက် တိုင်းပြည် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရင်း အသက်ပေးလှူသွားခဲ့သည့် ခေတ်အဆက်ဆက်မှ သူရဲကောင်းစစ်သည်များအား အောက်မေ့ဖွယ် ဂါရဝပြုဆုတောင်းပွဲနှင့် အလေးပြုခြင်းအခမ်းအနားကို (၁၁) ကြိမ်မြောက်အဖြစ် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ဝေယျာသီရိမြို့နယ်ရှိ သူရဲကောင်းစစ်မာန်(နေပြည်တော်)၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါ ဂါရဝပြုဆုတောင်းပွဲအခမ်းအနားသို့ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဖုန်းမြတ်၊ စစ်ရေးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိုးမင်းဦးနှင့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဝင်များ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများမှ ပါတီခေါင်းဆောင်များ၊ ဘာသာပေါင်းစုံချစ်ကြည်ညီညွတ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ ရောင်နီဦးနှင့်မိတ်ဆွေများ ပရဟိတအသင်း၊ ရွှေပြည်တော်သို့ ဆုံမှတ်ပရဟိတအသင်းနှင့် တပ်မတော်ကို ချစ်မြတ်နိုးသူများ

တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ အောက်မေ့ဖွယ် ဂါရဝပြုဆုတောင်းပွဲနှင့် အလေးပြုခြင်းအခမ်းအနားကို တက်ရောက်လာကြသူများက ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး နိုင်ငံတော်သီချင်း သီဆိုခြင်း၊ နိုင်ငံတော်အလံအား အလေးပြုခြင်း၊ ခေတ်အဆက်ဆက်က တိုင်းပြည်အတွက် အသက်ပေးလှူသွားကြသည့် သူရဲကောင်းစစ်သည်များ အလေးပြုခြင်း၊ သစ္စာအဓိဋ္ဌာန်(၄)ချက် ရွတ်ဆိုခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် တိုင်းပြည်အတွက် အသက်ပေးလှူသွားခဲ့ကြသည့် သူရဲကောင်းစစ်သည်များအား ရည်စူး၍ ဝမ်းနည်းခြင်းအထိမ်းအမှတ် နှစ်မိနစ်ငြိမ်သက်ခြင်း၊ သူရဲကောင်းစစ်သည်များ မြင့်မြတ်သော ကောင်းမွန်ရာဘုံဘဝ ရောက်ရှိစေရန် မိုးပျံပူဖောင်းများ လွှတ်တင်ခြင်း၊ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိစေရန်ရည်မှန်း၍ အထိမ်းအမှတ် ချီးမြှင့်ရာများ လွှတ်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။

ယင်းနောက် တက်ရောက်လာကြသူများက တိုင်းပြည်အတွက် အသက်ပေးလှူသွားသော



သူရဲကောင်းစစ်သည်များအတွက် ဂုဏ်ပြုပန်းခြင်းများဖြင့်ဂါရဝပြုခြင်းကို အစီအစဉ်အတိုင်းဆောင်ရွက်ကြသည်။
ထို့ပြင် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင်လည်း သူရဲကောင်းစစ်သည်များအား ရည်စူး၍ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် အေးမြင့် သာယာအုပ်စု ပေါက်တောကျေးရွာ သူခွါရုံကျောင်းတိုက်၌ သံဃာတော်များအား အရက်ဆွမ်းနှင့် လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများလှူဒါန်း၍ ရေစက်သွန်းချအမျှပေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

သတ္တမအကြိမ်မြောက် ထားဝယ်အမျိုးသားနေ့ အခမ်းအနားကျင်းပ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁
ထားဝယ်တိုင်းရင်းသားစုစည်းမှု ကော်မတီ(ရန်ကုန်)က ကြီးမှူးကျင်းပသည့်သတ္တမအကြိမ်မြောက် ထားဝယ်အမျိုးသားနေ့ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သာကေတမြို့နယ် ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားကျေးရွာရှိ ကပွဲခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ ဦးစွာပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အလံနှင့် ထားဝယ်အမျိုးသားအလံတော်တို့ကို ထားဝယ်တိုင်းရင်းသားစုစည်းမှုကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများက အလေးပြုကြသည်။

ထို့နောက် ထားဝယ်တိုင်းရင်းသားစုစည်းမှုကော်မတီ (ဗဟို) နာယကဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ ဣန္ဒြေဘာသာ(ရတနာထားဝယ်)အရှင်သူမြတ်က ဩဝါဒစကား မြက်ကြားတော်မူသည်။

ထို့နောက် ထားဝယ်အမျိုးသားနေ့အခမ်းအနား ဖြစ်ပေါ်လာပုံအကြောင်းကို ထားဝယ်တိုင်းရင်းသားစုစည်းမှုကော်မတီ(ရန်ကုန်)က ပေးပို့သော သဝဏ်လွှာကို ထားဝယ်တိုင်းရင်းသားစုစည်းမှုကော်မတီ(ရန်ကုန်)စာရေးဆရာ ဦးတင်စိုးက ဖတ်ကြားသည်။

ထို့နောက် ထားဝယ်အမျိုးသားနေ့အခမ်းအနား ဖြစ်ပေါ်လာပုံအကြောင်းကို ထားဝယ်တိုင်းရင်းသားစုစည်းမှုကော်မတီ(ရန်ကုန်) ဦးဥက္ကဋ္ဌ ဦးဥက္ကဋ္ဌက ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး သတ္တမအကြိမ်မြောက် ထားဝယ်အမျိုးသားနေ့အခမ်းအနားနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ထားဝယ်တိုင်းရင်းသားစုစည်းမှုကော်မတီ(ရန်ကုန်) ပန်းပုဆရာ ဦးကြည်စိန်လေးက ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ထားဝယ်သူ ထားဝယ်သားများက ထားဝယ်ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အကများဖြင့် ကပြရေးမြေကြေး အကအဖွဲ့များအား တာဝန်ရှိသူများက ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

အောင်ကျော်(ပြန်/ဆက်)



သတုံမြို့၏ကျက်သရေဆောင် လေးဆူဓာတ်စုံ ရွှေစာရံစေတီတော် မြတ်ကြီးဝင်းအတွင်းရှိ ဓာတ်တော်ဆေးကန်တော်မင်္ဂလာဝန်းကျင်၌ နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက်က သတုံခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးရဲနိုင်၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်တို့၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့မှ ဝန်ထမ်းများ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်စဉ်။
ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

စာမျက်နှာ ၁၀ မှ
အခြားနိုင်ငံတကာ အားကစားပြိုင်ပွဲများအတွက် အလားအလာရှိသည့် လက်ရွေးစင်အားကစားသမားများ၊ မျိုးဆက်သစ်အားကစားသမားများကို ရွေးချယ်သွားမည်ဖြစ်ရာ ပြည်ပသို့ တိုင်းဒေသကြီးအသီးသီးမှ အားကစားမောင်မယ်များအတွက် အခွင့်အလမ်းကောင်းတစ်ရပ်ဖြစ်၍ မိမိတို့ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်မည့် အားကစားအမျိုးအစားများတွင် အားသွန်ခွန်စိုက် ရေကန်ရေခန်းကြီးစား ယှဉ်ပြိုင်ကြပါတော့မည်။

အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်ကြီး နိုင်ငံတော်အဆင့်စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပနိုင်အောင် သက်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းကော်မတီအသီးသီးကလည်း လစ်ဟာမှုမရှိအောင် စနစ်တကျ စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြသည်။ အားကစားကိုချစ်မြတ်နိုးသော မြန်မာနိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားအပေါင်းတို့ကလည်း မိမိတို့ပါသနာပါရာ နှစ်သက်ရာ အားကစားအမျိုးအစားအလိုက် စိတ်အားထက်သန်စွာ အားပေးရန် စောင့်မျှော်နေကြသည်။ နိုင်ငံတော်အဆင့် ခမ်းနားထည်ဝါစွာ ကျင်းပတော့မည့် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်ကြီး ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ရှုစားအားပေးရန် စောင့်မျှော်လျက် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအသီးသီးမှ ပေါ်ထွန်းလာမည့် မျိုးဆက်သစ်အားကစားကြယ်ပွင့်မောင်မယ်များ၊ အားကစားလူရည်ချွန်များကိုလည်း နိုင်ငံတော်နှင့်တိုင်းရင်းသားပြည်သူပြည်သားများက ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်စွာဖြင့် အားပေးကြိုဆိုနေကြမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ကြိုတင်ကာ မင်္ဂလာသတင်းကောင်းပေးအပ်ပါသည်။ ။

စာမျက်နှာ ၁၁ မှ
ရေးထိုးခဲ့ပြီး အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအဖြစ် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ အဆိုပါ သဘောတူညီချက်အရ မြန်မာနိုင်ငံသည် တောင်မီးနှင့် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် လောင်ကျွမ်းသည့် အခြားမီးတုံ့မှ ဖြစ်ပေါ်လာသည့် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် မီးခိုးမြူငွေ့ညစ်ညမ်းမှုပြဿနာများကို စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်းနှင့် ထိန်းချုပ်လျှော့ချခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ မဲခေါင်ဒေသခွဲနိုင်ငံများတွင် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် မီးခိုးမြူငွေ့ညစ်ညမ်းမှုထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ချင်းရိုင် ၂၀၁၇ လုပ်ငန်းစီမံချက် (Chiang Rai 2017 Plan of Action)ကို ချမှတ်ထားရှိပြီးဖြစ်ရာ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအနေဖြင့် မီးလောင်ကျွမ်းမှုဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပေါ်မှုအရ အတွက်ကို နှစ်အလိုက် လျှော့ချထိန်းချုပ်သွားကြရမည် ဖြစ်ပါသည်။

တိုက်တွန်းနှိုးဆော်ချက် အန္တရာယ်ကြီးမားလှသော မီးခိုးမြူငွေ့ညစ်ညမ်းမှုများ မဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် ရွှေပြောင်းတောင်ယာစိုက်ပျိုးသည့် အလေ့အထများကို လျှော့ချဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။ တောင်ယာလုပ်ငန်းများ မဖြစ်မနေ လုပ်ဆောင်ရပါက တောင်ယာလုပ်ငန်းစတင်ချိန်တွင် ထိန်းချုပ်မီးရှို့စနစ်ကို ကြိုတင်လုပ်ဆောင်ကြရန် လိုအပ်ပါသည်။ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများမှ ထွက်ရှိသည့် ရိုးပြတ်များနှင့်ကောက်ရိုးများကို မီးရှို့မှုမပြုလုပ်စေရေးနှင့် သဘာဝမြေဩဇာပြုလုပ်ခြင်း နည်းပညာများကို လက်တွေ့ကျကျ ဖြစ်ဆောင်ရွက်သွားရပါမည်။ တောတောင်များအတွင်း မဆင်မခြင်အမဲလိုက်ခြင်း၊ ပျားဖွပ်ခြင်း၊ တောင်မီးရှို့ခြင်း စသည်တို့ကို လုံးဝရှောင်ကြဉ်ရပါမည်။ ကြိုးပိုင်း၊ ကြိုးပြင်ကာကွယ်တောများ၊ သစ်တောစိုက်ခင်းများတွင် မီးဘေးအန္တရာယ်ကာကွယ်ရေး သတိပေးဆိုင်ဘုတ်များ ထားရှိပြီး မီးဘေးလမ်းများ စနစ်တကျဖောက်လုပ်ထားရှိရပါမည်။ မီးခိုးမြူငွေ့ညစ်ညမ်းမှု ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများကို မြို့ပေါ်နှင့် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများအထိ ကျယ်ပြန့်စွာ ဆောင်ရွက်ကြရပါမည်။ ထို့အပြင် မီးလောင်ကျွမ်းမှုဖြစ်စဉ်များ အရ အတွက်ကို စောင့်ကြည့်ရန်နှင့် ထိန်းချုပ်လျှော့ချနိုင်ရန် ကြိုတင် စီမံဆောင်ရွက်ထားရပါမည်။ သက်ဆိုင်ရာဌာနများအနေဖြင့် ဝန်းကျင်လေထုအရည်အသွေးကို ပုံမှန်တိုင်းတာ၍ သတင်းထုတ်ပြန်ပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ကြရပါမည်။ ပြည်သူများအနေဖြင့် အမှိုက်များကို မီးရှို့ကြရန်နှင့် စနစ်ကျစွာစနစ်ကြရန် လိုအပ်ပါသည်။ တောင်မီးနှင့် အခြားမီးလောင်ကျွမ်းမှုသည်ကို သိရှိပါက သက်ဆိုင်ရာကို တာဝန်သိသဖြင့် အမြန်ဆုံး အကြောင်းကြားရမည် ဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ကျွန်ုပ်တို့ ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံးသည် မီးခိုးမြူငွေ့အန္တရာယ်ကို အထူးနားလည်သိရှိပြီး နိုင်ငံတကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများနှင့်အတူ အစိုးရအဖွဲ့များ၊ သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် လက်တွဲ၍ မီးခိုးမြူငွေ့ညစ်ညမ်းမှုလျှော့ချရေး လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် စုပေါင်းပါဝင်ပေးကြပါရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော် တင်ပြအပ်ပါသည်။ ။

ရွေးကောက်ခံသမ္မတ ထရမ်နှင့် ကနေဒါဝန်ကြီးချုပ်ထရူးဒိုတို့ အတူတကွပူးပေါင်းဖြေရှင်းရန် လိုအပ်သော ကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေး

ဖလော်ရီဒါ ဒီဇင်ဘာ ၁
အမေရိကန်ရွေးကောက်ခံသမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရမ်သည် ကနေဒါဝန်ကြီးချုပ် ဂျက်စတင်ထရူးဒိုနှင့် တွေ့ဆုံကာ နှစ်နိုင်ငံ အတူတကွပူးပေါင်းဖြေရှင်းရန် လိုအပ်သော ကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထရူးဒိုနှင့်တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုမှာ အလွန်အကျိုးရှိသော ဆွေးနွေးမှုတစ်ခုဖြစ်ခဲ့ကြောင်း ထရမ်က နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက်တွင် ဆိုရှယ်မီဒီယာတစ်ခု၌ ရေးသားထားသည်။ ထရမ်နှင့် ထရူးဒိုတို့သည် ဒေါ်နယ်ထရမ်နေထိုင်ရာ ဖလော်ရီဒါပြည်နယ်၌ တွေ့ဆုံခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ဆွေးနွေးမှုအကြောင်းအရာများတွင် ကနေဒါနှင့် အခြားသောနိုင်ငံများမှ အမေရိကန်နိုင်ငံ အတွင်းသို့ တရားမဝင်မှုယစ်ဆေးဝါး မောင်းနှင်မှုများ ပါဝင်ကြောင်း ထရမ်က ပြောသည်။ ယင်းမှာ တရားမဝင် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်ခြင်း၏ အကျိုးရလဒ်ဖြစ်

ကြောင်း ၎င်းက ဆက်ပြောသည်။ ထရမ်နှင့် ထရူးဒိုတို့သည် အမေရိကန်နှင့် ကနေဒါတို့ ကုန်သွယ်ရေးလိုငြေမြှုပ်ကိစ္စရပ်နှင့် ပတ်သက်ပြီးလည်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထရမ်နှင့် အလွန်အကျိုးရှိသော ဆွေးနွေးမှုဖြစ်ခဲ့ကြောင်း တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုအပြီးတွင် ကနေဒါဝန်ကြီးချုပ်ထရူးဒိုက သတင်းထောက်များကို ပြောသည်။

ရာဇဝတ်မှုနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးများသည် မက္ကဆီကိုနှင့် ကနေဒါတို့မှတစ်ဆင့် အမေရိကန်သို့ ရောက်ရှိလာသည်ဟုဆိုကာ တရားမဝင်နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်မှု ရပ်တန့်သွားသည်အထိ အဆိုပါ နှစ်နိုင်ငံမှတစ်ဆင့်သွင်းသော ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းအားလုံး အပေါ် အခွန် ၂၅ ရာခိုင်နှုန်း စည်းကြပ်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြီးခဲ့သည့် သီတင်းပတ်တွင် ထရမ်က ထုတ်ပြန်ကြေညာထားသည်။

အင်နိုဆိတ်ချ်က



ကနေဒါဝန်ကြီးချုပ် ထရူးဒိုနှင့် ရွေးကောက်ခံသမ္မတ ထရမ်တို့ တွေ့ဆုံစဉ်။



မလေးရှား၌ ရေကြီးရေလျှံမှု ပိုမိုဆိုးရွားလာ လူပေါင်း ၁၄၀၀၀၀ ကျော် ဘေးလွတ်ရာ တိမ်းရှောင်

ကာလာမစ်ပူ ဒီဇင်ဘာ ၁
မလေးရှားနိုင်ငံရှိ ပြည်နယ်အများအပြား၌ ရေကြီးရေလျှံမှု ပိုမိုဆိုးရွားလာပြီး နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက် ဒေသစံတော်ချိန် ည ၉ နာရီ အထိ လူပေါင်း ၁၄၅၅၅၅ ဦးသည် ဆိုးအိမ်စွန့်ခွာခဲ့ရကာ ဘေးလွတ်ရာသို့ တိမ်းရှောင်နေကြကြောင်း သိရသည်။

ရေကြီးရေလျှံမှုဒဏ်ကို အဆိုးရွားဆုံးခံရသည့် ပြည်နယ်များမှာ အရှေ့ဘက်ကမ်းရိုးတန်း

ပြည်နယ်များဖြစ်သည့် ကီလန်တန်နှင့် တယ်ရင်းဂါနူးပြည်နယ်တို့ဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါပြည်နယ်များမှ လူပေါင်း ၁၃၅၀၀၀ ကျော်ကို ဘေးလွတ်ရာသို့ ပြောင်းရွှေ့ပေးခဲ့ကြောင်း လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

ကီလန်တန် ပြည်နယ်၌ ဝေဆုံးသူ တစ်ဦးပါအဝင် လေးဦးသေဆုံးကြောင်း သိရသည်။

ဆင်ဟွာ

ဂါဇာတစ်ဝန်း အစွဲရေးလေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ပါလက်စတိုင်း ၅၄ ဦးထက်မနည်း သေဆုံး

ဂါဇာ ဒီဇင်ဘာ ၁
ဂါဇာတစ်ဝန်း နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက်က အစွဲရေးလေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် သတင်းထောက် တစ်ဦးနှင့် အရပ်ဘက်ကာကွယ်ရေး အရာရှိတစ်ဦး အပါအဝင် ၅၄ ဦးထက်မနည်းသေဆုံးကြောင်း ပါလက်စတိုင်း သတင်းရင်းမြစ်များက ဖော်ပြထားသည်။

ဂါဇာကမ်းမြောင်းဒေသတောင်ပိုင်း ခန်းယူနစ် တောင်ဘက် ဂျီဇ်ဇ်အယ်-နက်ခါဂျာဒေသ၌ ဂျီမုန့်များ လက်ခံယူနေသည့်လူအုပ်နှင့် ယာဉ်တစ်စီးကို ပစ်မှတ်ထားကာ အစွဲရေးက ၃ရုန်းဖြင့် တိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း မျက်မြင်သက်သေများက ပြောကြားသည်။

ဆေးဘက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့များက သေဆုံးသူ ၅၄ ဦး၏ ရုပ်အလောင်းများကိုတွေ့ရှိခဲ့ပြီး ဒဏ်ရာရရှိသူများကိုလည်း ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ကြောင်း ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်သားများက ပြောကြားသည်။

ထို့ပြင် ဂါဇာမြောက်ပိုင်း၌ ဘက်လာဟီယာမြို့

တံအယ်-ဇာတာဒေသ၌ စစ်ဘေးရှောင်များ ခိုလှုံနေသည့် အယ် - အာရက်မိသားစုနေအိမ်ပေါ်သို့ အစွဲရေးက လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုပြုလုပ်သဖြင့် ပါလက်စတိုင်း ၄၀ ထက်မနည်းသေဆုံးခဲ့ကြောင်း၊ လူအမြောက်အမြားမှာ အပျက်အစီးများအောက်တွင် ပိတ်မိနေဆဲဖြစ်ကြောင်း အရပ်ဘက်ကာကွယ်ရေးအဖွဲ့က ထုတ်ပြန်ထားသည်။

အစွဲရေးက ဂျာဘာလီယာဒုက္ခသည်စခန်းရှိ လူနေအိမ်များကို ပစ်မှတ်ထားကာ လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုပြုလုပ်သဖြင့် အရပ်ဘက်ကာကွယ်ရေးအဖွဲ့မှ အရာရှိတစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဂါဇာ၌ အစွဲရေးတို့၏ ဆက်လက်တိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် ပါလက်စတိုင်းသေဆုံးသူပေါင်း ၄၄၇၅ ဦး ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း ဂါဇာအခြေစိုက်ကျန်းမာရေးအာဏာပိုင်များက နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ထားသည်။

ဆင်ဟွာ



နီပေါနိုင်ငံ၌ တံတားတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းခွင်တွင်

မြေပြိုမှုဖြစ်ပွားသဖြင့် အလုပ်သမား ငါးဦးသေဆုံး

ခတ္တမန္တ ဒီဇင်ဘာ ၁
နီပေါနိုင်ငံ၌ ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်တွင် တံတားတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်း၌ အလုပ်လုပ်ကိုင်နေသည့် အလုပ်သမားငါးဦး မြေပြိုမှုဖြစ်ပွားသဖြင့် သေဆုံးမှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နီပေါနိုင်ငံအနောက်ပိုင်း ရိုပါခရိုင်၌ ကြိုးတံတားတစ်ခု တည်ဆောက်ရန် အတွက် ကျင်းတူးရန် အလုပ်သမားများ စုဝေးနေစဉ် မြေပြိုမှုဖြစ်ပွားခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

နစ်ဦးလွတ်မြောက် ကျင်းတူးရန်စုဝေးနေသည့် အလုပ်သမားခုနစ်ဦးအနက် နှစ်ဦးမှာ အခင်းဖြစ်ပွားရာနေရာမှ လွတ်မြောက်ခဲ့ကြောင်း ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ရိုဟစ်ကမ္ဘာရှာဟီက ပြောကြားသည်။

မြေပြိုမှုကြောင့် သေဆုံးသူများ၏ ရုပ်အလောင်းများကို ဆယ်ယူခဲ့ပြီး ၎င်းတို့အားလုံးမှာ ကျေးရွာတစ်ရွာတည်းမှ ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ဆက်ပြောသည်။

ဆင်ဟွာ

ယီမင်ရှိ ဟူသီအုပ်စုက အစွဲရေးကို ခုံးကျည်ဖြင့်တိုက်ခိုက်

ဆာနား ဒီဇင်ဘာ ၁
ယီမင်ရှိ ဟူသီအုပ်စုက ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်တွင် အစွဲရေးသို့ ခုံးကျည်ဖြင့်တိုက်ခိုက်ခဲ့ရာ အဓိကပစ်မှတ်ကို ထိမှန်ခဲ့ကြောင်း ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

အသံထက်မြန် ခုံးကျည်ဖြင့် တိုက်ခိုက် ၎င်းတို့သည် ဂျက်ဖာဒေသရှိ အရေးကြီးသည့် ပစ်မှတ်ကို အသံထက်မြန် ခုံးကျည်တစ်စင်းဖြင့် တိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း ဟူသီအုပ်စုမှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ယဟာဆာရီယာက ဟူသီပိုင်အယ်မက်စီရာရပ်သံတွင် ပြောကြား

သည်။

ခုံးကျည်မှာ မိမိတို့၏ ပစ်မှတ်ကို အောင်မြင်စွာ ထိမှန်ခဲ့ကြောင်း၊ ဟူသီအုပ်စုက ဂါဇာဒေသ၌ စစ်ပွဲများ ရပ်တန့်သည့်တိုင်အောင် တာဝေးပစ်ခန်းများဖြင့် ထပ်မံတိုက်ခိုက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆာရီယာက ကတိပြု ပြောကြားသည်။

ကြားဖြတ်ဟန့်တား ယီမင်ဘက်မှ ပစ်လွှတ်လိုက်သည့် ပဲထိန်းခုံးကျည်တစ်စင်းကို အစွဲရေးလေပိုင်နက်ထဲ မရောက်မီ ကြားဖြတ်ဟန့်တားခဲ့ပြီး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသူ မရှိကြောင်း အစွဲရေးတပ်မတော်က ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

သင်္ဘောများကို တိုက်ခိုက် အစွဲရေး - ပါလက်စတိုင်း ပဋိပက္ခ ဆက်လက်ဖြစ်ပွားနေချိန်တွင် ဂါဇာ၌ ပါလက်စတိုင်းတို့နှင့် စည်းလုံးညီညွတ်မှုကို ပြသသည့်အနေဖြင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလမှစကာ ဟူသီအုပ်စုက ခုံးကျည်နှင့် ဒရုန်းများဖြင့် အစွဲရေးကို တိုက်ခိုက်ခဲ့ပြီး ပင်လယ်နီဥ အစွဲရေးနှင့် ဆက်စပ်သည့် သင်္ဘောများကိုလည်း တိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဆင်ဟွာ



မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအတွက် သင်ကြားသင်ယူမှုတွင် အကောင်းဆုံးအထောက်အကူဖြစ်စေရန် ရည်ရွယ်ပြီး၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ပြဋ္ဌာန်းထားသော အခြေခံပညာသင်ရိုးညွှန်းတမ်းအပေါ်အခြေခံ၍ အင်္ဂလိပ်ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ပါမောက္ခ ဆရာကြီး၊ ဆရာမကြီးများနှင့် ဝါရင့် ဆရာကြီး၊ ဆရာမကြီးများ ပြုစုရေးသား ကြီးကြပ်တည်းဖြတ်ထားသည့် လွယ်ကူလေ့လာအင်္ဂလိပ်စာ Grade-4 မှ Grade-12 အထိ တန်းစဉ် Grammar ရှင်းလင်းချက်များအပါအဝင် လေ့ကျင့်ခန်းများနှင့်အဖြေစုံကို ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ လေ့လာမှတ်သား လေ့ကျင့်နိုင်ရန် တနင်္လာနေ့တိုင်း ဖော်ပြပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

Grade (4) Unit (1) People around Us

- Verb to be: am/is/are
- Possessive adjectives: my, your, his, her
- Subject Pronouns - Plural nouns & Numbers

Exercises (1)

Choose the correct one.

- 1. Hello, what your name? (A) is (B) are (C) am (D) be
2. My name is Lisa. Lisa Peterson. (A) My am (B) I is (C) I am (D) I
3. name is Apple. Ann Apple. (A) His/She (B) His/ He's (C) Her/ She's (D) His/ His
4. Where John from? from the US." (A) is/ He's (B) is/ His (C) am/ He's (D) is/ She's
5. are you from? Japan. (A) What (B) Who (C) Where (D) When
6. Where you ? (A) is/ from (B) are/ in (C) are / is (D) are/from
7. Lisa and Max are Americans. from the U.S.A. (A) There (B) Their (C) They're (D) Their're
8. What their? "Alexander and Philip." (A) are/name (B) is/ name (C) is/ names (D) are/ names
9. I 22 years old, but Andrew 20. (A) am/ am (B) are/ am (C) am/ is (D) are/ are
10. Mark 19, but Brian and Denis 26 and 28. (A) is/ are (B) are/ is (C) are/ are (D) am/ are
11. What this? It's umbrella. (A) are/ a (B) is/ a (C) is/ an (D) its/ an
12. Where she from? She from Japan. (A) are/ is (B) is/ is (C) is/ am (D) are/ are
13. This my friend. name's Richard. (A) are/ His (B) is/ My (C) is/ His (D) his/ His
14. They Lisa and Max. They from the USA. (A) is/ is (B) are/ is (C) are/ are (D) is/ is
15. What is name? My name's Carlos. (A) his (B) her (C) your (D) my

Answer Keys

- 1. A 2. C 3. C 4. A 5. C 6. D 7. C 8. D
9. C 10. A 11. C 12. B 13. C 14. C 15. A

Exercises: (2) Find the opposite adjective.

- 1. easy -(A) cold(B) cheap(C) different(D) difficult
2. lovely -(A) old(B) expensive(C) horrible(D) quick
3. fast -(A) slow(B) small(C) quick(D) warm
4. expensive -(A) big(B) cheap(C) cold(D) hot
5. hot -(A) cold(B) new(C) warm(D) small
6. big -(A) high(B) small(C) tall(D) slow
7. young -(A) old(B) big(C) small(D) quick

Answer Keys

- 1. D 2. C 3. A 4. B 5. A 6. B 7. A

Exercises (3) : Fill in the blanks with the correct adjective from the list.

Table with 5 columns: short, slim, tall, plump, curly, straight, long, helpful, black, grey

- 1. She has hair that falls past her shoulders.

- 2. The cat has fur that is so soft.
3. My friend is very; she always helps me with my homework.
4. He is very and can reach the top shelf easily.
5. She is because she exercises regularly.
6. The little girl has hair that bounces when she walks.
7. My grandma's hair has turned over the years.
8. He is quite and can easily fit into small spaces.
9. The woman has a figure and weighs 160 lb.
10. His hair is naturally so he doesn't need to straighten it.

Answer Keys

- 1. long 2. black 3. helpful 4. tall
5. slim 6. curly 7. grey 8. small
9. plump 10. straight

Grade (5) Unit (1) Everyday English

Present Simple Tense (Verb to be)

Present simple of verb to be

Table with 3 columns: Positive, full form, short form. Rows for Singular and Plural, and Negative Singular and Plural.

Exercises 1

- 1. Put full forms of verb to be in the gaps.
1. I a student from Myanmar.
2. My parents (not) rich.
3. My father a teacher.
4. My mother (not) an American.
5. She from Mandalay.
6. I 12 years old.
7. My little brother two.
8. My older brothers (not) students.

Answer Keys

- 1. am 2. are 3. is 4. is not 5. is 6. am 7. is 8. are not

2. Choose the words from the box to put in the gaps.

Table with 4 columns: He's, She's, They're, It's, are, is, We, isn't

- 1. My parents live in Pathen. are teachers.
2. New York in Myanmar. in America.
3. Paul from Germany. German.
4. My sister a doctor. thirty years old.
5. six o'clock! are late.
6. very cold today. Let's stay at home.

Exercises 4 : Fill in the gaps with has, have, does not have, or do not have:

- 1. She a pet dog named Max.
2. I any money with me right now.
3. He many friends in his new school.
4. They a big house in the city.
5. We enough time to finish the project.
6. My sister a lot of books on her shelf.
7. The company enough resources for the project.
8. You a very nice handwriting.
9. Most children many school uniforms.
10. She a brother, but she a sister.

Answer Keys

- 1. has 2. do not have 3. does not have
4. have 5. do not have 6. has
7. does not have 8. have
9. do not have 10. has, does not have

7. Look at the time! Chris and Mary late.

Answer Keys

- 1. They're 2. isn't, it's 3. is, He's 4. is, She's
5. It's, We 6. It's, 7. are

Present Simple (Am I? Are you?)

- 1. We use be:
A. to talk about how we feel (ခံစားချက်ကိုပြောရင်သုံး)
e.g I'm happy. They're sad.
B. to say hello (နှုတ်ဆက်ရင်သုံး)
e.g Hello, How are you?
C. to apologize (တောင်းပန်ရင်သုံး)
e.g I'm sorry. I'm late.
D. to describe things (အရာဝတ္ထုတွေကိုဖော်ပြရင်သုံး)
e.g It is an old film. These photos are bad.

2. We often use there+be (e.g there is, there are) to talk about where things are.

(အရာဝတ္ထုတွေ ဘယ်မှာရှိတယ်ဆိုတာကို ဖော်ပြရင်သုံး)
Singular There is a supermarket in this street.
Plural There are some good cafes in the town.

3. Question forms

Table with 2 columns: Singular and Plural. Rows for Am I late?, Are you late?, Is he/she/it?

Exercises

1. Write questions by putting words in brackets in the correct order.

- 1. (thirty-you-are) 2. (a teacher-you-are)
3. (they-bored- are) 4. (is-afraid-he)
5. (she-tired-is) 6. (are-you-how)
7. (cold today-it-is) 8. (she-Spanish-is)
9. (they-from London-are) 10. (to go-time-it-is-home)

Answer Keys

- 1. Are you thirty? 2. Are you a teacher?
3. Are they bored? 4. Is he afraid? 5. Is she tired?
6. How are you? 7. Is it cold today? 8. Is she Spanish?
9. Are they from London? 10. Is it time to go home?

သီတဂူကမ္ဘာ့ဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ်များ၏ အဓိပတိဆရာတော် ဒေါက်တာအရှင်ဉာဏိဿရ Lumbini Buddhist University ၌ ကျင်းပသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်ပြီး လုမ္ဗိနီဥယျာဉ်ရှိ မြန်မာရွှေကျောင်းတော်နှင့် ကတ္တမန္တမြို့ရှိ ဘာသာရေးဆိုင်ရာနေရာများသွားရောက်

ကတ္တမန္တမြို့(နီပေါ) ဒီဇင်ဘာ ၁
နီပေါနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ်၏ အထူးစည်သည်တော်အဖြစ် နီပေါနိုင်ငံသို့ ကြွရောက်လာသည့် နိုင်ငံတော် ဩဝါဒစရိယ ရွှေကျင်နိကာယ သာသနာပိုင် အဘိဓမ္မာမဟာရဋ္ဌဂုရု သီတဂူကမ္ဘာ့ဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ်များ၏ အဓိပတိဆရာတော် ဒေါက်တာအရှင်ဉာဏိဿရ သီတဂူဆရာတော်ကြီးသည် လုမ္ဗိနီတွင် သီတင်းသုံးနေစဉ် ကာလအတွင်း နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက်က လုမ္ဗိနီဥယျာဉ်အတွင်းရှိ မယ်တော်မာယာကျောင်းဝင်း အတွင်းသို့ သွားရောက်သည်။

ထို့နောက် မြန်မာအစိုးရနှင့် စေတနာ့ရှင်ပြည်သူများ လှူဒါန်းတည်ထားကိုးကွယ်သည့် မြန်မာရွှေကျောင်းတော်သို့ သွားရောက်ပြီး မြန်မာရွှေကျောင်းပရိတ်အတွင်း ရွှေတိဂုံစေတီတော် ပုံတူတည်ထားကိုးကွယ်သည့် လောကမဏိစူဠာစေတီတော်ကို သွားရောက်ဖူးမြော်ကာ စေတီတော်ဝင်းအတွင်း ဆရာတော်ကြီးနှင့် ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများက လှူဒါန်းတည်ဆောက်ထားသည့် အာသောကကျောက်စာတိုင်များ ချို့လှင်းနေမှုများအပေါ် ပြင်ဆင်ရန်ကိစ္စရပ်များနှင့် စေတီတော်ကြီးနှင့် ပတ်သက်၍ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန်ရှိသည်များ၊ မြန်မာရွှေကျောင်းတော်ကြီးအတွင်းရှိ သာသနိကအဆောက်အဦများ အရည်တည်တံ့ရေးနှင့် ဘုရားဖူးလာပြည်သူများ အဆင်ပြေစွာတည်းခိုနိုင်ရေး ကိစ္စရပ်များစီစဉ်ထားရှိမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ တင်ပြမှုများအပေါ် လိုအပ်သည်များ မိန့်ကြားသည်။

လောကမဏိစူဠာစေတီတော်သည် ၁၉၉၅ ခုနှစ် မေလတွင် နီပေါနိုင်ငံ လုမ္ဗိနီဥယျာဉ်၌ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပထမဆုံး သာသနိကအဆောက်အဦအလှူအဖြစ် မြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် မြန်မာနိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသားများ၏ လှူဒါန်းမှုဖြင့် စတင်တည်ထားကိုးကွယ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ရွှေတိဂုံစေတီတော်ပုံတူ ဉာဏိတော်



၇၂ ဝေရှိသည် စေတီတော်ဖြစ်သည်။ သီတဂူဆရာတော်ကြီးသည် နီပေါနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ လိုက်ပါလျက် Thousands of Buddha Temple ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းသို့ပင့်ဖိတ်မှုအရ သွားရောက်ရာ Thousands of Buddha Temple ကျောင်းထိုင်ဆရာတော်၊ ရဟန်းသံဃာများနှင့် သီလရှင်များ၊ ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများက ကြိုဆိုကြပြီး သီတဂူဆရာတော်ကြီးက မြေမိတ်ဆွေများအား ဝိပဿနာ

တရားတော်များ ဟောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ သီတဂူဆရာတော်ကြီးသည် Lumbini Buddhist University ၌ ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲ (International Seminar on Exploring Gautam Buddha's Teachings on Peacekeeping and Sustainable Development) သို့ တက်ရောက်ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေး၏ အရေးကြီးပုံ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးသည် တစ်ကမ္ဘာလုံးအတွက်အရေးကြီးသလို လူတစ်ဦးချင်းစီအတွက်ကလည်း ပိုမိုအရေးပါကြောင်း မိန့်ကြားခဲ့သည်။

ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်တွင် ဆရာတော်ကြီးနှင့် ဂုဏ်ထူးဆောင်စာပေပါရဂူဘွဲ့ရရှိသူ သီလရှင်ဆရာကြီးဒေါ်မေဓုတီ (ဒေါ်) သမီးချစ်စိန်အောင် မြန်မာသံရုံးဝန်ထမ်းများနှင့် ဝိသားစုများက သီတဂူ Dharma Kirti Vihar ကျောင်း၌ နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းပြီး မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာရာတွင် သံအမတ်ကြီးနှင့် သံရုံးဝန်ထမ်းများက လိုက်ပါပို့ဆောင်ခဲ့ကြသည်။

သီတဂူဆရာတော်ကြီးသည် ကတ္တမန္တမြို့ရှိ World Peace Temple ကျောင်းတွင် သီတင်းသုံးနေသည့် သံဃာတော်များအတွက် သင်္ကန်းအစုံ ၁၀၀ လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပဲခူးမြို့၌ ကမ္ဘာ့အခါအားကျဆင်းမှု ကူးစက်ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးနေ့ (World AIDS Day) အခမ်းအနားကျင်းပ

ပဲခူး ဒီဇင်ဘာ ၁
ပဲခူးမြို့ မြို့တော်ခန်းမ၌ ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက် နံနက်ပိုင်းက ၂၀၂၄ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့အခါအားကျဆင်းမှု ကူးစက်ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးနေ့ (World AIDS Day) အခမ်းအနားကျင်းပရာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်းနှင့်ဇနီးတို့ တက်ရောက်ချီးမြှင့်သည်။

ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ယခုအိပ်ချ်အိုင်စီပိုး ကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းအနေဖြင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မြို့နယ်အားလုံးတွင် အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မိခင်မှ ကလေးသို့ အိပ်ချ်အိုင်စီပိုး ကူးစက်မှု ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို မြို့နယ်အားလုံးနှင့် ခုတင် (၂၀၀) အထက် ဆေးရုံကြီးသုံးရုံ

တွင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း အိပ်ချ်အိုင်စီပိုး ရှိသူများအတွက် ပြုစုကုသရေးလုပ်ငန်း၏ အဓိက ဖြစ်သည့် အေအာတီဆေးပေးဝေမှုကို ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် လူနာပေါင်း ၁၂၈၇၆ ဦးအား အေအာတီဆေးပေးခန်းပေါင်း ၂၆ ခုဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ခရိုင်အဆင့် ဆေးရုံကြီးများ၊ ခုခံကျ/ ကာလသားရောဂါ တိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့ များနှင့် မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာနများတွင် ကုသပေးလျက်ရှိကြောင်း လူထုအတွင်း အိပ်ချ်အိုင်စီပိုးရောဂါ ပိုးနှင့်ပတ်သက်၍ ခွဲခြားနိမ့်ချဆက်ဆံမှုများ လျော့ကျစေရန် ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများကို လည်းကောင်း၊ ပိုးရှင်သန်သူများကို လည်းကောင်း၊ အလုပ်ရုံ၊



စက်ရုံများကိုလည်းကောင်း ဟောပြောပွဲများပြုလုပ်ခြင်း၊ သင်တန်းများပြုလုပ်ခြင်းနှင့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများ ပြုလုပ်ခြင်းတို့ကို ပိုမို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း နှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံးက ကဏ္ဍပေါင်းစုံမှ ပူးပေါင်းပါဝင်မှသာ ကာကွယ်ရေးနှင့် ကုသရေးလုပ်ငန်းများကို ပိုမိုတိုးချဲ့ လုပ်ဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်သည်အတွက် ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ပေးကြရန် အမှာစကားပြောကြားသည်။ (ယာပုံ)

ထို့နောက် ကမ္ဘာ့အခါအား ကူးစက်မှု ကူးစက်ရောဂါ တိုက်ဖျက်ရေးနေ့ (World AIDS Day) အထိမ်းအမှတ် အထက်တန်းအဆင့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲတွင် အောင်ဆုရသူများအား တိုင်းဒေသကြီး

ဝန်ကြီးချုပ်က ဆုများ ချီးမြှင့်ပေးအပ်ခဲ့သည်။ ယင်းနောက် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ သဝဏ်လွှာကို ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ဒေါက်တာဇော်မင်း အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသူများက ပြသထားသည့် ကျန်းမာရေး ပညာပေးပြခန်းကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီး (ပြန်/ဆက်)

ဖျာပုံမြစ်ဝ အနောက်တောင်ဘက် ၂၅ မိုင်ခန့်အကွာတွင် သောင်တင်၍ ရေငန်မြစ်မြုပ်နေသော ငါးဖမ်းလှေတစ်စင်း တပ်မတော်(ရေ) ကွပ်ကဲမှုအောက် စစ်ဆင်ရေးရေပြင် ရေိယာအတွင်း တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် အမြန်သွားကင်းလှည့်ရေယာဉ်မှ ကူညီကယ်ဆယ်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁
တပ်မတော်(ရေ) ကွပ်ကဲမှုအောက် စစ်ဆင်ရေး ရေပြင်ရေိယာအတွင်း တာဝန် ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသော အမြန်သွား ကင်းလှည့်ရေယာဉ်မှ

လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက် ည ၈ နာရီ ၁၅ မိနစ်ခန့်၌ ဖျာပုံမြစ်ဝ အနောက်တောင်ဘက် ၂၅ မိုင်ခန့်အကွာတွင် ငါးဖမ်းလှေတစ်စင်း သောင်တင်၍

ရေငန်မြစ်မြုပ်နေကြောင်း သတင်းရရှိသဖြင့် သွားရောက်ခဲ့ရာ ဖျာပုံမြို့မှ ရန်ကုန်သို့ထွက်ခွာလာသော မြေမျိုးလွင်(၉) အမည်ရှိ လှေသား ၁၉ ဦးပါ တရွတ်ဆွဲငါးဖမ်းလှေသည် ရုတ်တရက်လှိုင်းလှေ ပြင်းထန်ကာ သောင်တင်မှုဖြစ်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ရေယာဉ်ဝမ်းစိုက်အတွင်း ရေငန်မြစ်မြုပ်နေသော လှေ တစ်စင်းမှာ နစ်မြုပ်နေသဖြင့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေး လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ကယ်ဆယ်ရရှိသည့်လှေသားများအား စစ်ရေ

ယာဉ်ပေါ်သို့တင်ဆောင်၍ လိုအပ်သော ကျန်းမာရေးစစ်ဆေး ကုသခြင်း၊ အဝတ်အထည်နှင့် အစားအသောက်များ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ ကယ်ဆယ်ရေးဆောင်ရွက်ထားသည့် ငါးဖမ်းလှေမှ လှေသားများကို နိုဝင်ဘာလ ၃၀ ရက် ည ၈ နာရီ ၁၀ မိနစ်ခန့်တွင် လှေပိုင်ရှင်ဖြစ်သူထံသို့ စနစ်တကျ လှဲပြောင်းအပ်နှံခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



PDF Game
ဆော့ကစားခြင်းကြောင့်
ဥပဒေအရအရေးယူရန်ရှိသည်

အကြမ်းဖက်လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေသည့် PDF အဖွဲ့များအား တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ ထောက်ပံ့လှူဒါန်းစေရန်၊ လူငယ်လူရွယ်များ၏ မသိစိတ်များအတွင်း တပ်မတော်အပေါ် အထင်အမြင်လွှဲယှားစေရန်နှင့် တော်လှန်လှုပ်ရှားတိုးပွားလာစေရန် စသည့်ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် NUG, CRPH လက်အောက်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများက PDF Game Application များ တီထွင်ဖန်တီးအသုံးပြုလျက်ရှိကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိရသည့်အတွက် PDF Game ဆော့ကစားခြင်းသည် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အား ထောက်ပံ့ခြင်းဖြစ်၍ ဥပဒေအရ အရေးယူရန်ရှိကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

တာချီလိတ်မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များအတွင်း လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများအယောင်ဆောင်ကာ နေအိမ်များအတွင်း ဝင်ရောက်၍ ဖုန်းနှင့် ငွေကြေးများ ခြောက်လှန့်တောင်းယူခဲ့သူ အမျိုးသားရှစ်ဦးအား သက်သေခံပစ္စည်းများနှင့်အတူ ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ၃ ဒီဇင်ဘာ ၁ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်မြို့ မြို့ပေါ် ရပ်ကွက်များအတွင်း လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ အယောင် ဆောင်ကာ နေအိမ်များအတွင်း ဝင်ရောက်၍ လုံခြုံရေးအရ စေည့်စာရင်းစစ်ဆေးမည်ဖြစ်ကြောင်း အကြောင်းပြကာ ဖုန်းနှင့်ငွေကြေးများ ခြောက်လှန့် တောင်းယူမှုများဖြစ်ပွားနေကြောင်း ဒုစရိုက်မှုကို မလိုလားသူ တာဝန်ရှိသူများ၏ သတင်းပေးပို့ တိုင်တန်းချက်များအရ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက အဆိုပါဖြစ်ပွားမှုများအား ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီး ရမိနိုင်ရေး နယ်မြေအတွင်း သတင်းရယူစုံစမ်းခြင်း၊ အသွင်ယူစောင့်ကြည့်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက် နံနက် ပိုင်းတွင် တာချီလိတ်မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များရှိ နေအိမ် အချို့အား လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် အုပ်ချုပ်ရေး ပိုင်းဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ အယောင်ဆောင်၍ ဖုန်းနှင့် ငွေကြေးများ ခြောက်လှန့်တောင်းယူခဲ့ကြ သူများဖြစ်ကြသည့် တာချီလိတ်မြို့ ဝိန်းကျောက် ရပ်ကွက်နေ ဇော်ဖြိုးလွင်(ခ) တာလေ (၂၈) နှစ်နှင့် သီဟ(၄၄)နှစ်၊ မကာဟိုခမ်းရပ်ကွက်နေ မိုးနှင်းလှ(ခ) ဘဦး(၃၀) နှစ်နှင့် မျိုးဦး(ခ)ဝေယံ(၃၀)နှစ်၊ ရန်အောင် မြေရပ်ကွက်နေ သိန်းထိုက်အောင် (ခ) အရှည်ကြီး (၂၇)နှစ်နှင့် ဝင်းသက်အောင်(ခ) ဝင်းမင်းသန့်(၃၄)

နှစ်၊ မယ်ခေါင်ရပ်ကွက်နေ ခင်မောင်ထိုက် (ခ)ကုလား (၂၅)နှစ်၊ ဝမ်းကောင်းရပ်ကွက်နေ မျိုးမင်းထက်(၂၈) နှစ်တို့ ရှစ်ဦးအား ၎င်းတို့၏နေအိမ်အသီးသီး၌ ခြောက်လှန့်တောင်းယူမှုများ ကျူးလွန်ရာတွင် အသုံးပြုခဲ့သည့် Alphard အမျိုးအစား အဖြူရောင် မော်တော်ယာဉ်တစ်စီး၊ M16 ပုံစံတူ (Air Gun) တစ်လက်၊ ပစ္စတိုသေနတ်အတို (Air Gun) တစ်လက်၊ ပြောက်ကျားဦးထုပ်တစ်လုံး၊ ပြောက်ကျားယူနီဖောင်း နှစ်စုံတို့နှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။ ဖမ်းဆီးရမိတရားခံ ဇော်ဖြိုးလွင်(ခ) တာလေပါ ရှစ်ဦးတို့အား စစ်ဆေးပေါ်ပေါက်ချက်များအရ ၂၀၂၄ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလအတွင်း တာချီလိတ်မြို့ ဝမ်းကောင်းရပ်ကွက်အတွင်းရှိ အငှားနေအိမ် လိုင်းခန်းတစ်ခုမှ တရားခံဇော်ဖြိုးလွင်(ခ)တာလေ၊ သိန်းထိုက်အောင်(ခ)အရှည်ကြီး၊ သီဟနှင့် ဖမ်းဆီး ရန်ကျန်တရားခံ မဲကြီးတို့ လေးဦးကို ဖုန်းမျိုးစုံနှစ်လုံး နှင့် ထိုင်းဘတ်ငွေ ၂၀၀၀၀ ခန့်နှင့်လည်းကောင်း၊ အောက်တိုဘာလအတွင်း တာချီလိတ်မြို့ ရန်အောင်မြေရပ်ကွက်အတွင်းရှိ နေအိမ်တစ်အိမ်မှ တရားခံ ဇော်ဖြိုးလွင်(ခ) တာလေ၊ သိန်းထိုက်အောင် (ခ)အရှည်ကြီး၊ မိုးနှင်းလှ(ခ) ဘဦး၊ မျိုးမင်းထက်၊ မျိုးဦး(ခ)ဝေယံနှင့် ဖမ်းဆီးရန်ကျန်တရားခံ မဲကြီးတို့ ခြောက်ဦးက ဖုန်းမျိုးစုံခြောက်လုံးနှင့် ထိုင်းဘတ်ငွေ ၂၀၀၀၀ ခန့်အားလည်းကောင်း၊ တာချီလိတ်မြို့



တာချီလိတ်မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များအတွင်း လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းဆိုင်ရာ တာဝန် ရှိသူများ အယောင်ဆောင်ကာ နေအိမ်များအတွင်းဝင်ရောက်၍ ဖုန်းနှင့်ငွေကြေးများ ခြောက်လှန့် တောင်းယူခဲ့သူ အမျိုးသားရှစ်ဦးကို သက်သေခံပစ္စည်းများနှင့်အတူ ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိမှု မှတ်တမ်း ဓာတ်ပုံ။



တာချီလိတ်မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များအတွင်း လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ အယောင်ဆောင်ကာ နေအိမ်များအတွင်းဝင်ရောက်၍ ဖုန်းနှင့်ငွေကြေးများခြောက်လှန့်တောင်းယူခဲ့သည့် ဖြစ်စဉ်မှ ဖြစ်ပွားမှုများနှင့် တရားခံများအသုံးပြုခဲ့သည့် သက်သေခံပစ္စည်းများ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

ဆေးခမ်းရပ်ကွက်အတွင်းရှိ နေအိမ်တစ်အိမ်မှ ဖုန်းမျိုးစုံ ခုနစ်လုံးနှင့် ထိုင်းဘတ်ငွေ ၁၄၀၀၀ ခန့် အားလည်းကောင်း၊ တာချီလိတ်မြို့ ဝိန်းကျောက် ရပ်ကွက်အတွင်းရှိ နေအိမ်တစ်အိမ်မှ တရားခံ ဇော်ဖြိုးလွင်(ခ) တာလေ၊ မိုးနှင်းလှ(ခ) ဘဦး၊ ဝင်းသက်အောင်(ခ) ဝင်းမင်းသန့်နှင့် ဖမ်းဆီးရန် ကျန်တရားခံမဲကြီးတို့ လေးဦးကို ဖုန်းမျိုးစုံ ငါးလုံးနှင့် ထိုင်းဘတ်ငွေ ၇၀၀၀ ခန့်အားလည်းကောင်း။ နိုဝင်ဘာလအတွင်း တာချီလိတ်မြို့ ဝိန်းကျောက် ရပ်ကွက်အတွင်းရှိ နေအိမ်တစ်အိမ်မှ တရားခံ ဇော်ဖြိုးလွင်(ခ) တာလေ၊ သိန်းထိုက်အောင် (ခ) အရှည်ကြီး၊ သီဟနှင့် ခင်မောင်ထိုက်(ခ)ကုလားတို့ လေးဦးက ဖုန်းမျိုးစုံလေးလုံးနှင့် ထိုင်းဘတ်ငွေ ၂၀၀၀၀ ခန့်အားလည်းကောင်း လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် များနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ အယောင်ဆောင်ကာ ပြောက်ကျားယူနီဖောင်းများ ဝတ်ဆင်ပြီး M16 ပုံစံတူ (AirGun) တစ်လက်၊ ပစ္စတို သေနတ်(AirGun) တစ်လက်နှင့် ဝင်းသက်အောင် ပိုင်ဆိုင်သည့် Alphard အဖြူရောင်မော်တော်ယာဉ် တို့အား အသုံးပြု၍ လုံခြုံရေးအရ စေည့်စာရင်းစစ်ဆေး မည်ဖြစ်ကြောင်း အကြောင်းပြကာ နေအိမ်ရှိသူများ ထံမှ ဖုန်းမျိုးစုံ ၂၄ လုံးနှင့် ထိုင်းဘတ်ငွေ ၇၃၀၀၀ တို့အား ငါးကြိမ်တိုင်တိုင်ခြောက်လှန့်တောင်းယူခဲ့ကြ ကြောင်း ဖော်ထုတ်သိရှိရသည်။ နေအိမ်များအတွင်း ဝင်ရောက်ကာ ခြောက်လှန့် တောင်းယူမှုများအတွင်း ဇော်ဖြိုးလွင်(ခ) တာလေ၊ သိန်းထိုက်အောင်(ခ) အရှည်ကြီးနှင့် ဖမ်းဆီးရန်

ကျန်တရားခံမဲကြီးတို့က လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ ယူနီဖောင်း များဝတ်ဆင်၍ ဦးဆောင်ကျူးလွန်ခဲ့ကြပြီး ကျန် တရားခံခြောက်ဦးတို့က အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများအယောင်ဆောင်၍ ပူးပေါင်းကျူး လွန်ခဲ့ကြခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ၎င်းတို့ ခြောက်လှန့် တောင်းယူရရှိခဲ့သည့် လက်ကိုင်ဖုန်းများနှင့် ငွေကြေးများအား သိမ်းဆည်းရမိနိုင်ရေး လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်တွင် တာချီလိတ်မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များ အတွင်းရှိ နေအိမ်အချို့သို့ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ နှင့် အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ အယောင်ဆောင်၍ လုံခြုံရေးအရ စေည့်စာရင်း စစ်ဆေးမည်ဖြစ်ကြောင်း အကြောင်းပြကာ နေအိမ် အတွင်းသို့ ဝင်ရောက်၍ ဖုန်းနှင့် ငွေကြေးများအား ခြောက်လှန့်တောင်းယူခဲ့ကြသူ ဖမ်းဆီးရမိတရားခံ ဇော်ဖြိုးလွင်(ခ)တာလေပါ ရှစ်ဦးအား သက်ဆိုင်ရာ ရဲစခန်းများ၌ ပြစ်မှုတစ်ခုချင်းစီအလိုက် အမှုများ တမ်းတင်စေရမည့်ဆောင်ရွက်ထားရှိပြီး ထွက်ပြေး တိမ်းရှောင်နေသော တရားခံမဲကြီးအား အမြန်ဆုံး ဖမ်းဆီးရမိရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်းနှင့် အလားတူဒုစရိုက်မှုများ ကျူးလွန်နိုင်မှုရိစေရေး မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် ဒုစရိုက်သမားများ၏ လှုပ်ရှားသွားလာမှုများအားသိရှိပါက နှီးစပ်ရာ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များထံ အသိပေးသတင်း ပေးပို့ တိုင်ကြားနိုင်ကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ထားသည်။ သတင်းစဉ်

ကျောပိုးမှ ပွဲကစားချိန်အတွင်း သွင်းယူနိုင်ခဲ့ ခြင်းဖြစ်သည်။ အိမ်ရှင်ဝက်စ်ဟမ်း အသင်းသည် သွင်းဂိုးရရှိရေး တရစပ် ထိုးဖောက်တိုက်စစ်ဆင် လာသော ပြိုင်ဘက်အာဆင်နယ် အသင်း၏ သွင်းဂိုးလေးဂိုးကို ပွဲကစားချိန် ၃၆ မိနစ်အတွင်း ခွင့်ပြုပေးခဲ့ရသည်။ ပွဲချိန် ၃၈ မိနစ်နှင့် မိနစ် ၄၀ တွင် ဝစ်ဘစ်ဆာကာနှင့် အီမာ ဆင်တို့က ဝက်စ်ဟမ်းအသင်း အတွက် ချေပွဲနစ်ဂိုး သွင်းယူ ပေးခဲ့သည်။ ထို့နောက်တွင် အာဆင်နယ်အသင်းကသာ ဖီအား ပေးကစားနိုင်ခဲ့ပြီး ပစ္စမခြောက်

ဂိုးကို သွင်းယူနိုင်ခဲ့သည်။ ယင်းသွင်းဂိုးကို ပထမပိုင်းပွဲချိန် ပြည့်ခါနီးတွင် ဆာကာက သွင်းယူ ပေးနိုင်ခဲ့သည်။ အာဆင်နယ် အသင်းအတွက် သွင်းဂိုးငါးဂိုးကို မတူညီသည့် ကစားသမားငါးဦး က သွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။ ဒုတိယပိုင်းတွင် ဝက်စ်ဟမ်း အသင်းရော အာဆင်နယ်အသင်း ပါလူစားပြောင်းလဲမှုများ ပြုလုပ် ကာ သွင်းဂိုးရရှိရေး ကြိုးပမ်း လာသော်လည်း ပွဲချိန်ပြည့်သည် အထိ တစ်ဖက်နှင့်တစ်ဖက် ထပ်မံ ဂိုးသွင်းယူနိုင်ခြင်း မရှိသည့်အတွက် အာဆင်နယ်က ငါးဂိုး - နှစ်ဂိုးဖြင့်

နိုင်ပွဲရရှိခဲ့သည်။ အာဆင်နယ် အသင်းသည် ယခုပွဲစဉ်မတိုင်မီ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့် စပို့တင်း အသင်းနှင့် ပွဲစဉ်တွင်လည်း ပြိုင်ဘက်ကို ငါးဂိုး - တစ်ဂိုးဖြင့် နိုင်ပွဲရရှိအောင် စွမ်းဆောင်ထား နိုင်သည်။ အာဆင်နယ် အသင်းသည် ယခုအနိုင်ပွဲကြောင့် ရမှတ် ၂၅ မှတ်ဖြင့်ဦးဆောင်သူ လီစာပူ အသင်းကို အနီးကပ်ဖီအားပေး နိုင်ခဲ့သည်။ ပြိုင်ဘက်ဝက်စ်ဟမ်း အသင်းက ယခုပွဲစဉ်အပြီးမှကြောင့် ရမှတ် ၁၅ မှတ်ဖြင့် တန်းဆင်းရန် အထက်တွင် ခြောက်မှတ်အသာ ဖြင့် ရပ်တည်နေသည်။အောင်ဇော်

ကျောပိုးမှ မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အသင်းသည် ပြီးခဲ့သည့်ရက်ပိုင်းက မြန်မာ နေရင်နယ်လိဂ်ကလပ် မဟာ ယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် ခြေစမ်း ကစားထားသည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အသင်း



MNL All Star အသင်းတွင် ပါဝင် လာသည့် ကွင်းလယ်ကစား သမား မတ်ခီဆာကီ။

သည် ပြိုင်ပွဲမတိုင်မီ နောက်ဆုံး ခြေစမ်းပွဲအဖြစ် ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက် တွင် MNL All Star အသင်းနှင့် သုဝဏ္ဏကင်း၌ ခြေစမ်းကစားမည် ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံခြားသားကစားသမား များဖြင့်ဖွဲ့စည်းမည်ဖြစ်သည်။ ယခုရာသီတွင် MNL နှင့် MNL-2 ကလပ်အသင်းများ၌ ကစားနေသူများဖြင့် ဖွဲ့စည်းမည် ဖြစ်ပြီး နည်းပြချုပ်အဖြစ် ဦးဇော် လင်းထွန်း (မဟာယူနိုက်တက်)၊ နည်းစနစ်အကြံပေးအဖြစ် ဟီရိုဂျီ (ရှမ်းယူနိုက်တက်)၊ လက်ထောက် နည်းပြအဖြစ် ဂျီနုနုတို့က တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ် သည်။ MNL All Star အသင်းကို ကစားသမား ၁၈ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်း ထားပြီး MNL ကလပ်များဖြစ်သည့် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းမှ မတ်ခီ ဆာကီ၊ ဝီလျံ၊ ရခိုင်ယူနိုက်တက် အသင်းမှ ဂျိုးဇက်၊ အမှူးလော

အိမ်မွန်ဒို၊ မိုကလူး၊ မဟာယူနိုက် တက်အသင်းမှပက်ထရစ်၊ Dragon Port အသင်းမှ မိုဂူနှင့် မိုက်ကယ်၊ MNL-2 ကလပ်များဖြစ်သည့် ကချင်ယူနိုက်တက် အသင်းမှ ဖရန်၊ ဘားနက်၊ မူဘာရတ်၊ Chinland အသင်းမှ မိုဘာမက်၊ ဘစ်ဘာ၊ ဒေစစ်အရူး၊ ဘာဂါယာ၊ ရွှေပြည်သာ ယူနိုက်တက်အသင်း မှ ဆိုလီမန်နိုတို့ ပါဝင်သည်။ ဂိုးသမားနေရာတွင် တစ်ဦး သာရှိသဖြင့် ရန်ကုန်ယူနိုက်တက် အသင်းမှ မြန်မာ့လက်ရွေးစင် ဟောင်း ဂိုးသမားပြည့်ဖြိုးအောင် ကို ရွေးချယ်ထားသည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အသင်း သည် Asean Cup ပြိုင်ပွဲတွင် ဗီယက်နမ်၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ ဖိလစ်ပိုင်၊ လာအိုအသင်းတို့နှင့် တစ်အုပ်စု တည်း ကျရောက်နေသည်။ ရဲရင့်လွင်၊ ဓာတ်ပုံ-သော်လေး

မိမိပိုင် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်၊ Mobile SIM Card၊ Mobile Payment Account၊ Bank Account များအား မသက်ဆိုင်သူထံ အကြွေးငွေဖြင့် ရောင်းချခြင်း၊ ငှားရမ်းအသုံးပြုခြင်းများ ဆောင်ရွက် ပါက တည်ဆဲပဒေများနှင့်အညီ အရေးယူစံရန်ပါသည်။

ကျေးရွာလူလျှောက်လမ်းတံတား တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းအား ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

ဘုတ်ပြင်း၊ ဒီဇင်ဘာ ၁
 တနင်္လာရက်တိုင်းဒေသကြီး ဘုတ်ပြင်းခရိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ တိုင်းဒေသကြီးရန်ပုံငွေကွပ်ကဲရေးမှူး ဦးစိုးဌာနက လမ်းဆင်းစစ်ဆေးရာတွင် လူလျှောက်လမ်းတံတားတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများကို တိုင်းဒေသကြီးလမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဦးအောင်ဇော်လှိုင်က နိုဝင်ဘာ ၂၇ ရက်တွင် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးပြီး လက်ရှိဆောင်ရွက်နေသည့် လူလျှောက်လမ်းတံတားကို ဘဏ္ဍာနှစ်မကုန်မီ သတ်မှတ် စံချိန်စံညွှန်းများအတိုင်း အချိန်မီ ပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်သွားရန်နှင့် ထပ်တိုးဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သည့် လူလျှောက်လမ်းတံတားကို လာမည့်ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ဆက်လက်လျာထားဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားခဲ့သည်။ ဘုတ်ပြင်းမြို့နယ် ကလေးချောင်းကျေးရွာ၌



ခရိုင်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ တိုင်းဒေသကြီးရန်ပုံငွေဖြင့် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် လူလျှောက်လမ်းတံတား အပိုင်း(၃) ကို လည်းကောင်း၊ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် လူလျှောက်လမ်းတံတား အပိုင်း(၁)ကို လည်းကောင်း၊ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဖြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ရွှေပြည်သာမြို့နယ် လျှပ်စစ်မန်နေဂျာရုံးနှင့် ၆၆ ကေပို့စာတံအားခွဲရုံသစ်တည်ဆောက်နေမှုစစ်ဆေး

ရန်ကုန်၊ ဒီဇင်ဘာ ၁
 ရန်ကုန်လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကျော်ဦးသည် နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက်က ရွှေပြည်သာမြို့နယ် လျှပ်စစ်မန်နေဂျာရုံး၊ မြို့နယ်ရုံးဓာတ်အားခွဲရုံနှင့် စက်မှုဇုန်(၁)ရုံ တည်ဆောက်ဆဲ (၆၆/၁၁) ကေပို့ ၃၀ အမ်ပီအီအေ ဓာတ်အားခွဲရုံတို့ကို ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးသည်။ ထိုသို့စစ်ဆေးစဉ် ဓာတ်အားပျောက်ဆုံးမှုအခြေအနေများ၊ ဓာတ်အားခွဲရုံအခြေအနေများ၊ ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးထားမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ထို့နောက် စက်မှုဇုန်(၁)ရုံ တည်ဆောက်ဆဲ (၆၆/၁၁) ကေပို့ ၃၀ အမ်ပီအီအေဓာတ်အားခွဲရုံ တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေနှင့် အင်းစိန်မြို့နယ် အောက်မင်္ဂလာဒုံလမ်းရှိ ၃၃ ကေပို့ ပဏ္ဍိတဓာတ်အားခွဲရုံ တည်ဆောက်မည့်မြေနေရာကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ချစ်ဆောင်



လွန်မြို့နယ်၌ ဆောင်းသီးနှံရေဆင်း(၁) စပ်မျိုးနေကြာ စုပေါင်းစိုက်ပျိုး

လွန်၊ ဒီဇင်ဘာ ၁
 ရောဂတ်တိုင်းဒေသကြီး လွန်မြို့နယ် ရွှေဟင်္သာကျွန်းကျေးရွာရှိ (ရွှေဟင်္သာသမဝါယမအသင်း လီမိတက်)၏ ဆောင်းသီးနှံနေကြာ ရေဆင်း(၁) စပ်မျိုးနေကြာစိုက်ပျိုးခြင်း ကွင်းသရုပ်ပြပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက်က အဆိုပါကျေးရွာအုပ်စုရှိ တောင်သူများ၏ ကိုင်းမြေ ကွင်းအမှတ်(၁၇၅၅) ၌ ပြုလုပ်သည်။ ဆောင်းသီးနှံနေကြာ ရေဆင်း(၁) စပ်မျိုးနေကြာစိုက်ပျိုးခြင်း ကွင်းသရုပ်ပြပွဲတွင် ရွှေဟင်္သာကျွန်းကျေးရွာ (ရွှေဟင်္သာသမဝါယမ အသင်းလီမိတက်)မှ အသင်းသား အသင်းသူ တောင်သူများ တက်ရောက်ကြပြီး ဆောင်းသီးနှံနေကြာ ရေဆင်း(၁) စပ်မျိုးနေကြာ စံပြကွက် ၁၀ ကေကို စုပေါင်းစိုက်ပျိုးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဖြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



ရောဂတ်တိုင်းဒေသကြီး လပွတ္တာမြို့နယ် လပွတ္တာ-မြောင်းမြ ကားလမ်းဘေးဝဲယာတစ်လျှောက်နှင့် ၃ မိုင်မြို့ ၃ တင် (၂၀၀)ဆံ့ ဆေးရုံတို့တွင် နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက်က ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလွင်ကိုဦး၊ ခရိုင်နှင့်မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့မှ ဝန်ထမ်းများ၊ ကျေးရွာပြည်သူများ စုပေါင်းကာ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့။ မူမူ



လယ်ဝေးမြို့နယ်၌ မတ်ပဲ၊ နေကြာ ၄-၁ စိုက်ပျိုးခြင်း ကွင်းသရုပ်ပြပွဲနှင့် ဆောင်းပဲပုပ်မျိုးပေးအပ်

လယ်ဝေး၊ ဒီဇင်ဘာ ၁
 ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ လယ်ဝေးမြို့နယ် သစ်ဆိမ့်ပင်ကျေးရွာအုပ်စု တောင်သူပညာပေးစံပြကွက်နှင့် အဆင့်မြင့်လယ်ယာမြေဧက ၂၀၀ ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်ပြီး မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးကြံ့ခိုင်ရေးအဖွဲ့မှ အဖွဲ့ဝင်များနှင့် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာနနှင့် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သော ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ခုနှစ် ဆောင်းသီးနှံ မတ်ပဲနှင့် နေကြာ ၄-၁ စိုက်ပျိုးမှု သရုပ်ပြပွဲနှင့် မဲခေါင်-လန်ချန်းစီမံကိန်းဖြင့် ဆောင်းပဲပုပ်မျိုးနှင့် သွင်းအားစုများ ပေးအပ်ပေးခြင်းပင်။



ဦးစွာ လယ်ဝေးမြို့နယ် သစ်ဆိမ့်ပင်ကျေးရွာအုပ်စု ကွင်းအမှတ်(၁၈)၂၆၅၅ တောင်သူ ဒေါ်အင်းသင်းခိုင်နှင့် တောင်သူ နှစ်ဦးတို့၏ တောင်သူပညာပေးစံပြကွက် ငါးဧကတွင် မတ်ပဲနှင့် နေကြာ ၄-၁ စိုက်ပျိုးသရုပ်ပြပွဲနှင့် ဆောင်းပဲပုပ်မျိုးပေးအပ်ခြင်းတော်

စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနမှ တိုင်းဦးစီးမှူး ဦးနိုင်ဦး၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တက်ရောက်လာသူများက ကြည့်ရှုလေ့လာသည်။ ဆက်လက်၍ မဲခေါင်-လန်ချန်း ဆီထွက်သီးနှံ ပဲပုပ်စီမံကိန်းဖြင့်ဆောင်ရွက်မည့် ကျေးရွာအုပ်စုများဖြစ်သည့် ပျံချို၊ ပြောင်ခေါင်းကြီး၊ အလယ်ကျွန်း၊ ပေါက်မြိုင်၊ ရှမ်းစု၊ ဝင်တကူး၊ သဲကောကြီးနှင့် မဲခေါင်ကျေးရွာအုပ်စုများမှ စိုက်ဧက ၄၀ ကို တစ်ဧကတစ်တင်းနှုန်းဖြင့် ပဲပုပ်မျိုးပေးအပ်ပေးခြင်း သိရသည်။ ချစ်ဆောင်

သန်လျင်မြို့မဈေးကြီး မီးဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေး သရုပ်ပြလေ့ကျင့်

ရန်ကုန်၊ ဒီဇင်ဘာ ၁
 သန်လျင်မြို့ မြို့မဈေးကြီး မီးဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရေးအတွက် သရုပ်ပြလေ့ကျင့်ခြင်းကို နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက်က သန်လျင်မြို့မဈေးကြီး၌ ပြုလုပ်ရာ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးဇော်မျိုးဝင်းက မီးသတ်ဆေးဘူးကို တွယ်အသုံးပြုပုံနှင့် လက်တွေ့ မီးငြိမ်းသတ်ခြင်း သရုပ်ပြဆောင်ရွက်ပြီး ခရိုင်နှင့် မြို့နယ် မီးသတ်စခန်းများမှ မီးသတ်ယာဉ်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတ်ပုံများ သရုပ်ပြ လေ့ကျင့်ကြသည်။ ဆက်လက်၍ ခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်လွင်ဦး၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများက မြို့မဈေးကြီးအတွင်း လက်တွေ့မီးငြိမ်းသတ်မှု မီးချိတ်၊ မီးကပ်၊ ရေ သုံးစွဲခြင်းဆိုင်ရာများ ပြင်ဆင်ထားရုံမျှ များဆိုင်ရာများ မီးဘေး ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး မီးသတ်ဆေးဘူး ထားရှိမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သန်းဝင်း(သန်လျင်)



ဝမ်းတွင်းမြို့နယ်၌ ကျေးရွာချင်းဆက် ကျောက်ချောလမ်းခင်းကျင်း



ဝမ်းတွင်း၊ ဒီဇင်ဘာ ၁
 ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးလက်နေပြည်သူများ လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှုများ အဆင်ပြေစေရန်အတွက် ကျေးရွာချင်းဆက် ကျောက်ချောလမ်းခင်းခင်းကျင်းပေးလျက်ရှိသည်။ ယခုဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ကျေးရွာချင်းဆက် ကျောက်ချောလမ်း အရှည် ၁ ဒသမ ၆၇ ကီလိုမီတာ အကျယ် ၄ ဒသမ ၈၈ မီတာကို ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် တည်ဆောက်မည်ဖြစ်ပြီး တာဝန်ရှိသူများက နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက်တွင် ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုသည်။ ကိုရဲ (ဝမ်းတွင်း)

တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေကို မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တာဝန်ခံအင်ဂျင်နီယာချုပ်(မြို့ပြ) ဦးလှိုင်တိုင်းဒေသကြီး ညွှန်ကြားရေးမှူး (မြို့ပြ) ဦးကျော်ဇေယျာဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက်တွင် ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုသည်။ ကိုရဲ (ဝမ်းတွင်း)

ဘားအံမြို့၌ စာဆိုတော်နေ့အထိမ်းအမှတ် စာပေဟောပြောပွဲနှင့် ဇာတ်တော်ကြီးသရုပ်ဖော်တင်ဆက်ပွဲ အခမ်းအနားကျင်းပ

ဘားအံ ဒီဇင်ဘာ ၁

ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ကြီးပွားကျင်းပသော မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၆၈ ခုနှစ် စာဆိုတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ် စာပေဟောပြောပွဲနှင့် ဇာတ်တော်ကြီး သရုပ်ဖော်တင်ဆက်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ဘားအံမြို့၊ ဇွဲကပင်ခန်းမ၌ကျင်းပရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦးက အမှာစကား ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ကရင် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ စာဆိုတော်နေ့အထိမ်းအမှတ် စာပေဟောပြောပွဲနှင့် ဇာတ်တော်ကြီး သရုပ်ဖော် တင်ဆက်ခြင်း အကပညာရှင်အနုပညာရှင်များအား ထောက်ပံ့ငွေကျပ် ၄၃၅၇၀၀၀ ချီးမြှင့်ပေးခဲ့ရာ ပြည်နယ်ပညာရေးမှူးက လက်ခံရယူပြီး ကရင်ပြည် နယ် စာကြည့်တိုက်များဖောင်ဒေးရှင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသောင်းထွန်းက အချစ်ဦးနှင့် မြန်ဆုံခြင်းကို နေ့ကံခံတေးဂီတ သရုပ်ဖော်ဖြင့် ဟောပြောသည်။

ယင်းနောက် နေပြည်တော် ဆို၊ က၊ ရေ၊၊ ဝါး ပြိုင်ပွဲ၌ ငွေတံဆိပ်ဆုရရှိသည့် အကပညာရှင်များနှင့် အနုပညာရှင်များက သတ္တဗျူဟာဦးစီးဌာနနှင့် ကုမ္ပဏီလ ကောဇီ သူဌေးသမီးဇာတ်လမ်းကို မြန်မာ့ရိုးရာ

ဇာတ်သဘင်အနုပညာ အဆို၊ အပို၊ အပြော၊ အက၊ အလှတို့ဖြင့် သရုပ်ဖော် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကပြပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က စာပေဟောပြောပေးသူ နှင့် အတီးပညာရှင်၊ ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ပေးသော အနုပညာရှင်များအား ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ ပေးအပ် ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ ဘားအံမြို့၌ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာ သင်နှစ် သင်ထောက်ကူပစ္စည်းများ လက်တွေ့ အသုံးချသင်ကြားနိုင်ရေးအတွက် အခြေခံပညာ အထက်တန်းဆင့်သင် ဆရာ ဆရာမများအား အရည် အသွေးမြှင့် ဆွေးနွေးပွဲ အခမ်းအနားကို ယမန်နေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ဘားအံတက္ကသိုလ် ဘွဲ့နှင်းသဘင် ခန်းမ၌ကျင်းပရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က အမှာ



စကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ဘားအံတက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ်က သင်တန်းပို့ချဆောင်ရွက်နိုင်ရေး စီစဉ်ထားရှိမှုကို ရှင်းလင်းတင်ပြကာ ပြည်နယ်ပညာရေးမှူးရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးက ဆရာ ဆရာမများ ဆွေးနွေး သိရသည်။

၂၀၂၄ ခုနှစ် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ၏ ရှမ်းနှစ် ၂၁၁၉ ခုနှစ် နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် အထိမ်းအမှတ် မိတ်ဆုံစားပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁

၂၀၂၄ ခုနှစ် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ၏ ရှမ်းနှစ် ၂၁၁၉ ခုနှစ် နှစ်သစ်ကူး ပွဲတော် အထိမ်းအမှတ် မိတ်ဆုံ စားပွဲကို ယမန်နေ့ ညနေပိုင်းတွင် ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံ မြို့ရှိ ခရိုင်အားကစားကွင်း၌ ပြုလုပ်ရာ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီး ချုပ် ဦးအောင်အောင်၊ ကြိတ်ဒေသ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူး ချုပ် စိုးလှိုင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ ပြည် နယ် ဝန်ကြီးများ၊ ရှမ်းနှစ်သစ်ကူး ပွဲတော်ဖြစ်မြောက်ရေး ကော်မတီ အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်နယ်အဆင့်ဌာန ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ တိုင်းရင်း သား စာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ များ၊ မြို့မိမြို့ဖများ၊ ဒေသခံ



တိုင်းရင်းသားများနှင့် ဖိတ်ကြား ထားသည့် စည်ပင်တော်များ တက်ရောက်သည်။ ဦးစွာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ၏ ရှမ်းနှစ် ၂၁၁၉ ခုနှစ် နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် အထိမ်းအမှတ် မိတ်ဆုံစားပွဲ အခမ်းအနားကို ဖဲကြီးဖြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး တိုင်းရင်းသားများ ၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ပြခန်းများ ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။

ထို့နောက် တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များက မွန်းတိုင်း မှုန်းဆေလှိုင်း (ရှမ်းပြည်နယ်အလှူ)၊ အေးဆေလှိုင်း (ရှမ်းရိုးရာ) သီချင်း ဖြင့် အဖွင့်သီချင်း သီဆိုဖျော်ဖြေ ခဲ့ကြပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းမှူးနှင့် ရှမ်းနှစ်သစ်ကူး ပွဲတော်ဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီ နာယကတို့က အမှာစကားများ ပြောကြားကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ချုပ်နှင့် တိုင်းမှူးတို့က ရှမ်း တိုင်းရင်းသားများ၏ ရှမ်းနှစ် ၂၁၁၉ ခုနှစ် နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် အထိမ်းအမှတ် မိတ်ဆုံစားပွဲ အတွက် အလှူငွေများ ပေးအပ် ပြီး တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံ ရယူကာ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ များ ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့ကြသည်။ ဆက်လက်၍ ရှမ်းတိုင်းရင်းသား များ၏ ရှမ်းနှစ် ၂၁၁၉ ခုနှစ် နှစ်သစ်ကူး ပွဲတော်အထိမ်းအမှတ် သီချင်းဆိုပြိုင်ပွဲနှင့် အကပြိုင်ပွဲ များတွင် ဆုရရှိသူများအား တာဝန် ရှိသူများက ဆုများ ပေးအပ်ရာ ဆုရရှိသူများက လက်ခံရယူခဲ့ ကြသည်။

ယင်းနောက် တိုင်းရင်းသား စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအကအဖွဲ့ များက အဆို၊ အကများဖြင့် သီဆို ဖျော်ဖြေခဲ့ကြပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ချုပ်နှင့် တိုင်းမှူးတို့က တိုင်းရင်း သား စာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှုအက အဖွဲ့များအား ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိ သတင်းစဉ်

၂၀၂၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာအားကစားလ(ပထမပတ်) စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲများ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁

၂၀၂၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ အားကစား လ (ပထမပတ်) စုပေါင်း လမ်းလျှောက်ပွဲများကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် များနှင့် ကွပ်ကဲမှုအောက်တပ်နယ် များ၌ ကျင်းပကြသည်။

ထိုသို့ စုပေါင်းလမ်းလျှောက် ပွဲများ ကျင်းပရာတွင် အရှေ့ အလယ်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ်နှင့်

ကွပ်ကဲမှုအောက် တပ်နယ်များ အလိုက် စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲ များကို တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် အားကစားကွင်းနှင့် တပ်နယ် အားကစားကွင်းများ၌ လည်း ကောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နှင့် ကွပ်ကဲမှုအောက် တပ်နယ် များအလိုက်စုပေါင်းလမ်းလျှောက် ပွဲများကို တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်စုပေါင်း တန်းစီကွင်းနှင့် တပ်နယ်စုပေါင်း

စစ်ဌာနချုပ် မန္တလေးတပ်နယ်၏ စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲကို နန်းမြို့ တွင်းရှိ မြန်မာ့စံကျော် ရွှေနန်း တော်ကြီးအနီး၌ လည်းကောင်း၊ တောင်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ်နှင့် ကွပ်ကဲမှုအောက် တပ်နယ်များ အလိုက် စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲ များကို တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် အေးချမ်း ဖြိုးခန်းမရေနှင့် တပ်နယ်စစ်ရေး ပြကွင်းများ၌ လည်းကောင်း ကျင်းပကြရာ တိုင်းမှူးများ၊ ဒုတိယတိုင်းမှူးများ၊ တိုင်းစစ်ဌာန ချုပ်မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ တက်ရင်း/ တပ်ဖွဲ့မှူးများနှင့် အရာရှိ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များ ပါဝင်ဆင်နွှဲကြပြီး သတိမှတ်နေရာ များတွင် စုပေါင်းကိုယ်လက် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။

၀ ကျော့ဖိုးမှ Pot-3 ၌ စင်ကာပူ၊ မော်လ်ဒိုက်၊ တရုတ်(တိုင်ပေ)၊ မြန်မာ၊ နီပေါ၊ ဘူတန်၊ Pot-4 ၌ ဘရူနိုင်း၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်၊ လာအို၊ တီမော့၊ ပါကစ္စတန်၊ သီရိ လင်္ကာအသင်းတို့ ပါဝင်နေသည်။ အာရှဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် ၂၀၂၄ အာရှဖလား ပထမအဆင့်နှင့် ဒုတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲကို ၂၀၂၆ ကမ္ဘာ့ ဖလားခြေစစ်ပွဲနှင့် တစ်ပေါင်းတည်းကျင်းပခဲ့ပြီး တတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲ မှ သီးခြားကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။ ၂၀၂၄ အာရှဖလားတတိယအဆင့် ခြေစစ် ပွဲကို ၂၀၂၅ ခုနှစ် မတ်လမှ ၂၀၂၆ ခုနှစ် မတ်လအထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး အိမ်ကွင်း၊ အဝေးကွင်း နှစ်ကျော့စနစ်ဖြင့် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် ပထမအဆင့်ခြေစစ်ပွဲမှ စတင် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရပြီး မကာအိုအသင်းကို နှစ်ကျော့ပေါင်းရလဒ် (၅-၀) ဝိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိကာ နောက်တစ်ဆင့် တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ဒုတိယအဆင့် ခြေစစ်ပွဲတွင် ဂျပန်၊ မြောက်ကိုရီးယား၊ ဆီးရီးယားအသင်းတို့နှင့် ကျရောက်ခဲ့ပြီး အုပ်စုအောက်ဆုံးတွင် ရပ်တည်ခဲ့သဖြင့် ၂၀၂၆ ကမ္ဘာ့ဖလား တတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲ ကစားခွင့်မရဘဲ ၂၀၂၇ အာရှဖလား တတိယ အဆင့်ခြေစစ်ပွဲသာ ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင်ရခြင်းဖြစ်သည်။ ၂၀၂၇ အာရှ ဖလား ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်ထားသည့် အသင်းများမှာ နောက်ဆုံးအဆင့် အိမ်ရှင် ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံအပါအဝင် ကာတာ၊ ကူဝိတ်၊ ဂျပန်၊ မြောက် ကိုရီးယား၊ တောင်ကိုရီးယား၊ တရုတ်၊ အိုမန်၊ ကာဂစ္စတန်၊ အီရန်၊ ဥဘောက်ကစ္စတန်၊ အီရတ်၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ ဂျော်ဒန်၊ ယူအေအီး၊ ဘာရိန်၊ ဩစတြေးလျ၊ ပါလက်စတိုင်းအသင်းတို့ဖြစ်ပြီး နောက်ဆုံးအဆင့်တွင် ယင်း ၁၈ သင်း၊ တတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲမှ ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်လာသည့် မြောက်သင်းဖြင့် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ ရဲရင့်လှိုင်၊ ဓာတ်ပုံ - သော်လေး



အတွေးသစ် အမြင်သစ် စိတ်ကူးသစ်များဖြင့် တီထွင်ဆန်းသစ်ထားသော Project Showcase 2024 ကျင်းပပြုလုပ်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁
မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာအသင်းချုပ်မှ ဦးဆောင်ပြီး ASEAN Digital Awards 2025 နှင့် APICTA (Asia-Pacific ICT Alliance) Awards 2024 ပြိုင်ပွဲများတွင် နိုင်ငံကိုယ်စားပြု သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ရန် အတွက် ရွေးချယ်ရရှိသည့် Project များကို စုစည်း၍ တစ်နေရာတည်းတွင် လေ့လာနိုင်ရန်အတွက် “Project Showcase 2024”ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့၊ Myanmar ICT Park အဆောင် (၁၄) ရှိ Kanaung Hub Incubation Center ၌ ကျင်းပရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးဝန်ကြီးဦးဌေးအောင် တက်ရောက်ပြီး ပြသထားသည့် Project များကို လိုက်လံကြည့်ရှု အားပေးရာ မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာအသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံရှင်းလင်းပြသသည်။(ယာဝု)

“ကျွန်တော်တို့ ပြိုင်ပွဲတွေ ကျင်းပရတဲ့ ရည်ရွယ်

ချက်တွေကတော့ နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲတွေမှာ ပါဝင် ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ဖို့အတွက် ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီကနေ့ပြပွဲမှာ ပြသထားတဲ့ Project တွေက နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ ပါတယ်။ နိုင်ငံတကာမှာ သွားပြနိုင်တဲ့အတွက် ဆုရရှိမှုသာမက နိုင်ငံခြားက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံတဲ့ လုပ်ငန်းရှင်တွေနဲ့ ပေါင်းစပ်နိုင်တဲ့ အခွင့်အရေးတွေ ပါရရှိမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ တီထွင်ဆန်းသစ်မှုဆိုတာက လည်း နိုင်ငံအတွက် အရေးပါတဲ့ကဏ္ဍတစ်ခုလည်း ဖြစ်ပါတယ်”ဟု ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကွန်ပျူတာ ဝါသနာရှင်များအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးဌေးလင်းက ပြောသည်။

“Project Showcase 2024”တွင် ကျန်းမာရေး၊ စီးပွားရေး၊လူမှုရေး၊ It နည်းပညာနှင့်သက်ဆိုင်သည့် Project ၁၀ ခုကို ပြသထားသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာအသင်းချုပ်အနေဖြင့် “International Competitions Task Force” ကို ဖွဲ့စည်းပြီး အတွေး သစ် အမြင်သစ် စိတ်ကူးသစ်များဖြင့် တီထွင်ဆန်းသစ်



ထားသော Innovative ICT Project များကို ဖိတ်ခေါ်၍ နိုင်ငံတကာ ICT Project ပြိုင်ပွဲများတွင် ပါဝင် ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ပါဝင် ပြသလိုသည့် လူငယ်များအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာအသင်းချုပ်သို့ ဆက်သွယ်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။ အောင်မြင်(ပြန်/ဆက်)

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး(အနောက်ပိုင်း) အခြေခံပညာအထက်တန်းဆင့်သင် ဆရာ ဆရာမများ သင်ထောက်ကူပစ္စည်းများ လက်တွေ့အသုံးချသင်ကြားနိုင်ရေး အရည်အသွေးမြှင့်မမ်းမံသင်တန်းဖွင့်

ပြည် ဒီဇင်ဘာ ၁
၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး (အနောက်ပိုင်း) အခြေခံပညာကျောင်းများမှ အခြေခံပညာအထက်တန်းဆင့်သင် ဆရာ ဆရာမများအား သင်ထောက်ကူပစ္စည်းများ လက်တွေ့အသုံးချ သင်ကြားနိုင်ရေး အရည် အသွေးမြှင့် မမ်းမံသင်တန်းဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကို ပြည်တက္ကသိုလ် ဘက်စုံသုံးခန်းမ၌ ယမန် နေ့နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပသည်။(ယာဝု)

ဦးစွာ ပြည်ခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းအောင်က အမှာစကား ပြောကြားသည်။ဆက်လက်၍ပြည်တက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာသက်လွင်က ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့် သိပ္ပံ ဘာသာရပ်များ စာတွေ့လက်တွေ့သင်ကြားရာ တွင် အရည်အသွေးရှိသော သင်ထောက်ကူ ပစ္စည်းများကို အသုံးပြုခြင်းဖြင့် ဘာသာရပ် ဆိုင်ရာ သိသိခန်းစာများကို ပိုမိုနားလည်စေ မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ တန်ဖိုးကြီးသော သင်ထောက်ကူပစ္စည်းများကို တန်ဖိုးရှိစွာ သင်ကြားသင်ယူဆောင်ရွက်ကြစေကြောင်း နှင့် ဆရာ ဆရာမများအနေဖြင့်လည်း ကျောင်းသားကျောင်းသူများကို လက်တွေ့ခန်း



သုံးပစ္စည်းများကို ကျွမ်းကျင်စွာ အသုံးပြု တတ်အောင် စေတနာထားသင်ကြားပေး စေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယခုသင်တန်းကို နှစ်ရက်ကြာဖွင့်လှစ်ခြင်း ဖြစ်ပြီး သင်တန်းတွင် စာတုပေး၊ ရုပ်ပေးနှင့် ဖိတ်ပေးဘာသာရပ်များ၏ သက်ဆိုင်ရာ ဘာသာရပ်အလိုက် သင်ထောက်ကူပစ္စည်းများ စနစ်တကျအသုံးပြုပုံ အသုံးပြုနည်းများနှင့် သီအိုရီများကို ပြည်တက္ကသိုလ်မှ ဘာသာရပ် အလိုက်တာဝန်ရှိသူများနှင့် နည်းပြများက စာတွေ့လက်တွေ့ စနစ်တကျ သင်ကြားပို့ချပေး မည်ဖြစ်ပြီး သင်တန်းသို့ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး (အနောက်ပိုင်း) ၁၄ မြို့နယ်ရှိ အခြေခံပညာ ကျောင်းများနှင့် ပုဂ္ဂလိကပိုင် အခြေခံပညာ ကျောင်းများမှ အခြေခံပညာအထက်တန်း ဆင့်သင် ဆရာ ဆရာမ စုစုပေါင်း သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၉၀၀ ဦး တက်ရောက်ကြောင်း သိရသည်။ ကိုဆက်(ပြန်/ဆက်)

စားအုန်းဆီ အခြေခံလက်ကားရည်ညွှန်းဈေးနှုန်း တစ်ပိဿာ ငွေကျပ် ၇၃၀၅ ကျပ်ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန စားသုံးဆီ တင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ အနေဖြင့် စားအုန်းဆီ ကမ္ဘာ့ဈေးနှုန်း ဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲမှုနှင့်အညီ ပြည်တွင်း၌ ဖြစ်သင့်ဖြစ်ထိုက်သည့် ဈေးနှုန်းများ ဖြစ်ပေါ်စေရေး ထိန်းကျောင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး စားအုန်းဆီ အိမ်ထောင်စုလုပ် တင်ပို့သည့် မလေးရှားနိုင်ငံတွင် ဖြစ်ပေါ်နေသည့် FOB ဈေးနှုန်းများ ကို နေ့စဉ်စောင့်ကြည့်ကာ သယ်ယူပို့ဆောင်ခ ကုန်ကျစရိတ်များ၊ ဘဏ်စရိတ်များ၊ အခွန်အခများ ထည့်သွင်းတွက်ချက်၍ ပြည်တွင်း ဈေးကွက်၌ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားရမည့် အခြေခံလက်ကား ရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းကို ထုတ်ပြန်ပေးလျက်ရှိသည်။

ယခုအပတ်အတွင်း ကမ္ဘာ့စားအုန်းဆီ ထုတ်လုပ်တင်ပို့သည့် နိုင်ငံများတွင် ဈေးကွက်နှင့် ဈေးနှုန်းဖြစ်ပေါ်မှုများအရ ၂၀၂၄ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်မှ ၈ ရက်အထိ ရန်ကုန်အတိုင်ဈေးအခြေခံလက် ကားရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းမှာ စားအုန်းဆီတစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၇၃၀၅ ကျပ်ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာထားသည်။

ထို့ပြင် ပြည်တွင်းဈေးကွက်အတွင်း ဈေးနှုန်းမြင့်တင်ရောင်းချ ခြင်း၊ ဈေးကားရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် သိုလှောင်ခြင်း အပါအဝင် မသမာသည့် လုပ်ဆောင်မှုများ ပြုလုပ်ပါက အရေးကြီးကုန်စည်နှင့် ဝန်ဆောင်မှုပေးအရ အရေးယူ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးထုတ်ပြန်ထားသည်။

အခြေခံလက်ကားရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းများကို စားသုံးသူရေးရာ ဦးစီးဌာန၏ Website: www.doca.gov.mm Facebook Page နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဆီကုန်သည်နှင့် ဆီလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၏ Facebook Page တွင် တင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

မင်းဘူး(စကျ)မြို့နယ် သမဝါယမအသင်းစု၏ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာစည်းဝေး



မကွေး ဒီဇင်ဘာ ၁
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူး(စကျ)မြို့နယ် သမဝါယမအသင်းစု၏ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာစည်းဝေးအဝေးနှင့် လစ်လပ် လျက်ရှိသော အမှုဆောင်အစားထိုးရွေးချယ်ပွဲကို ယမန်နေ့က မင်းဘူး မြို့နယ် သမဝါယမအသင်းစုရုံး၌ ကျင်းပသည်။(ဝဲပုံ)

ရှေးဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး သမဝါယမဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်မြင့်စိန်က အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး တက်ရောက်လာသည့် အခြေခံသမဝါယမအသင်းဝင် ကိုယ်စားလှယ်များ က အသင်းတွင် လစ်လပ်လျက်ရှိသော အမှုဆောင်နှစ်ဦးကို ရွေးချယ် ခဲ့ပြီး အသင်း၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ ဘဏ္ဍာရေး ရှင်းတမ်းများအား အတည်ပြု ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

သမဝါယမအသင်းသားများ ဆီနေကြာစိုက်ပျိုးထားမှု တာဝန်ရှိသူများ ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု

တောင်ကြီး ဒီဇင်ဘာ ၁
ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) နေ့ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ပင်းတယ မြို့နယ် အင်းငယ်ကျေးရွာ အင်းငယ်စိုက်ပျိုးရေးနှင့် အထွေထွေ သမဝါယမအသင်း၊ မိုင်အင်ကျေးရွာ အောင်သီဟလယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး နှင့် အထွေထွေသမဝါယမတို့ရှိ သမဝါယမအသင်းသားများ စိုက်ပျိုးထား

သည့် ဆီနေကြာစိုက်ခင်းများကို ပြည်နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်မိုးတင့်သည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုခဲ့သည်။

ဆက်လက်ပြီး ညောင်ရွှေမြို့နယ် ရောင်နီဦးလယ်ယာနှင့်အထွေ ထွေသမဝါယမအသင်းနှင့် နေကြာပန်းလယ်ယာနှင့်အထွေထွေ

သမဝါယမအသင်းသားပိုင် လယ်ယာမြေများတွင် အိန္ဒိယမျိုး Suryakiran စိုက်ပျိုးနေမှု၊ တောင်ကြီးမြို့ လူရိုးတောင်ကျေးရွာ မြတ်ချမ်းသာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် အထွေထွေသမဝါယမအသင်းတို့ရှိ ဆီ နေကြာစိုက်ပျိုးထားမှုအခြေအနေများကို ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု၍ နေကြာ သီးနှံအထွက်တိုးစေရေး ဆောင်ရွက်ရမည့်နည်းလမ်းများကို စိုက်ပျိုး ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ပူးပေါင်းချိတ်ဆက် ဆောင်ရွက်သွားရန် မှာကြားခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ကယားပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဇော်မျိုးတင် သူနာပြုနှင့်သားဖွားသင်တန်းကျောင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

လျှိုင်ကော် ဒီဇင်ဘာ ၁
 ကယားပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဇော်မျိုးတင်သည် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက်က သူနာပြုနှင့်သားဖွားသင်တန်းကျောင်းသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ဦးစွာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်တာဝန်ရှိသူများသည် သူနာပြုသင်တန်းကျောင်းသို့ ရောက်ရှိပြီး သင်တန်းကျောင်းအား ဇန်နဝါရီပထမပတ်တွင် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်၍ ကျောင်းဝင်းအတွင်း တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ စုပေါင်း သန့်ရှင်းရေး ဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ပြီး ကျောင်းများပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပါက သင်တန်းသား သင်တန်းသူများအဆင်ပြေစွာ နေထိုင်နိုင်ရေးအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် စားရိပ်သာနှင့် စားဖိုဆောင်ပြုခြင်း၊ သင်တန်းသား အိပ်ဆောင်များ ဥပစိရပ်ကောင်းမွန်ရေး၊ ရေ၊ မီး၊ မိလ္လာစနစ်ကောင်းမွန်ရေး ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ရန်လို

အပ်သည်များကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်က စားရိပ်သာပြုပြင်နေမှုကို စနစ်တကျ ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ပေးရန်နှင့် သင်တန်းသား အိပ်ဆောင်များ ရေ၊ မီး ရရှိရေး သန့်စင်ခန်းများ စနစ်တကျ အသုံးပြုနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးရန်နှင့် ကျောင်းပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပါက ပြည်နယ်ပြင်ပတွင် တက်ရောက်လျက်ရှိသည့် သင်တန်းသား သင်တန်း သူများအားလုံး ပြန်လည်တက်ရောက်နိုင်ရေး စနစ် တကျ စီမံဆောင်ရွက်ရန် တာဝန်ရှိသူများအား မှာကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်သူများအတွက် ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုကောင်းမွန်စွာ ပေးနိုင်ရန်အတွက် ဆောင်ရွက်ထားရှိသည့် ဓာတ်မှန်ခန်း၊ ဓာတ်ခွဲ စစ်ဆေးခန်း၊ ပြင်ပလူနာဌာန၊ အောက်ဆီဂျင်စက်ရုံ၊ CT Scan စစ်ဆေးခန်းများနှင့် ဆေးသိုလှောင်ရုံများ၊ ဆေးရုံအဆောက်အအုံများ ဥပစိရပ်ကောင်းမွန် စေရေး ပြုပြင်နေမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီးဆေးရုံ



အုပ်ကြီး ဒေါက်တာ စည်သူက ကျန်းမာရေး နိုင်ရေး အလေးထား ဆောင်ရွက်ပေးရန် မှာကြားပြီး စောင့်ရှောက်မှုပေးလျက်ရှိသည့် အခြေအနေများကို တာဝန်ရှိသူများအား လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်း ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ပြည်သူ ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ များ အေးချမ်းစွာ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ခံယူ ကိုဇင်း(ပြန်/ဆက်)

ဥက္ကဋ္ဌရသီရိမြို့နယ်၌ မီးဘေးလုံခြုံရေး သရုပ်ပြလေ့ကျင့်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁
 ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ ဥက္ကဋ္ဌရသီရိမြို့နယ်၌ မီးဘေးလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ စစ်ဆေးခြင်း၊ အသိပညာပေးခြင်းနှင့် မီးဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ် ရေး သရုပ်ပြလေ့ကျင့်ခြင်းကို နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက်က ဇေယျာဝိသုဒ္ဓိရပ်ကွက် ရွှေသဇင်ဈေး၌ ဆောင်ရွက်သည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဥက္ကဋ္ဌရသီရိမီးဘေးအန္တရာယ် လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစိုးသက်နောင်နှင့် မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူးရုံး ဒုတိယမီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးမင်းမင်းဦးတို့က ဦးဆောင်၍ မီးသတ် တပ်ဖွဲ့ဝင်များဖြင့် ဈေးအတွင်းရှိ သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဈေးရောင်း၊ ဈေးဝယ်သူများအား တွေ့ဆုံပြီး မီးဘေးလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ စစ်ဆေးခြင်း၊ အသိပညာပေးခြင်းနှင့် မီးဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင် ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ သရုပ်ပြလေ့ကျင့်မှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



အောင်မျိုးဝင်း(ပြန်/ဆက်)

မုံရွာ၌ မီးခိုးမြူငွေ့ညစ်ညမ်းမှုထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး အသိပညာပေး

မုံရွာ ဒီဇင်ဘာ ၁
 ကြီးမားကာ မီးခိုးမြူငွေ့ ညစ်ညမ်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး ဦးစီးဌာနမှ ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ အသိပညာ ပေးဟောပြောပွဲကို နိုဝင်ဘာလ နောက်ဆုံးပတ်က ပညာရေးဒီဂရီ ကောလိပ်(မုံရွာ) ပဉ္စမလခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဟောပြောပွဲတွင် ပညာရေး ဒီဂရီကောလိပ် ကျောင်းအုပ် ဆရာမကြီး ဒေါ်နီလာဝေက အမှာစကား ပြောကြားပြီး တိုင်းဒေသကြီး ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးညီညီဇော်က မီးခိုးမြူငွေ့ ညစ်ညမ်းမှုထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ အသိပညာ ပေးဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မုံရွာ ဒီဇင်ဘာ ၁
 ကြီးမားကာ မီးခိုးမြူငွေ့ ညစ်ညမ်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး ဦးစီးဌာနမှ ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ အသိပညာ ပေးဟောပြောပွဲကို နိုဝင်ဘာလ နောက်ဆုံးပတ်က ပညာရေးဒီဂရီ ကောလိပ်(မုံရွာ) ပဉ္စမလခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဟောပြောပွဲတွင် ပညာရေး ဒီဂရီကောလိပ် ကျောင်းအုပ် ဆရာမကြီး ဒေါ်နီလာဝေက အမှာစကား ပြောကြားပြီး တိုင်းဒေသကြီး ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးညီညီဇော်က မီးခိုးမြူငွေ့ ညစ်ညမ်းမှုထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ အသိပညာ ပေးဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

ကျန်းမာရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် INGO/NGO အဖွဲ့မှ ကိုယ်စားလှယ်များအား တွေ့ဆုံ ပုသိမ် ဒီဇင်ဘာ ၁

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ကျန်းမာရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည့် နိုင်ငံတကာ အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းများ၊ ပြည်တွင်း အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းများနှင့် INGO/NGO Coordination Meeting ကို နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက်က ပုသိမ်မြို့တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်သည်။

ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာသီဟက အမှာစကားပြောကြားပြီး တက်ရောက်လာကြသည့် အဖွဲ့အစည်းများမှ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအခြေ အနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးဌာနမှူးက လိုအပ် သည့်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးသို့



တိုင်းဒေသကြီးပြည်သူ့ ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ INGO ခုနစ်ဖွဲ့၊ NGO ၁၄ ဖွဲ့မှ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

သစ်တောမှန်လျှင် အသုံးဝင်၊ အစဉ်ထာဝရ ထိန်းသိမ်းကြ။

ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်းများ စစ်ဆေး

စဉ့်ကိုင် ဒီဇင်ဘာ ၁
 မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စဉ့်ကိုင်မြို့နယ် ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီး ဌာန၏ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာနှစ် တိုင်းဒေသကြီးငွေလုံးငွေရင်း ရန်ပုံငွေ ကျပ် ၁၆၇ ဒသမ ၅၆ သန်းဖြင့် တင်ဒါအောင်ကုမ္ပဏီက တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်သည့် ကင်းလင်-မြောက်တောကြီး-တအုန်းလမ်း (၀/၃.၆မိုင်) ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် ရန်ပုံငွေကျပ် ၁၃၇ ဒသမ ၁၇ သန်းဖြင့် တင်ဒါအောင်ကုမ္ပဏီက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်သည့် မုန့်ပေါင်း-ဇော်ဂျီ- ရွာသစ်-ကန်ကြီးလမ်း (၀/၃.၆မိုင်) ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်း ဆောင်ရွက်နေမှု များကို နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက်က ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန(ရုံးချုပ်) မှ အင်ဂျင်နီယာချုပ်(မြို့ပြ) ဦးလှိုင်နှင့်အတူ ကျောက်ဆည်ခရိုင် လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ) ဒေါ်ခန်းစန်းဝါ၊ မြို့နယ် တာဝန်ခံ ဒေါ်အိဇာထွေး၊ ကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ကွင်းဆင်း စစ်ဆေးသည်။



ပြည်သူများအတွက် ကြက်ဥများကို သက်သာသောဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချ

ကွမ်းခြံကုန်း ဒီဇင်ဘာ ၁
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် ကွမ်းခြံကုန်း မြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့မှ ဝန်ထမ်းများက ပြည်သူများအား ကြက်ဥတစ်လုံးလျှင် ငွေကျပ် ၃၇၀ နှုန်းဖြင့် ရောင်းချလျက်ရှိရာ ရပ်ကွက်များတွင် ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့် ရောင်းချပေးခဲ့သည်။

အဆိုပါရောင်းချနေမှုကို မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ထွန်းနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ အမှုဆောင်အရာရှိ ဦးမိုးကျော်နှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ ဌာနဆိုင်ရာမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့နယ်မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်မှုကြီးကြပ်ရေး အဖွဲ့နှင့် မြို့နယ်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့တို့က ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။



ဆွေနွယ်(ပြန်/ဆက်)



ဒေါ့မွန်ကို ဖိအားပေးကစားနိုင်ခဲ့သော်လည်း သရေရလဒ်ဖြင့် ဘိုင်ယန်မြူးနစ် ကျေနပ်ခဲ့ရ

ဘွန်ဒင်လီဂါပွဲစဉ် (၁၂) မှ စိတ်ဝင်စားဖွယ်ရာ အကောင်းဆုံးပွဲစဉ် တစ်ပွဲဖြစ်သည့် ဒေါ့မွန်နှင့် နာမည်ကြီး ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းပွဲစဉ်ကို ၁၃ ဇူလိုင် ၂၀၂၄ ရက် နံနက်အစောပိုင်းက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ တစ်ဖက် တစ်ရိုးစီဖြင့် သရေကျခဲ့သည်။

အဆိုပါ ပွဲစဉ်ကို ဒေါ့မွန်အသင်းအိမ်ကွင်း၌ လက်ခံယှဉ်ပြိုင် ကစားခဲ့ပြီး ပရိသတ် ၈၁၀၀ ကျော် လာရောက်ကြည့်ရှုခဲ့သည်။ ဒေါ့မွန်အသင်းသည် ပြိုင်ဘက်ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်း၏ ထိုးဖောက် တိုက်စစ်ဆင်မှုများကို ပွဲချိန်အများစု ခုခံကာကွယ်ခဲ့ရသည်။

ပွဲကစားချိန် ၂၇ မိနစ်တွင် နီကိုရှလော့တားဘတ်၏ ဖန်တီးမှုကို တောင်ပံကစားသမား ဂစ်တန်း အဆုံးသတ်သွင်းယူနိုင်ခဲ့သည့်အတွက် ဒေါ့မွန်အသင်း ဦးဆောင်ရိုးရှိခဲ့သည်။

ပွဲကစားချိန် ၃၃ မိနစ်တွင် ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းမှ အားထားရ သည့် တိုက်စစ်ကစားသမား ဟာရီကီနန်း ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည့်အတွက် ဗူလာဖြင့် လူစားလဲခဲ့ရသည်။ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းသည် ဦးဆောင် ရိုးခွင့်ပြုပေးလိုက်ရပြီးနောက် ချေပုဂိုးရရှိရေး ကြိုးပမ်းလာသော်လည်း ပြိုင်ဘက်ခံစစ်နှင့် ဂိုးသမားတို့ အကောင်းဆုံးခုခံကာကွယ်ထားနိုင် သည့်အတွက် မိနစ် ၈၀ ကျော်သည်အထိ သွင်းဂိုးရရှိရေး အခက်တွေ့ခဲ့ရ သည်။

သို့သော်လည်း ပွဲချိန် ၈၅ မိနစ်တွင် ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းအတွက် အဖိုးတန်ချေပုဂိုးကို အိုလစ်၏ ဖန်တီးမှုမှ မူစီယေလာက သွင်းယူပေး ခဲ့သည်။ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းသည် ယခုပွဲစဉ် သရေကျခဲ့သော်လည်း ရမှတ် ၃၀ ဖြင့် အမှတ်ပေးဇယားကို ဆက်လက် ဦးဆောင်ထားသည်။

မန်ယူက တိုက်စစ်ခြေစွမ်းပြကာ အဲဗာတန်ကို လေးဂိုးပြတ်အနိုင်ရ

၁၃ ဇူလိုင် ၂၀၂၄ ရက် ၈ နာရီတွင် ဆိုးထရက်ဖွဲ့ခွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင် ကစားခဲ့သော မန်ယူနှင့် အဲဗာတန် အသင်းပွဲစဉ်တွင် မန်ယူက တိုက်စစ်ခြေစွမ်းပြကာ လေးဂိုး ပြတ်နိုင်ပွဲရရှိခဲ့သည်။

နည်းပြသစ် အမ်မိုရင်သည် ပြီးခဲ့သည့် ယူရိုပါလိဂ်ပွဲစဉ်တွင် နော်ဝေကလပ် ဘိုဒိုဂလင်ကို အနိုင်ရရှိခဲ့သော ပွဲစဉ်မှ ကစား သမားစာရင်းကို ခြောက်ဦး အပြောင်းအလဲပြုလုပ်ကာ အဲဗာ တန်အသင်းကို ရင်ဆိုင်လာခဲ့ သည်။

အဲဗာတန်အသင်းကလည်း ရလဒ်ပိုင်းဆိုးရွားမှုကို ချေဖျက် ရန် အားထားရသည့်ကစားသမား အစုံအလင်ဖြင့် ပွဲထွက်လာခဲ့ သည်။

ပွဲကစားချိန် ၃၄ မိနစ်တွင် ဖာ နန်ဒက်စ်၏ ဖန်တီးမှုကို တိုက်စစ် ကစားသမား ရက်ဖွဲ့ဒီဂိုးသွင်းယူ နိုင်ခဲ့သည့်အတွက် မန်ယူအသင်း ဦးဆောင်ရိုးရှိခဲ့သည်။ အဲဗာတန် အသင်းသည် ဂိုးကန်ချက်များနှင့် အတူ မန်ယူအသင်းဘက်သို့ ထိုး ဖောက် တိုက်စစ်ဆင်ကစားခဲ့ သော်လည်း ပြိုင်ဘက်အသင်း ခံစစ်နှင့် ဂိုးသမားတို့ကို မကျော်



ဖြတ်နိုင်ခဲ့ပေ။ မန်ယူအသင်းအတွက် ဒုတိယ ဂိုးကို ပွဲချိန် ၄၁ မိနစ်တွင် ဇီဇီ က သွင်းယူပေးခဲ့သည်။ ပွဲချိန် ကြာလာသည်နှင့်အမျှ မန်ယူက အဲဗာတန်ကို သိသိသာသာဖိအား ပေးကစားနိုင်ခဲ့သည်။ မန်ယူ အသင်းအတွက် တတိယဂိုးနှင့် စတုတ္ထဂိုးကို ရက်ဖွဲ့ဒီနှင့် ဇီဇီတို့ က သွင်းယူပေးခဲ့သည်။ မန်ယူအသင်းသည် ယခု အနိုင်ပွဲကြောင့် ရမှတ် ၁၉ မှတ် ဖြင့် အမှတ်ပေးဇယားအထက်ပိုင်း သို့ တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့သည်။

စပိန်လာလီဂါပွဲစဉ် (၁၅) တွင် အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ်က ဗယ်လာဒိုလစ်ကို ငါးဂိုးပြတ်အနိုင်ရ

စပိန်လာလီဂါပွဲစဉ် (၁၅) မှ ဗယ်လာဒိုလစ်နှင့် အက်သလက်တီကို မက်ဒရစ်အသင်းပွဲစဉ်ကို ၁၃ ဇူလိုင် ၂၀၂၄ ရက် နံနက် ၂ နာရီခွဲက ယှဉ်ပြိုင် ကစားခဲ့ရာ အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ်အသင်းက ငါးဂိုးပြတ် အနိုင် ရရှိခဲ့သည်။

အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ်အသင်းသည် ယခုပွဲစဉ် နိုင်ပွဲရရှိခဲ့ သည့်အတွက် လာလီဂါနိုင်ပွဲ ကိုးပွဲရှိလာပြီး ရမှတ် ၃၂ မှတ်ဖြင့် ဦးဆောင်သူ ဘာစီလိုနာအသင်းကို အနီးကပ် ဖိအားပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ပြိုင်ဘက်ဗယ်လာဒိုလစ်က ယခုရုံးပွဲကြောင့် လာလီဂါနှစ်ပွဲဆက် ရှုံးနိမ့်မှုနှင့် ကြုံတွေ့ခဲ့ရသည်။

ဗယ်လာဒိုလစ်အသင်းသည် အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ်အသင်း

ဘက်သို့ ထိရောက်သည့် ဂိုးပေါက်ခြိမ်းခြောက်မှုများပြုလုပ်နိုင်ခဲ့ သော်လည်း ဂိုးအဖြစ်ပြောင်းလဲနိုင်ခြင်း မရှိခဲ့ပေ။ ပြိုင်ဘက်အက်သလက် တီကိုမက်ဒရစ်အသင်းမှ ဂိုးရရှိရန် နှိုးစပ်သည့် အခွင့်အရေး ငါးကြိမ် ရရှိခဲ့ပြီး ငါးကြိမ်စလုံး ဂိုးအဖြစ်ပြောင်းလဲနိုင်ခဲ့သည်။

အစောပိုင်းယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့်ပွဲစဉ်လူဒီဗားတွင် အက်စ်ပန် ညိုက ဆဲလ်တာစီကိုကို သုံးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် နိုင်ပွဲရရှိခဲ့ပြီး ဗီလာရီးရနှင့် ဂျီနိုနာအသင်းပွဲစဉ်တွင် တစ်ဖက်နှစ်ဂိုးစီ သရေကျခဲ့သလို ဒီပိုတီဗိုနှင့် လီဂါနက်စ်အသင်းပွဲစဉ်တွင် တစ်ဖက်တစ်ဂိုးစီ သရေကျခဲ့သည်။ ဘာစီ လိုနာနှင့် လပ်ပဲလ်မက်စ်အသင်းပွဲစဉ်တွင် လပ်ပဲလ်မက်စ်အသင်းက အကြိတ်အနယ် ကစားပြီး နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် နိုင်ပွဲရရှိခဲ့သည်။

နောက်ဆုံးရအားကစားသတင်းတိုများ

- စီးရီးအေကလပ် ဂျူဗင်တပ်စ်အသင်းသည် အစ်ဆွစ်အသင်းမှ အသက် (၂၁ နှစ်)အရွယ် အင်္ဂလန်တိုက်စစ်ကစားသမား လီအမ် ဒီလက်ကို ခေါ်ယူရန် စိတ်ဝင်စားကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ တိုက်စစ်ကစားသမားကို ဂျူဗင်တပ်စ်အသင်းအပြင် ချယ်ဆီး နှင့် မန်ယူအသင်းတို့ကလည်း စိတ်ဝင်စားနေသည်။
- ဝီအက်စ်ဂျီအသင်းသည် ချယ်ဆီးအသင်းမှ အသက် ၂၇ နှစ် အရွယ် ပြင်သစ်တိုက်စစ်ကစားသမား ခရစ္စတိုဖာ အင်ဒွန်ကူ ကို ခေါ်ယူရန် စိတ်ဝင်စားနေပြီး အပြောင်းအရွှေ့တစ်စိတ် တစ်ပိုင်းအဖြစ် အသင်းမှ ပြင်သစ်တိုက်စစ်ကစားသမား မူအာနီ (၂၅ နှစ်) ကို အသုံးချသွားဖွယ်ရှိသည်။
- မန်ယူအသင်းသည် အသင်းမှ အသက် ၃၂ နှစ်အရွယ် ဒိန်းမတ် ကွင်းလယ်ကစားသမား အဲရစ်ဆင်ကို သက်တမ်းတိုးစာချုပ် ကမ်းလှမ်းသွားဖွယ် မရှိကြောင်း သိရသည်။
- ရိုးရာဘက်တစ်အသင်းသည် ရိုးရာအင်အားအသင်းမှ အသက် ၂၈ နှစ်အရွယ် စပိန်ကွင်းလယ်ကစားသမား ဒန်နီစီဘယ်လော့စ် ကို ပြန်လည်စာချုပ်ခေါ်ယူရန် စိတ်ဝင်စားနေသည်။
- ခရစ္စတယ်ပဲလစ်အသင်းသည် လက်ချီအသင်းမှ ဒိန်းမတ် ခံစစ်ကစားသမား ဒေါ့ဂျ (၂၀ နှစ်) ကို ခေါ်ယူရန် စိတ်ဝင်စား နေသည်။



တိုက်စစ်ထက်မြက်တဲ့ အတ္တလန္တာအသင်းကို ခြေစွမ်းကျဆင်းနေတဲ့ ရိုးမားအသင်း ကျော်ဖြတ်ဖို့ မလွယ်ဘူး

၁၃ ဇူလိုင် ၂၀၂၄ ရက် နံနက်ပိုင်းမှာ စီးရီးအေ ပွဲစဉ် (၁၄) မှ ရိုးမားနဲ့ အတ္တလန္တာအသင်းပွဲစဉ်ကို ယှဉ်ပြိုင်ကစား သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ နောက်ဆုံးပြိုင်ပွဲစုံ ငါးပွဲဆက် နိုင်ပွဲပျောက်ဆုံးထားတဲ့ ရိုးမားနဲ့ ဖြိုင်ပွဲစုံ ခုနစ်ပွဲဆက် နိုင်ပွဲရရှိထားတဲ့ အတ္တလန္တာအသင်းတို့ တွေ့ဆုံနေတာကြောင့် လက်မလွှတ်တမ်းစောင့်ကြည့်သွားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ရိုးမား	VS	အတ္တလန္တာ
----------------	-----------	------------------



ရိုးမားက ပုံမှန်ခြေစွမ်းပျောက်ဆုံးနေပြီး အတ္တလန္တာက ပုံမှန်ခြေစွမ်း ပြသထားနိုင်တဲ့ အသင်းဖြစ်ပါတယ်။ ရိုးမားအသင်းက တန်းဆင်းဇုန် အသင်းနဲ့ ရမှတ်ကွာဟမှု ကျဉ်းမြောင်းနေတဲ့အပြင် နိုဝင်ဘာ ၁ ရက် နောက်ပိုင်း နိုင်ပွဲပျောက်ဆုံးနေတာကြောင့် နိုင်ပွဲပြန်လည်ရာတွေ့ဖို့ အသင်းကို အကောင်းဆုံးပြင်ဆင်လာမှာဆိုပေမယ့် စီးရီးအေမှာ တိုက်စစ်အကောင်းဆုံးအသင်းအဖြစ် ရပ်တည်နေတဲ့ အတ္တလန္တာကို အသာရဖို့ မလွယ်ဘူး။ ရိုးမားအသင်းတို့ပြန်ကစားပုံ ကောင်းမွန်ခဲ့ သော်ငြား အတ္တလန္တာအသင်းက ရမှတ်အပြည့် ရယူသွားဖွယ်ရှိတယ်။



မတ်တီယို အတ္တလန္တာ (တိုက်စစ်)
၁၃ ပွဲကစား - ၁၂ ဂိုးသွင်း

ရိုးမားနဲ့ အတ္တလန္တာအသင်းတို့ရဲ့ နောက်ဆုံး နှစ်ပွဲရလဒ်

အတ္တလန္တာ	၂ - ၀	ရိုးမား	စီးရီးအေ
ရိုးမား	၀ - ၀	အတ္တလန္တာ	စီးရီးအေ

တရားမဝင် သစ်မျိုးစုံ၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ၊ လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ၊ လိုင်စင်မဲ့ မော်တော်ဆိုင်ကယ်များနှင့်မော်တော်ယာဉ်များ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁
တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ တားဆီးအရေးယူနိုင်ရေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဒီဇင်ဘာ ၂၉ ရက်တွင် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပူးပေါင်းအဖွဲ့များက စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ အေးရှားဝေါလ်ကုန်သေတ္တာ စစ်ဆေးရေးခန်း၌ ကုန်အတွဲ ၁၆ လုံးအတွင်းမှ တရားဝင်စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်းတစ်မျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၄၄၂၈၇၇၄၇) ကိုလည်းကောင်း၊ ရွာသားကွင်း Dry Port ၌ ဘားအံမြို့မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ မောင်းနှင်လာသော မော်တော်ယာဉ် တစ်စီးပေါ်မှ တရားဝင်စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်း ခုနစ်မျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၅၅၄၀၀၀)၊ ၁၅၅၄၀၀၀ ကို လည်းကောင်း၊ အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် Isuzu Giga Truck တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၅၅၀၀၀၀၀) ကိုလည်းကောင်း၊ စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၅၅၀၀၇၇၄၇ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ် အမှတ်(၃) လမ်းမကြီး ရတနာဆီဆိုင်အနီး၌ မြဝတီမြို့မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ မောင်းနှင်လာသော မော်တော်ယာဉ်နှစ်စီးပေါ်မှ တရားဝင်စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်း နှစ်မျိုး၊ လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်း သုံးမျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၆၈၇၇၄၆၄) နှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် Mitsubishi Fuso Truck နှစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၅၀၀၀၀၀၀) ကိုလည်းကောင်း၊ သာကေတဆိပ်ကမ်း၌ ကျောင်းသားမြို့မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ ဆိုက်ကပ်လာသော ရေယာဉ်တစ်စီးပေါ်မှ တရားဝင်စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်း တစ်မျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၉၇၈၉၆၂၈) ကိုလည်းကောင်း၊ စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၁၆၂၉၉၂၇ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

တစ်စီးနှင့် Nissan X-Trail မော်တော်ယာဉ် တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၅၀၀၀၀၀) ကိုလည်းကောင်း၊ အရာတော်မြို့ ကွက်သစ်ရပ်ကွက် မြို့လယ်ကျောက်တိုင်အနီး၌ လိုင်စင်မဲ့ CZI 125 မော်တော်ဆိုင်ကယ် တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၄၀၀၀၀၀) ကိုလည်းကောင်း၊ နိုင်ငံသာ ၃၀ ရက်တွင် စစ်ကိုင်းမြို့ ကတလူ ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးကိတ်၌ လိုင်စင်မဲ့ Honda Fit မော်တော်ယာဉ် တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၅၀၀၀၀၀) ကိုလည်းကောင်း၊ မုံရွာမြို့ နန္ဒကန်ရပ်ကွက်၌ လိုင်စင်မဲ့ Mitsubishi Minicab မော်တော်ယာဉ် တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၄၀၀၀၀၀) ကိုလည်းကောင်း၊ စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၇၂၅၀၀၀၀ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး ပို့ကုန်သွင်းကုန်ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

- အင်တာနက်ပေါ်တွင် သတင်းတူး၊ သတင်းမှားများလွယ်တင်ခြင်း၊ မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုနှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိသည့် မဇ္ဈိမရာမတ်တစ်ပုံများ၊ ဒီဒီယိုများအား ဖြန့်ဝေခြင်း၊ အကြောင်းပြောခြင်း ရောင်းချခြင်းများသည် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရနိုင်ပါသည်။
- အွန်လိုင်းလောင်းကစားကြော်ငြာများ လက်ခံကြော်ငြာပေးခြင်းသည် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရနိုင်ပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရှင်စောပုရပ်ကွက်၊ (စမ်းချောင်း) အမှတ်-၁၀၆/B မြေကွက်ပိုင်ဆိုင် ဆောင်ရွက်ထားသော (၂)ခန်း(၀၇)ထပ်တိုက် အဆောက်အအုံ၏ (၃-၅၅၀/A) ဒုတိယထပ် အကျယ်အဝန်း(၁၃၃၂ x ၈၀)ပေရှိ ရေစီးစိုက်ခန်း(၁)ခန်းအပါအဝင် အကျုံးစဉ်အတွက် အရပ်ရပ်အလုံးတို့အား ဥပဒေနှင့်အညီ တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်ပြီး ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူ ဒေါ်ခွင်ခမ်းစွယ် ၁/၈၀အ(နိုင်)၂၀၂၆၅၇၄၇ မှ ကျွန်ုပ်တို့၏အဖွဲ့မှ အပြီးအပိုင်လယ်ယူရန်အတွက် စာရန်တော်စိတ်တစ်သေအောင်ကြော်ငြာပြီးဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ကြိုကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ပိုင်ဆိုင်မှုစာရွက်စာတမ်း(မှရင်း)များ အဆက်အသော်စာချုပ်များနှင့် တကွ အထောက်အထားမိုင်လုံစာဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့ထံလာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မည့်သူများရှိပါက အရေးခင်းအထက် ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးတိုင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိရေးနိကြေညာအပ်ပါသည်။

မြတ်မြို့နယ် ကောင်းကျေးရွာအဝင်လမ်း ကွန်ကရစ်ခင်းခြင်းလုပ်ငန်းရာနန်းပြည့် ဆောင်ရွက်ပြီးစီး

မြတ် ဒီဇင်ဘာ ၁
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြတ်မြို့နယ် ကျောက်ဖျားကျေးရွာ အုပ်စု ကောင်းကျေးရွာ၌ မြတ်-ထားဝယ်ကားလမ်းမှ ကောင်းကျေးရွာ အဝင်လမ်းကို ဒေသခံပြည်သူများ သွားလာမှု လွယ်ကူချောမွေ့စေရေးအတွက် ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ကွန်ကရစ်လမ်းခြင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ရာနန်းပြည့်ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန မြတ်ခရိုင်ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။
ကောင်းကျေးရွာ အဝင်လမ်းကို ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာနှစ် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ရန်ပုံငွေ ၁၄၈ ၃၃၅ ၃ သန်းဖြင့် ရွာအဝင်လမ်း နှစ်မိုင်ရှိသည့်အနက် မူလကတ္တရာလမ်း ပျက်စီးနေသော လမ်းဖလှယ်လမ်းအပိုင်းကို ကွန်ကရစ်လမ်းအကျယ် ၁၂၅၀ ကွန်ကရစ်ထု ကုလေး လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်းကို ပူးလှည့်ပြည်ကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ယူ၍ ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါ ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်း ဖြစ်စေရန်အတွက် ရှိမှုကို



တနင်္သာရီ တိုင်းဒေသကြီး လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဦးဆောင်စေလိုက်သည့် မြတ်မြို့နယ် ကောင်းကျေးရွာ ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြသည်။ နိုင်ငံထူး(ပြန်/ဆက်)

ကြော်ငြာစာ
ဗန္ဓုလေးမြို့၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ အောင်ပင်လယ်ရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ် ၁၄၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၅၅)ခဲစင်း၊ ၅၀၇(၂)လမ်း၊ ၁၀၅၃၀၀၄ လမ်းကြားရှိ ရန်ကုန်မြေကွက်အမည်ပေါက်သူ ဦးသန်းအေးမောင်/မနမ (နိုင်) ၀၉၆၅၅၆၊ ဒေါ်နန္ဒာနီရီ/မနမ(နိုင်)၀၉၆၅၀၈တို့က အမှုတွဲအမှတ်(၅၀၁) ၂၀၂၄-၂၀၂၅(ပြ) ဦးပိုင်ခွဲလျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများ မှတ်ပုံတင်စာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးကိစ္စများဖြင့် ၁၄ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန
ဗန္ဓုလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကြော်ငြာစာ
ဗန္ဓုလေးမြို့၊ အောင်မြေသာစည်မြို့နယ်၊ အောင်မြေသာစံရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ် ၁၄၊ ဦးပိုင်အမှတ် ၂၊ ယခ ၁၉ ခဲစင်း ၁၇ လမ်း၊ ၆၆၃၈၇လမ်းကြားရှိ ရန်ကုန်မြေကွက်အမည်ပေါက်သူ ဒေါ်အေးသိန်း ၅/၀၈၄ (နိုင်)လုပ်ငွေ ၁၅၀၊ ဒေါ်ဟိန်းနန္ဒာနီရီ ၉/အမမ(နိုင်)၀၉၅၀၈၅ တို့က ရန်ကုန်စာချုပ်တင်ပြ ခဲစင်းပြ မှတ်ပုံတင်စာချုပ်အထောက်အထားအရ ကျွန်ုပ်တို့၏ မြေပိုင် မြေရောင်းရေးကုမ္ပဏီမှ လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများ မှတ်ပုံတင်စာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးကိစ္စများဖြင့် ၁၄ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန
ဗန္ဓုလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကြော်ငြာစာ
ဗန္ဓုလေးမြို့၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ (ရေ)ရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ် ၀၀၀-၃၀၊ ဦးပိုင်အမှတ် (၇+၂)၇၀၅၀၁ ကြား၊ ကျွန်စံသား x ဗန္ဓုလ လမ်းကြားရှိ ရန်ကုန်မြေကွက်အား အမည်ပေါက်သူ ဒေါ်ဟိန်းနန္ဒာ (နိုင်) ၀၈၀၀၇၄၇၇ က ရန်ကုန်အမှတ်အသားပေးရန်ဖြင့် ကျွန်တို့အဖွဲ့အစည်းမှ ရပ်ကွက်အုပ်စုပိုင် ရေပေးစနစ်ထောက်ပံ့ချက်၊ တရားရုံးကျွမ်းကျင်မှုများ တင်ပြ၍ ရန်ကုန်မြေကွက်အထောက်အထား အမည်ပေါက် ရေပေးစနစ် ဖြေရှင်းရေးနှင့် အမှုတွဲစနစ်လုံစံခြုံငုံရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများ မှတ်ပုံတင်စာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးကိစ္စများဖြင့် ၁၄ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန
ဗန္ဓုလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

Advertisement for 5 Digits Online Lottery. It features the text '(၄)ကြိမ်မြောက် 5 Digits အောင်ဘာလေးအွန်လိုင်းထိ လက်မှတ်များကို ဒီဂစ်ဘယ်(၁)ရက်နေ့မှ (၁၅) ရက်နေ့အထိ စိတ်ကြိုက်ရွေးချယ် ကမ်းနိုင်ပါပြီ!' and includes a QR code and the ABL APP logo.

ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန

အောင်ဘာလေသိန်းဆုဌာနခွဲ

(၆၉) ကြိမ်မြောက် ကျပ် (၁၀၀၀)တန် အောင်ဘာလေသိန်းဆုထိပေးကိစ္စ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ (၁) ရက်နေ့

အောင်ဘာလေသိန်းဆု ထိပေးကိစ္စအား www.ird.gov.mm တွင် ကြည့်ရှုထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။

အမှတ်ထုတ်ဝေသည်

အထူးဆုကြီး ကျပ်သိန်း (၅၀၀၀) ဆု
ဆ - ၅၀၆၂၁၄

အထူးဆုကြီး ကျပ်သိန်း (၂၀၀၀) ဆု
ဆ - ၄၉၁၂၆၁

အထူးဆုကြီး ကျပ်သိန်း (၁၀၀၀) ဆု
င - ၄၄၅၇၁၁

ဆုတစ်ဆုချင်းကျပ်သိန်း(၅၀၀)ဆုများ
စ - ၁၂၇၁၆၃ ဆ - ၅၈၂၁၅၇
ဇ - ၄၂၆၄၄၅ ဃ - ၇၈၅၂၄၉

ဆုတစ်ဆုချင်းကျပ်သိန်း(၂၀၀)ဆုများ
ဆ - ၁၂၂၄၁၆ ဇ - ၃၆၅၉၃၁
ဃ - ၂၁၉၇၃၀ င - ၉၂၅၄၉၂
ဇ - ၃၀၄၉၂၉ ဇ - ၉၆၂၀၅၂

ဆုတစ်ဆုချင်းကျပ်သိန်း(၁၀၀)ဆုများ
ဂ - ၁၄၇၇၃၆ စ - ၆၂၁၈၉၂ ဃ - ၇၃၂၀၈၇
ခ - ၁၇၆၅၇၀ ခ - ၆၃၂၈၇၂ က - ၇၄၀၀၆၃
စ - ၆၀၀၄၁၄ ဂ - ၆၇၄၄၈၉ ဃ - ၉၇၆၆၅၀

ဆုတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၅၀)ဆုများ
ခ - ၁၀၃၂၁၈ ဆ - ၅၁၉၀၈၇
င - ၁၃၇၇၃၉ င - ၅၂၃၇၈၂
ဆ - ၂၆၅၄၃၄ ဈ - ၅၄၄၁၃၇
ဆ - ၃၁၇၀၆၁ ဇ - ၆၀၅၃၈၄
ဂ - ၃၉၄၂၈၄ ခ - ၈၅၄၉၀၅
ဃ - ၃၉၉၁၃၅ ခ - ၉၆၄၁၁၀

ဆုတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၂၀)ဆုများ
ဈ - ၁၁၉၄၃၉ ဆ - ၅၃၄၅၀၃ စ - ၇၄၂၉၇၇
င - ၁၄၃၁၉၆ က - ၅၅၁၉၄၉ စ - ၈၁၈၀၇၁
ဇ - ၂၃၂၅၅၀ က - ၅၆၇၄၂၉ ဃ - ၈၄၂၃၇၄
ဇ - ၂၆၉၁၆၅ ဂ - ၆၁၆၇၇၃ ဃ - ၉၆၉၂၈၀
ဆ - ၃၃၄၈၆၁ ခ - ၆၃၁၀၆၄ ဃ - ၉၈၄၁၁၅
င - ၅၃၄၃၃၂

ဆုတစ်ဆုချင်း ကျပ်(၁၀)သိန်းဆုများ
ဆ - ၁၆၀၃၂၀ ဈ - ၆၂၀၉၇၇
ဂ - ၃၁၁၅၂၄ ဃ - ၆၅၅၀၉၁
ဇ - ၃၂၅၁၈၁ ဈ - ၇၅၉၅၀၄
င - ၃၆၁၅၅၅ ဂ - ၇၇၄၆၂၈
င - ၄၉၃၁၁၀ ဇ - ၈၀၉၃၃၃
ဈ - ၅၆၄၉၁၀ စ - ၈၁၄၇၈၇
ခ - ၅၈၀၆၀၃ ဈ - ၈၃၄၀၁၂
ဈ - ၆၁၆၃၇၅ ခ - ၉၀၇၇၀၃

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၃)သိန်းဆုများ(၃)ယူနစ်
ဇ - ၁၅၁၅၂
ခ - ၅၄၅၀၇
စ - ၉၆၀၆၅
အကွရာနှင့်ရှေ့ဂဏန်း(၅)လုံးအစဉ်လိုက်တွဲ - ကျပ်(၃)သိန်း

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၂)သိန်းဆုများ(၃)ယူနစ်
ဂ - ၄၅၄၇
ဃ - ၈၄၈၇
င - ၆၅၁၇
အကွရာနှင့်ရှေ့ဂဏန်း(၄)လုံးအစဉ်လိုက်တွဲ - ကျပ်(၂)သိန်း

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၁)သိန်းဆုများ(၉)ယူနစ်
င - ၁၃၂ က - ၄၄၇ ဈ - ၈၄၄
က - ၂၉၃ ဂ - ၅၁၇ ဃ - ၈၆၆
စ - ၄၁၀ က - ၇၄၁ ဇ - ၈၈၆
အကွရာနှင့်ရှေ့ဂဏန်း(၃)လုံးအစဉ်လိုက်တွဲကျပ်(၁)သိန်း

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၅)သောင်းဆုများ(၃)ယူနစ်
ဆ - ၂၆ ဆ - ၈၆ ဆ - ၉၈
အကွရာနှင့်ရှေ့ဂဏန်း(၂)လုံး အစဉ်လိုက်တွဲ - ကျပ်(၅)သောင်း

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၁)သောင်းဆု(၁)ယူနစ်
ဇ - ၇
အကွရာနှင့်ရှေ့ဂဏန်း(၁)လုံး အစဉ်လိုက်တွဲ - ကျပ်(၁)သောင်း

ဘဏ္ဍာသိမ်းရငွေမှ ပြန်လည် ချီးမြှင့်သောဆုမဲများ

ဆုတစ်ဆုချင်း ကျပ် (၁၀) သိန်းဆုများ
ဇ - ၄၉၄၇၀၀ က - ၇၅၁၄၇၈
စ - ၆၈၉၃၃၄ ဈ - ၈၃၂၀၂၆

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၃)သိန်းဆုများ(၂)ယူနစ်
ဈ - ၄၄၉၆၂ ဆ - ၈၆၉၁၈
အကွရာနှင့်ရှေ့ဂဏန်း(၅)လုံးအစဉ်လိုက်တွဲ - ကျပ်(၃)သိန်း

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၂)သိန်းဆုများ(၂)ယူနစ်
ဈ - ၄၅၃၅ စ - ၇၇၅၄
အကွရာနှင့်ရှေ့ဂဏန်း(၄)လုံးအစဉ်လိုက်တွဲ - ကျပ်(၂)သိန်း

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၁)သိန်းဆုများ(၂)ယူနစ်
င - ၆၅၅ င - ၉၃၃
အကွရာနှင့်ရှေ့ဂဏန်း(၃)လုံးအစဉ်လိုက်တွဲ - ကျပ်(၁)သိန်း

၁။ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ (၁)ရက်နေ့တွင် ကျင်းပသည့် (၆၉)ကြိမ်မြောက် ကျပ် (၁၀၀၀)တန် အောင်ဘာလေသိန်းဆုထိပေးကိစ္စအတွက် ဆုမဲ(၁၀၆၂၂)ဆု ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပြီး စုစုပေါင်း ကံထူးရှင်(၁၀၆၂၂)ဦး ဖြစ်ပါသည်။
 ၂။ မရောင်းချ ထိလက်မှတ်များမှာ ပေါ်ထွက်လာသော ဆုမဲ စုစုပေါင်းစာရင်း (ဘဏ္ဍာသိမ်းရငွေများအပေါ်အောင်) အား ပြန်လည်အစားထိုးဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပါသည်။
 ၃။ ၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ (၁)ရက်နေ့တွင် ဖွင့်လှစ်မည့် အကြိမ်(၇၀)မြောက် ကျပ်(၁၀၀၀)တန် အောင်ဘာလေသိန်းဆုထိပေးကိစ္စအတွက် အောင်ဘာလေသိန်းဆုထိ၏ မြန်မာ့ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ အကွရာများမှာ (က) အကွရာထိ အကွရာ (စ) လုံး ဖြစ်ပါသည်။
 ၄။ (၆၉)ကြိမ်မြောက် ကျပ်(၁၀၀၀)တန် အောင်ဘာလေသိန်းဆုထိ ဆုမဲများအနက် ကျပ် (၁၀)သိန်းနှင့်အထက် ဆုမဲများအား ထိဆုငွေထုတ်ပေးခြင်းကို (၂ - ၁၂ - ၂၀၂၄)ရက်နေ့မှစတင်၍ ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပြီး ကျန်ဆုမဲများအား ထိဆုငွေထုတ်ပေးခြင်းကို (၁၂ - ၁၂ - ၂၀၂၄) ရက်နေ့မှစတင်၍ လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် ဆုငွေများကို ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ တာဝန် ကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာဖြင့်ဖြစ်စေ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကော်မရှင်မှလွှဲပြီး (၆)လ အတွင်းချိတ်ကုသသည့် လိုင်စင်မကုသ/၁၃၃ တစ်ပြိုင်နက် လိုအပ်ပါသည်။

❖ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး ထွက်ကုန်များကို အခြေခံသည့် စက်မှုကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ (Agro Based Industry) ကို တန်ဖိုး မြှင့်ကုန်ပစ္စည်းအထိ ထုတ်လုပ်ဆောင်ရွက် နိုင်ရန်လို...

❖ ရှိပြီးဖြစ်သည့် ရေခဲမြေခံကောင်းများနှင့် လူသားအရင်းအမြစ်များကို အသုံးချ၍ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ တိုးတက် အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဆိုပါက ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများ တိုးတက်ပြောင်းလဲ လာမည်ဖြစ်...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၉ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အစည်းအဝေး (၂/၂၀၂၄)သို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

- ### နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်
- ၁။ နိုင်ငံရေး
 - (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုဒီမိုကရေစီ စနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ် ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက် နိုင်ရေး။
 - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံ လုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
 - (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထား လုပ်ဆောင်ရေး။
 - ၂။ စီးပွားရေး
 - (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့ အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင် သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များ ဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေး ကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
 - (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အား
 - ၃။ လူမှုရေး
 - (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်တိုးတက် စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင် များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီ သည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းခွင်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလ ငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ် ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

မြန်မာအသင်းယှဉ်ပြိုင်မည့် ၂၀၂၄ အာရှဖလား တတိယအဆင့် ခြေစစ်ပွဲ အုပ်စုမဲခွဲပွဲ ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက်တွင် ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁
မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းယှဉ်ပြိုင်မည့် ၂၀၂၄ အာရှဖလား တတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲ အုပ်စုမဲခွဲပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက်တွင် မလေးရှားနိုင်ငံ ကွာလာလမ်ပူမြို့၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

၂၀၂၄ အာရှဖလား တတိယအဆင့် ခြေစစ်ပွဲတွင် အသင်းစုစုပေါင်း ၂၄ သင်း ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ခြေစစ်ပွဲ အုပ်စု မဲခွဲရန် ဆီဒင်သတ်မှတ်ရာတွင် Pot-1 ၌ ဆီးရီးယား၊ ထိုင်း၊ လက်ဘနွန်၊ တာဂျစ် ကစွတန်၊ ဗီယက်နမ်၊ အိန္ဒိယ၊ Pot-2 ၌ မလေးရှား၊ တာ့ခ်မင်နစ္စတန်၊ ဖိလစ်ပိုင်၊ အာဂင်နီနစ္စတန်၊ ဟောင်ကောင်၊ ယီမင်၊ စာမျက်နှာ ၁၈ ကော်လံ ၅ ၀



ယခုနှစ်အတွင်း ဖွဲ့စည်းခဲ့သည့် မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်း။

Asean Cup ပြိုင်ပွဲမတိုင်မီ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်း ခြေစမ်းပွဲကစားရန် စီစဉ်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁
မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် Asean Cup ပြိုင်ပွဲအတွက် နိုင်ငံဘာ ၂၅ ရက်တွင် ပြန်လည်လေ့ကျင့်ခန်း ပဏာမကစားသမား ၃၀ ဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားကာ နည်းပြချုပ်အဖြစ် ဦးမျိုးလှိုင်ဝင်းက ကိုင်တွယ်လျက်ရှိသည်။ စာမျက်နှာ ၁၆ ကော်လံ ၄ *

မတူညီသည့် ကစားသမားငါးဦး၏ သွင်းဂိုးများဖြင့် အာဆင်နယ် ဝက်စ်ဟမ်းကို ဂိုးပြတ်အနိုင်ရ



အာဆင်နယ်ဗဟိုခံစစ်ကစားသမား ဂါဘရီရယ် ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းဘက်သို့ ခေါင်းတိုက်ဂိုးသွင်းယူစဉ်။

ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ် (၁၃) မှ ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက် နံနက်အစောပိုင်းက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့် ဝက်စ်ဟမ်း နှင့် အာဆင်နယ်အသင်းပွဲစဉ်တွင် အာဆင်နယ်အသင်းက ငါးဂိုး-နှစ်ဂိုးဖြင့် နိုင်ပွဲရရှိခဲ့သည်။

အဆိုပါ ပွဲစဉ်မှာ အပြန်အလှန် သွင်းဂိုးများဖြင့် ပြိုင်ဆိုင်မှု ပြင်းထန်ခဲ့ပြီး နှစ်ဖက်သွင်းဂိုး ပေါင်း ခုနစ်ဂိုးရှိခဲ့သည်။ ယင်း သွင်းဂိုးများမှာ ပထမပိုင်း စာမျက်နှာ ၁၆ ကော်လံ ၁ *

ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း ဖန်ဂယ်လ် အားကောင်းသော မုန်တိုင်းငယ်အဖြစ် အားလျော့သွား

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁
ယနေ့ နံနက် ၅ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်များအရ ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော် အနောက်တောင်ပိုင်းတွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း ဖန်ဂယ်လ် (FENGAL) သည် အနောက်-အနောက်တောင်ဘက်သို့ ရွေ့လျားခဲ့ပြီး အိန္ဒိယနိုင်ငံ တမီးလ်နာဒူး မြောက်ပိုင်းကမ်းခြေကို ပုဇွန်ချယ်ရီမြို့အနီးမှ ဖြတ်ကျော်ခဲ့ကာ အားကောင်းသော မုန်တိုင်းငယ်အဖြစ်သို့ အားလျော့သွားခဲ့သည်။

အဆိုပါ အားကောင်းသော မုန်တိုင်းငယ်သည် အနောက်-အနောက် တောင်ဘက်သို့ ဆက်လက်ရွေ့လျားနိုင်ပြီး အိန္ဒိယနိုင်ငံ တမီးလ် နာဒူးပြည်နယ် ကုန်းတွင်းပိုင်းဒေသများကို ဆက်လက်ဖြတ်ကျော် နိုင်သည်ဟု ခန့်မှန်းရပါသည်။ ယခုသတင်းသည် ဆိုင်ကလုန်း မုန်တိုင်းငယ် ဖန်ဂယ်လ်အတွက် ထုတ်ပြန်ပေးသည့် နောက်ဆုံး သတင်းဖြစ်ပါသည်။ မိုး/ဇလ

အင်အားအနည်းငယ်ရှိ မြေငလျင်တစ်ခုလှုပ်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁
၂၀၂၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက် မြန်မာ့တော်ဝင်ချိန် ၁၄ နာရီ ၂၇ မိနစ် ၄၄ စက္ကန့်အချိန်တွင် တောင်ငူမြေငလျင်စနစ်မှ အနောက် တောင်ဘက် မိုင် ၉၀ ခန့် ကွာဝေးသော မြန်မာနိုင်ငံပြည်တွင်း (ကြိုင်ခင်းမြို့၏ အနောက်-အနောက်မြောက်ဘက် ၄ မိုင်ခန့်အကွာ) မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၈ ဒီဂရီ ၃၅ မိနစ်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၅ ဒီဂရီ ၁၀ မိနစ်၊ အနက် ၅၀ ကီလိုမီတာကို ဗဟိုပြု၍ အင်အား ရစ်(ချို)တာစကေး ၄ ဒီဂရီ ၉ အဆင့်ရှိ အင်အားအနည်းငယ် ရှိသော မြေငလျင်တစ်ခု လှုပ်ရှားသွားကြောင်း တိုင်းထွာရရှိ ပါသည်။ မိုး/ဇလ

ယနေ့ ဖတ် စ ရာ

တာချီလိတ်မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များအတွင်း လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ အဖော်ဆောင်ကာ နေအိမ်များအတွင်း ဝင်ရောက်၍ ဗုန်းနှင့် ငွေကြေးများ ခြောက်လှန့်တောင်းယူခဲ့သူ အမျိုးသားရှစ်ဦးအား သက်သေခံပစ္စည်းများနှင့်အတူ ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိ

ပြည်တွင်းသတင်း ၈ ၁၆